
Administrasjonens har fått i oppdrag å utarbeide et forslag til riksmøtet om endret nominasjon 
av et av medlemmene til riksmøtets valgkomité. 
I guvernørrådets møte i februar ble Tom Berge, LC Odda enstemmig nominert. Tom Berge 
blir nå nominert som medlem av styret i Stiftelsen Det er mitt valg.  
Det er ønskelig at Knut Relbo, LC Oslo/Abildsø-Manglerud renomineres, spesielt fordi han 
har påtatt seg det datamessige arbeidet med å holde lovsamlingen ved like og det er meget 
praktisk med nærhet til lionskontoret. 

Forslag til innstilling:  Guvernørrådet trekker sitt forslag på Tom Berge, LC Odda som 
medlem av Lions lovkomite. I hans sted nomineres Knut Relbo, LC Oslo/Abildsø-Manglerud. 

Guvernørrådets vedtak:  
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Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 81.1 Forslag om å utvide riksmøteperioden til 2 år 

LIONS CLUB BODØ 

Lions Norge       Bodø  21.01.2004  
Distrikt 104 B  
v/ distriktsguvernør Torstein Vada 
Granveien 23 
7650 VERDAL 

TIL RIKSMØTET  I FREDRIKSTAD  2004: 
FORSLAG OM Å UTVIDE RIKSMØTEPERIODEN TIL 2 ÅR. 

LC Bodø ønsker å fremme følgende forslag for Riksmøtet 2004. LC Bodø er 
innforstått med at tilsvarende forslag har vært behandlet på Riksmøtet for en del tid 
siden, men mener kostnadsutviklingen i Lions generelt – og i de enkelte klubber  
spesiellt – tilsier at saken tas opp til ny vurdering. 

Begrunnelse: 

Riksmøtet er Lions-bevegelsens høyeste organ i Norge og skal trekke opp 
retningslinjene for organisasjonens virksomhet i riksmøteperioden. Det er imidlertid 
klubbene som er grunnstammen i organisasjonen. Derfor er det viktig at forholdene 
legges til rette for at flest mulig av klubbene er representert på Riksmøtet. 

Kort oppsummert er Riksmøtets hovedoppgaver følgende: 

• trekke opp retningslinjer for organisasjonens virksomhet i kommende 
riksmøteperiode  

• ha det overordnede ansvaret for strategier og policy for Lions-bevegelsen i 
Norge 

• vurdere og godkjenne organisasjonenes arbeid i foregående riksmøteperiode 
• være arena for meningsutveksling mellom klubbene og Lions sentrale organer 

for å sikre god to-veis kommunikasjon gjennom hele organisasjonen 
• være arena for læring og inspirasjon for klubbenes tillitsvalgte; spesielt nye 

tillitsvalgte 
• være sosial møteplass for klubbene for å hente inspirasjon og påfyll til å 

videreføre arbeidet ute i lokalsamfunnet der de fleste daglige oppgavene for 
Lions-bevegelsen finnes 
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I LC Bodø har vi hatt som mål at klubben skal være representert på alle distriktsmøter 
og Riksmøter.  
Dette er nedfelt i klubbens måldokument.  
Vi har også vært så ambisiøse å beslutte at klubbens påtroppende president og 
sekretær skulle kunne representere klubben på de omtalte møter.  
Klubbens økonomi gjorde tidligere dette mulig takket være relativt stabile inntekter til 
drift. I de siste  årene har imidlertid disse inntekter blitt såpass dramatisk redusert at 
målet om slik representasjon er fullstendig urealistisk. 

Konsekvensene av dette har bl.a. blitt at LC Bodø ikke har hatt økonomiske 
muligheter for å delta på Riksmøtet etter 2001, og etter all sannsynlighet heller ikke 
har mulighet til å bekoste deltakere til Riksmøtet i år. Under alle omstendigheter 
mener vi at vi i en slik situasjon vil prioritere Distriktsmøtet i Trondheim. 

I LC- Bodø har vi diskutert gjennom situasjonen sett i lys av utviklingen de senere 
årene. På Distriktsmøtene har de fleste klubbene i distriktet vært representert. På 
Riksmøtene derimot uteblir stadig flere klubber – spesielt klubbene fra utkantene – og 
årsaken mener vi er åpenbar. Klubbene har ikke økonomi til å delta. I prinsippet 
alternerer klubbene – og dermed også landsdelene – om å avvikle Riksmøtet slik at 
kostnadsbildet for den enkelte klubb varierer fra år til år, men i praksis betyr dette 
likevel at klubbene fra store deler av ”det egentlige utkantnorge” får helt 
uakseptable kostnader. Selv om det praktiseres en ordning med 
reisekostnadsutjevning mellom klubbene, har dette i praksis liten betydning for 
klubbenes kostnader med å delta. Økningen av reisekostnadene generelt har utviklet 
seg nærmest dramatisk de siste årene, og det er ingenting som tilsier at dette vil endre 
seg. 
Bedrifter og organisasjoner rundt oss iverksetter tiltak som reduserer slike kostnader.  
Tiden er helt sikkert inne for at også Lions ser på dette på nytt. 

Vi er kommet til den konklusjonen at selv om klubbens økonomi igjen skulle komme 
på høyde med det den var tidligere, spør vi oss om det er moralsk riktig av klubben å 
bruke så mye av sine midler til denne delen av driften. 

Vi har i denne sammenheng ikke vurdert hva forslaget om toårige riksmøteperioder 
vil bety av kostnadsbesparelser for Lions Norge totalt fordi dette har vært en vesentlig 
del av begrunnelsen når forslaget tidligere har vært tatt opp.  
Vi antar at dette argumentet neppe er blitt svekket etter hvert. 

LC Bodø ønsker å opprettholde verdien Riksmøtet har både for klubbene, det enkelte 
medlem og for Lions-bevegelsen i Norge totalt. Da må vi stoppe den utviklingen som 
er på gang med at Riksmøtet av økonomiske grunner må nedprioriteres av klubbene. 
Vi tror heller ikke det er veien å gå at reisestøtteordningen blir utvidet.  
Dette vil bare øke kostnadene til riksmøtene. Det vil både være feil prioritering og 
gale signaler å sende ut til klubbene som allerede har en medlemskontingent som 
ansees høy nok og som det ser ut til bare vil øke framover. 
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FORSLAG TIL RIKSMØTET : 

LC-Bodø ber Riksmøtet om å be Guvernørrådet å utrede 
mulighetene til å avholde Riksmøtene hvert annet år. 

Sluttbemerkning: 
LC-Bodø ser intet hinder for at Distriktsmøtene avholdes en gang i året og 
at valg på  tillitsverv gjennom alle ledd forblir ettårige som grunnregel. 

Sonemøtet i sone 1 distr 104B har på sitt møte i Saltstraumen 17. januar.2004 
gitt sin tilslutning til forslaget. 

Med vennlig hilsen 

For Lions Club Bodø 

__________________ 
Svenn H. Fagerheim 
President 

Kopi:  LC  Bodø Sentrum,   v/ presidenten, 8000  BODØ 
  LC  Bodø/ Bodin,   v/ presidenten, 8000  BODØ 
  LC  Bodø/ Tverlandet,  v/ presidenten, 8050  TVERLANDET 
  Soneleder  Sone 1    Ernst Eidem  8000   BODØ 

ADM/OB 04.02.2004 

Vurdering: 

Det er fastslått i internasjonale lover og arbeidsordninger at det skal holdes riksmøte 
hvert år. Spørsmålet har vært tatt opp med LCI uten resultat. Riksmøtet representerer 
et viktig forum for drift og utvikling av Lions i Norge, men er dessverre betydelig 
svekket på grunn av den lave møtedeltagelsen de siste årene. Som forslagsstilleren 
skriver betyr Riksmøtet betydelige kostnader for klubber og for MD 104, slik at det er 
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meget relevant å ta saken opp på ny. Det forutsetter at det må lages et forslag til 
regelverk som ivaretar de funksjoner årlige riksmøter har 

Vi foreslår følgende 

Innstilling: 

Saken oversendes Guvernørrådet for videre behandling. 
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Vurdering: 

Det er fastslått i internasjonale lover og arbeidsordninger at det skal holdes riksmøte hvert år. 
Spørsmålet har vært tatt opp med LCI uten resultat. Riksmøtet representerer et viktig forum 
for drift og utvikling av Lions i Norge, men er dessverre betydelig svekket på grunn av den 
lave møtedeltagelsen de siste årene. Som forslagsstilleren skriver betyr Riksmøtet betydelige 
kostnader for klubber og for MD 104, slik at det er meget relevant å ta saken opp på ny. Det 
forutsetter at det må lages et forslag til regelverk som ivaretar de funksjoner årlige riksmøter 
har 

Vi foreslår følgende Innstilling for riksmøtet: 

Saken oversendes Guvernørrådet for videre behandling. 

LIONS CLUB BODØ 

Lions Norge       Bodø  21.01.2004  
Distrikt 104 B  
v/ distriktsguvernør Torstein Vada 
Granveien 23 
7650 VERDAL 

TIL RIKSMØTET  I FREDRIKSTAD  2004: 
FORSLAG OM Å UTVIDE RIKSMØTEPERIODEN TIL 2 ÅR. 

LC Bodø ønsker å fremme følgende forslag for Riksmøtet 2004. LC Bodø er innforstått med 
at tilsvarende forslag har vært behandlet på Riksmøtet for en del tid siden, men mener 
kostnadsutviklingen i Lions generelt – og i de enkelte klubber  
spesiellt – tilsier at saken tas opp til ny vurdering. 

Begrunnelse: 

Riksmøtet er Lions-bevegelsens høyeste organ i Norge og skal trekke opp retningslinjene for 
organisasjonens virksomhet i riksmøteperioden. Det er imidlertid klubbene som er 
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grunnstammen i organisasjonen. Derfor er det viktig at forholdene legges til rette for at flest 
mulig av klubbene er representert på Riksmøtet. 

Kort oppsummert er Riksmøtets hovedoppgaver følgende: 

• trekke opp retningslinjer for organisasjonens virksomhet i kommende riksmøteperiode  
• ha det overordnede ansvaret for strategier og policy for Lions-bevegelsen i Norge 
• vurdere og godkjenne organisasjonenes arbeid i foregående riksmøteperiode 
• være arena for meningsutveksling mellom klubbene og Lions sentrale organer for å 

sikre god to-veis kommunikasjon gjennom hele organisasjonen 
• være arena for læring og inspirasjon for klubbenes tillitsvalgte; spesielt nye 

tillitsvalgte 
• være sosial møteplass for klubbene for å hente inspirasjon og påfyll til å videreføre 

arbeidet ute i lokalsamfunnet der de fleste daglige oppgavene for Lions-bevegelsen 
finnes 

I LC Bodø har vi hatt som mål at klubben skal være representert på alle distriktsmøter og 
Riksmøter.  
Dette er nedfelt i klubbens måldokument.  
Vi har også vært så ambisiøse å beslutte at klubbens påtroppende president og sekretær skulle 
kunne representere klubben på de omtalte møter.  
Klubbens økonomi gjorde tidligere dette mulig takket være relativt stabile inntekter til drift. I 
de siste  årene har imidlertid disse inntekter blitt såpass dramatisk redusert at målet om slik 
representasjon er fullstendig urealistisk. 

Konsekvensene av dette har bl.a. blitt at LC Bodø ikke har hatt økonomiske muligheter for å 
delta på Riksmøtet etter 2001, og etter all sannsynlighet heller ikke har mulighet til å bekoste 
deltakere til Riksmøtet i år. Under alle omstendigheter mener vi at vi i en slik situasjon vil 
prioritere Distriktsmøtet i Trondheim. 

I LC- Bodø har vi diskutert gjennom situasjonen sett i lys av utviklingen de senere årene. På 
Distriktsmøtene har de fleste klubbene i distriktet vært representert. På Riksmøtene derimot 
uteblir stadig flere klubber – spesielt klubbene fra utkantene – og årsaken mener vi er åpenbar. 
Klubbene har ikke økonomi til å delta. I prinsippet alternerer klubbene – og dermed også 
landsdelene – om å avvikle Riksmøtet slik at kostnadsbildet for den enkelte klubb varierer fra 
år til år, men i praksis betyr dette likevel at klubbene fra store deler av ”det egentlige 
utkantnorge” får helt uakseptable kostnader. Selv om det praktiseres en ordning med 
reisekostnadsutjevning mellom klubbene, har dette i praksis liten betydning for klubbenes 
kostnader med å delta. Økningen av reisekostnadene generelt har utviklet seg nærmest 
dramatisk de siste årene, og det er ingenting som tilsier at dette vil endre seg. 
Bedrifter og organisasjoner rundt oss iverksetter tiltak som reduserer slike kostnader.  
Tiden er helt sikkert inne for at også Lions ser på dette på nytt. 



Vi er kommet til den konklusjonen at selv om klubbens økonomi igjen skulle komme på 
høyde med det den var tidligere, spør vi oss om det er moralsk riktig av klubben å bruke så 
mye av sine midler til denne delen av driften. 

Vi har i denne sammenheng ikke vurdert hva forslaget om toårige riksmøteperioder vil bety 
av kostnadsbesparelser for Lions Norge totalt fordi dette har vært en vesentlig del av 
begrunnelsen når forslaget tidligere har vært tatt opp.  
Vi antar at dette argumentet neppe er blitt svekket etter hvert. 

LC Bodø ønsker å opprettholde verdien Riksmøtet har både for klubbene, det enkelte medlem 
og for Lions-bevegelsen i Norge totalt. Da må vi stoppe den utviklingen som er på gang med 
at Riksmøtet av økonomiske grunner må nedprioriteres av klubbene. Vi tror heller ikke det er 
veien å gå at reisestøtteordningen blir utvidet.  
Dette vil bare øke kostnadene til riksmøtene. Det vil både være feil prioritering og gale 
signaler å sende ut til klubbene som allerede har en medlemskontingent som ansees høy nok 
og som det ser ut til bare vil øke framover. 

FORSLAG TIL RIKSMØTET : 

LC-Bodø ber Riksmøtet om å be Guvernørrådet å utrede 
mulighetene til å avholde Riksmøtene hvert annet år. 

Sluttbemerkning: 
LC-Bodø ser intet hinder for at Distriktsmøtene avholdes en gang i året og 
at valg på  tillitsverv gjennom alle ledd forblir ettårige som grunnregel. 

Sonemøtet i sone 1 distr 104B har på sitt møte i Saltstraumen 17. januar.2004 
gitt sin tilslutning til forslaget. 

Med vennlig hilsen 

For Lions Club Bodø 

__________________ 
Svenn H. Fagerheim 
President 



Kopi:  LC  Bodø Sentrum,   v/ presidenten, 8000  BODØ 
  LC  Bodø/ Bodin,   v/ presidenten, 8000  BODØ 
  LC  Bodø/ Tverlandet,  v/ presidenten, 8050  TVERLANDET 
  Soneleder  Sone 1    Ernst Eidem  8000   BODØ 



Saksfremstilling: 

De tre forslagene inneholder mange felles elementer som alle går på økonomiske forhold ved 
å være lionsmedlem. Det synes derfor å være naturlig å behandle de tre forslagene under ett. 
Riksmøtet kan vanskelig realitetsbehandle disse forslagene, og administrasjonen finner det 
mest hensiktsmessig med et oversendelsesforslag. 

Vurdering: 

Det er fastslått i internasjonale lover og arbeidsordninger at det skal holdes riksmøte hvert år. 
Spørsmålet har vært tatt opp med LCI uten resultat. Riksmøtet representerer et viktig forum 
for drift og utvikling av Lions i Norge, men er dessverre betydelig svekket på grunn av den 
lave møtedeltagelsen de siste årene. Som forslagsstillere skriver betyr Riksmøtet betydelige 
kostnader for klubber og for MD 104, slik at det er meget relevant å ta saken opp på ny. Det 
forutsetter at det må lages et forslag til regelverk som ivaretar de funksjoner årlige riksmøter 
har. 
Den siste forhøyelsen av internasjonal kontingent ble delvis begrunnet i at det skulle bli flere 
midler til å yte service til medlemmer og klubber. 

Vi foreslår følgende Innstilling for riksmøtet: 

Saken oversendes Guvernørrådet for videre behandling under ivaretakelse av 
intensjonene i forslagene. 
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          Sak 81.1  

 LIONS CLUB BODØ 
Distrikt 104 B  
v/ distriktsguvernør Torstein Vada 
Granveien 23 
7650 VERDAL 

TIL RIKSMØTET  I FREDRIKSTAD  2004: 
FORSLAG OM Å UTVIDE RIKSMØTEPERIODEN TIL 2 ÅR. 

LC Bodø ønsker å fremme følgende forslag for Riksmøtet 2004. LC Bodø er innforstått med 
at tilsvarende forslag har vært behandlet på Riksmøtet for en del tid siden, men mener 
kostnadsutviklingen i Lions generelt – og i de enkelte klubber  
spesiellt – tilsier at saken tas opp til ny vurdering. 

Begrunnelse: 

Riksmøtet er Lions-bevegelsens høyeste organ i Norge og skal trekke opp retningslinjene for 
organisasjonens virksomhet i riksmøteperioden. Det er imidlertid klubbene som er 
grunnstammen i organisasjonen. Derfor er det viktig at forholdene legges til rette for at flest 
mulig av klubbene er representert på Riksmøtet. 

Kort oppsummert er Riksmøtets hovedoppgaver følgende: 

• trekke opp retningslinjer for organisasjonens virksomhet i kommende riksmøteperiode  
• ha det overordnede ansvaret for strategier og policy for Lions-bevegelsen i Norge 
• vurdere og godkjenne organisasjonenes arbeid i foregående riksmøteperiode 
• være arena for meningsutveksling mellom klubbene og Lions sentrale organer for å 

sikre god to-veis kommunikasjon gjennom hele organisasjonen 
• være arena for læring og inspirasjon for klubbenes tillitsvalgte; spesielt nye 

tillitsvalgte 
• være sosial møteplass for klubbene for å hente inspirasjon og påfyll til å videreføre 

arbeidet ute i lokalsamfunnet der de fleste daglige oppgavene for Lions-bevegelsen 
finnes 

I LC Bodø har vi hatt som mål at klubben skal være representert på alle distriktsmøter og 
Riksmøter.  



Dette er nedfelt i klubbens måldokument.  
Vi har også vært så ambisiøse å beslutte at klubbens påtroppende president og sekretær skulle 
kunne representere klubben på de omtalte møter.  
Klubbens økonomi gjorde tidligere dette mulig takket være relativt stabile inntekter til drift. I 
de siste  årene har imidlertid disse inntekter blitt såpass dramatisk redusert at målet om slik 
representasjon er fullstendig urealistisk. 

Konsekvensene av dette har bl.a. blitt at LC Bodø ikke har hatt økonomiske muligheter for å 
delta på Riksmøtet etter 2001, og etter all sannsynlighet heller ikke har mulighet til å bekoste 
deltakere til Riksmøtet i år. Under alle omstendigheter mener vi at vi i en slik situasjon vil 
prioritere Distriktsmøtet i Trondheim. 

I LC- Bodø har vi diskutert gjennom situasjonen sett i lys av utviklingen de senere årene. På 
Distriktsmøtene har de fleste klubbene i distriktet vært representert. På Riksmøtene derimot 
uteblir stadig flere klubber – spesielt klubbene fra utkantene – og årsaken mener vi er åpenbar. 
Klubbene har ikke økonomi til å delta. I prinsippet alternerer klubbene – og dermed også 
landsdelene – om å avvikle Riksmøtet slik at kostnadsbildet for den enkelte klubb varierer fra 
år til år, men i praksis betyr dette likevel at klubbene fra store deler av ”det egentlige 
utkantnorge” får helt uakseptable kostnader. Selv om det praktiseres en ordning med 
reisekostnadsutjevning mellom klubbene, har dette i praksis liten betydning for klubbenes 
kostnader med å delta. Økningen av reisekostnadene generelt har utviklet seg nærmest 
dramatisk de siste årene, og det er ingenting som tilsier at dette vil endre seg. 
Bedrifter og organisasjoner rundt oss iverksetter tiltak som reduserer slike kostnader.  
Tiden er helt sikkert inne for at også Lions ser på dette på nytt. 

Vi er kommet til den konklusjonen at selv om klubbens økonomi igjen skulle komme på 
høyde med det den var tidligere, spør vi oss om det er moralsk riktig av klubben å bruke så 
mye av sine midler til denne delen av driften. 

Vi har i denne sammenheng ikke vurdert hva forslaget om toårige riksmøteperioder vil bety 
av kostnadsbesparelser for Lions Norge totalt fordi dette har vært en vesentlig del av 
begrunnelsen når forslaget tidligere har vært tatt opp.  
Vi antar at dette argumentet neppe er blitt svekket etter hvert. 

LC Bodø ønsker å opprettholde verdien Riksmøtet har både for klubbene, det enkelte medlem 
og for Lions-bevegelsen i Norge totalt. Da må vi stoppe den utviklingen som er på gang med 
at Riksmøtet av økonomiske grunner må nedprioriteres av klubbene. Vi tror heller ikke det er 
veien å gå at reisestøtteordningen blir utvidet.  
Dette vil bare øke kostnadene til riksmøtene. Det vil både være feil prioritering og gale 
signaler å sende ut til klubbene som allerede har en medlemskontingent som ansees høy nok 
og som det ser ut til bare vil øke framover. 

FORSLAG TIL RIKSMØTET : 



LC-Bodø ber Riksmøtet om å be Guvernørrådet å utrede 
mulighetene til å avholde Riksmøtene hvert annet år. 

Sluttbemerkning: 
LC-Bodø ser intet hinder for at Distriktsmøtene avholdes en gang i året og 
at valg på  tillitsverv gjennom alle ledd forblir ettårige som grunnregel. 

Sonemøtet i sone 1 distr 104B har på sitt møte i Saltstraumen 17. januar.2004 
gitt sin tilslutning til forslaget. 

Med vennlig hilsen 

For Lions Club Bodø 

__________________ 
Svenn H. Fagerheim 
President 

Kopi:  LC  Bodø Sentrum,   v/ presidenten, 8000  BODØ 
  LC  Bodø/ Bodin,   v/ presidenten, 8000  BODØ 
  LC  Bodø/ Tverlandet,  v/ presidenten, 8050  TVERLANDET 
  Soneleder  Sone 1    Ernst Eidem  8000   BODØ 

Vedlegg: 

Sak 81.2 Forslag fra Sone 7 Distrikt 104 J 
Sak 81.3 Forslag fra LC Sørum



Administrasjonens vurdering:  Etterfølgende forslag er ikke tatt med i 
riksmøtedokumentene på grunn av uklarhet om hvorvidt den var ment for riksmøtets 
behandling. LC Ålesund/Borgund har senere gjort det klart at deres intensjon var å få saken 
opp på riksmøtet. Administrasjonen beklager at den ikke forsto dette. 
For at forslagsstilleren likevel skal komme videre, vil vi foreslå at saken legges frem på 
riksmøtet som sak 5.7, men behandles sammen med sakene 5.1, 5.2 og 5.3 som alle 
omhandler klubbenes økonomi.  
Forslaget har vært behandlet internasjonalt tidligere uten å møte synderlig velvilje, men det 
bør ikke forhindre at Lions Norge fremmer saken på ny. Et vedtak i tråd med forslaget, vil 
overveiende sannsynlig gi høyere medlemskontingenter i utviklede land. Det bør derfor 
stemmes særskilt over dette forslaget. 
Forslag til innstilling:   Dersom Riksmøtet støtter forslaget, sendes saken over til 
Guvernørrådet for videre behandling vis-à-vis Lions International.  

Arbeidsutvalgets innstilling:  Som forslaget 

Guvernørrådets vedtak: 

SAKER TIL DISTRIKTSMØTE 

LC Ålesund/Borgund har diskutert og ønsker følgende saker behandlet på  Distriktsmøtet i 
april 2004. 

Forslag: 
Internasjonal medlems kontingent bør tilpasses de økonomiske forhold i fattige land. 
Kontingenten betales i US $, og vil kunne variere med den økonomiske utviklingen i USA. 
Organisasjonen er internasjonal og verdensomfattende, og ikke minst i fattige land/
utviklingsland vil arbeid etter Lions motto, mål og etiske normer være svært viktig. 
Den internasjonale kontingenten er såpass høy at den vil gjøre det vanskelig for ”vanlige folk” 
i flere land å kunne bli med i organisasjonen. 
En bør arbeide for nyansert internasjonal kontingent, der kontingenten tilpasses det 
økonomiske nivå i det enkelte land, slik at ”vanlige” folk også kan bli med. Dette vil være et 
uttrykk for den solidaritet, og de etiske holdninger, organisasjonen ønsker å fremme   
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Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 81.4 Forslag til å ta opp tiltak mot HIV/Aids på arbeidsplanen 



ADM/JEH 03.04.2004 

1. BAKGRUNN 

LC Molde har i brev datert 12.01.2004 foreslått at Lions-organisasjonen nasjonalt og 
internasjonalt engasjerer seg i arbeidet mot HIV og AIDS. Brevet er stilet til 
Distriktsmøtet i C v/DG Tor Høye som har oversendt det til Lionskontoret for 
behandling.  

Saksbehandler har vært i kontakt med presidenten i LC Molde som nevnte at klubben i 
første omgang ønsket å fremme saken for distriktsmøtet og eventuelt fremme den for 
riksmøtet dersom den fikk tilslutning fra distriktsmøtet. Fungerende generalsekretær har 
imidlertid valgt å forberede saken for det kommende riksmøtet i Fredrikstad. Dette 
skyldes bl.a. at dette riksmøtet skal ta stilling til forslag om nytt IR-prosjekt.     

Klubben begrunner sitt forslag med at HIV/AIDS er en av de største medisinske, 
humanitære og sosiale utfordringene vi har i verden i dag. 

2. FAKTAOPPLYSNINGER 

Ved utgangen av 2003 anslår UNAIDS at 40 millioner mennesker er hiv-smittet, og at 
over 95 prosent av disse bor i utviklingsland. Over 23 millioner mennesker er allerede 
døde av epidemien, hvorav over to tredeler i Afrika sør for Sahara. Epidemien sprer seg 
i raskest tempo i Sentral-Asia og Øst-Europa. Aidsepidemien har utviklet seg til å bli en 
utviklingskatastrofe i de mest berørte landene, og alle samfunnssektorer berøres. 

Barn rammes spesielt hardt fordi foreldrene dør og storfamilien går i oppløsning. Det 
anslås at over 13 millioner barn er blitt foreldreløse som følge av epidemien, og det 
antas at tallet vil stige til 25 millioner innen 2010.  

Jenter og unge kvinner er mer utsatt enn menn. I mange afrikanske land antas det at 
minst en tredel av dagens 15-åringer vil dø av aids. Aller hardest rammet er den 
produktive aldersgruppen mellom 15 og 50 år. 

Aids kan ramme alle, men samtidig er det en stadig klarere kobling til fattigdom. Norge 
har kampen mot fattigdom som sin fremste oppgave. Utbredelsen av hiv/aids er en 
alvorlig trussel i denne kampen. Sykdommen er ikke lenger bare et helseproblem, men 
også et utviklingsproblem, som underminerer all samfunnsutvikling. Sykdommen kan 
ikke sees på isolert, fordi den griper inn i andre samfunnsområder. Arbeidet mot hiv/
aids prioriteres derfor svært høyt i norsk bistand. Hiv/aids-perspektivet skal integreres i 
de sektorer hvor det er relevant. 

Utenriksdepartementet og NORAD har de siste årene økt innsatsen i kampen mot aids. 
Norge brukte 907,7 millioner kroner i 2002 til aidsrelaterte tiltak internasjonalt. Over 
halvparten gikk til aidsspesifikke tiltak. 

3. VURDERINGER 



  

Forslag til 

Innstilling: 

Forslaget fra LC Molde oversendes Guvernørrådet, som bes reise saken overfor LCI og til 
Lions Aid Norway med anmodning om hvis mulig å innarbeide en HIV/Aids-komponent i 
programmet for det nye, langsiktige bistandsprosjektet. 
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1. BAKGRUNN 

LC Molde har i brev datert 12.01.2004 foreslått at Lions-organisasjonen nasjonalt og 
internasjonalt engasjerer seg i arbeidet mot HIV og AIDS. Brevet er stilet til 
Distriktsmøtet i C v/DG Tor Høye som har oversendt det til Lionskontoret for 
behandling.  

Saksbehandler har vært i kontakt med presidenten i LC Molde som nevnte at klubben i 
første omgang ønsket å fremme saken for distriktsmøtet og eventuelt fremme den for 
riksmøtet dersom den fikk tilslutning fra distriktsmøtet. Fungerende generalsekretær har 
imidlertid valgt å forberede saken for det kommende riksmøtet i Fredrikstad. Dette 
skyldes bl.a. at dette riksmøtet skal ta stilling til forslag om nytt IR-prosjekt.     

Klubben begrunner sitt forslag med at HIV/AIDS er en av de største medisinske, 
humanitære og sosiale utfordringene vi har i verden i dag. 

2. FAKTAOPPLYSNINGER 

Ved utgangen av 2003 anslår UNAIDS at 40 millioner mennesker er hiv-smittet, og at 
over 95 prosent av disse bor i utviklingsland. Over 23 millioner mennesker er allerede 
døde av epidemien, hvorav over to tredeler i Afrika sør for Sahara. Epidemien sprer seg 
i raskest tempo i Sentral-Asia og Øst-Europa. Aidsepidemien har utviklet seg til å bli en 
utviklingskatastrofe i de mest berørte landene, og alle samfunnssektorer berøres. 

Barn rammes spesielt hardt fordi foreldrene dør og storfamilien går i oppløsning. Det 
anslås at over 13 millioner barn er blitt foreldreløse som følge av epidemien, og det 
antas at tallet vil stige til 25 millioner innen 2010.  

Jenter og unge kvinner er mer utsatt enn menn. I mange afrikanske land antas det at 
minst en tredel av dagens 15-åringer vil dø av aids. Aller hardest rammet er den 
produktive aldersgruppen mellom 15 og 50 år. 

Aids kan ramme alle, men samtidig er det en stadig klarere kobling til fattigdom. Norge 
har kampen mot fattigdom som sin fremste oppgave. Utbredelsen av hiv/aids er en 
alvorlig trussel i denne kampen. Sykdommen er ikke lenger bare et helseproblem, men 
også et utviklingsproblem, som underminerer all samfunnsutvikling. Sykdommen kan 
ikke sees på isolert, fordi den griper inn i andre samfunnsområder. Arbeidet mot hiv/
aids prioriteres derfor svært høyt i norsk bistand. Hiv/aids-perspektivet skal integreres i 
de sektorer hvor det er relevant. 

Utenriksdepartementet og NORAD har de siste årene økt innsatsen i kampen mot aids. 
Norge brukte 907,7 millioner kroner i 2002 til aidsrelaterte tiltak internasjonalt. Over 



Forslag til Innstilling til riksmøtet: 

Forslaget fra LC Molde oversendes Guvernørrådet, som bes reise saken overfor LCI og til 
Lions Aid Norway med anmodning om hvis mulig å innarbeide en HIV/Aids-komponent i 
programmet for det nye, langsiktige bistandsprosjektet. 

Til forslaget fra LC Molde.



Vurdering 

Som mange organisasjoner sliter Lions med å rekruttere ledere. En begrensning som foreslått 
av LC Spydeberg vil ikke gjøre det lettere å besette alle viktige verv. Siden forslaget til ny 
lovparagraf ikke definerer i hvilke organ disse valg skal begrenses, vil det også redusere eller 
fjerne muligheten for at erfarne lionsledere kan engasjeres i komiteer som velges av for 
eksempel guvernørrådet. Vi har mange eksempler på at tillitsvalgte har tjenestegjort i fire år 
eller mer både før og etter at de blir distriktsguvernører og således vil bli avskåret for å kunne 
bli guvernørrådsleder eller internasjonal direktør. 
Vi oppfatter at intensjonen med forslaget er å gjøre det lettere for yngre medlemmer å slippe 
til i Lions ledende organer. 

Lovkomiteens uttalelse: 

(Forutsettes innhentet) 

Forslag til  

Innstilling: 

Forslaget fra LC Spydeberg anbefales ikke vedtatt. 

    

 Til: Lions Riksmøte 2004 i Fredrikstad    Spydeberg, 26.jan.2004.01.                
   
 Fra: Lions Club Spydeberg. 

 Styret i Lions Club Spydeberg vil med dette fremme følgende forslag for Riksmøtet  
 2004 under kapittel IX ”Riksmøte” : 

 Vår klubb er av den mening at det bør innføres en begrensning i funksjonstiden for 
 valgte tillitsmenn på Multippeldistrikts plan, slik at total funksjonstid, etter å ha vært 
 guvernør, blir begrenset til maksimum 4 år. 

 Vi foreslår derfor et nytt og siste punkt 8 i ”Lov for MD 104”,  § 17., slik : 

Guvernørrådsmøte februar 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Riksmøtesaker Arkiv nr. Sak nr. 81

Forslag fra LC Spydeberg om begrensninger i 
tjenestetid i visse valg

Del nr. 5



  
”Det innføres en begrensning i funksjonstiden for valgte tillitsmenn og 
fagsjefer på Multippeldistrikts plan, slik at maksimal total funksjonstid, etter å 
ha vært distriktsguvernør, blir begrenset til 4 –fire- år ”. 

  
Begrunnelse:  

Vi finner det uheldig at samme tillitsmenn blir sittende i stillinger på MD-planet i 
”ubegrenset tid”. Dette er uheldig for ledelsen av Lions Norge, og vil stå i veien for 
mange dyktige, unge kandidater som ikke får slippe til. 

 Vårt forslag vil også være i tråd med vår internasjonale presidents valgspråk : 
”Fornyelse:  Porten til vår fremtid ”. 

 Vi håper at alle klubber vil drøfte dette forslag grundig, slik at klubbenes delegater 
 er vel forberedt, når de skal avgi sin stemme på riksmøtet. 
  

 For Lions Club Spydeberg 

 Finn Solberg      Thv. Dingstad 
 President            PDG 
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Sak 81.5 Forslag til begrensning av valgbarhetstid for tillitsvalgte 

         Spydeberg, 26.jan.2004.01.                

 Til: Lions Riksmøte 2004 i Fredrikstad  
   
 Fra: Lions Club Spydeberg. 
  

 Styret i Lions Club Spydeberg vil med dette fremme følgende forslag for Riksmøtet  
 2004 under kapittel IX ”Riksmøte” : 

 Vår klubb er av den mening at det bør innføres en begrensning i funksjonstiden for 
 valgte tillitsmenn på Multippeldistrikts plan, slik at total funksjonstid, etter å ha vært 
 guvernør, blir begrenset til maksimum 4 år. 

 Vi foreslår derfor et nytt og siste punkt 8 i ”Lov for MD 104”,  § 17., slik : 
  

”Det innføres en begrensning i funksjonstiden for valgte tillitsmenn og 
fagsjefer på Multippeldistrikts plan, slik at maksimal total funksjonstid, etter å 
ha vært distriktsguvernør, blir begrenset til 4 –fire- år ”. 

 Begrunnelse:  
Vi finner det uheldig at samme tillitsmenn blir sittende i stillinger på MD-planet i 
”ubegrenset tid”. Dette er uheldig for ledelsen av Lions Norge, og vil stå i veien for 
mange dyktige, unge kandidater som ikke får slippe til. 

 Vårt forslag vil også være i tråd med vår internasjonale presidents valgspråk : 
”Fornyelse:  Porten til vår fremtid ”. 

 Vi håper at alle klubber vil drøfte dette forslag grundig, slik at klubbenes delegater 
 er vel forberedt, når de skal avgi sin stemme på riksmøtet. 
  

 For Lions Club Spydeberg 



 Finn Solberg      Thv. Dingstad 
 President            PDG 

Vurdering 

Som mange organisasjoner sliter Lions med å rekruttere ledere. En begrensning som foreslått 
av LC Spydeberg vil ikke gjøre det lettere å besette alle viktige verv. Siden forslaget til ny 
lovparagraf ikke definerer i hvilke organ disse valg skal begrenses, vil det også redusere eller 
fjerne muligheten for at erfarne lionsledere kan engasjeres i komiteer som velges av for 
eksempel guvernørrådet. Vi har mange eksempler på at tillitsvalgte har tjenestegjort i fire år 
eller mer både før og etter at de blir distriktsguvernører og således vil bli avskåret for å kunne 
bli guvernørrådsleder eller internasjonal direktør. 
En kan forstå intensjonen i forslaget som et utrykk for ønsker om å få yngre medlemmer inn i 
ledelsesposisjoner. En måte å komme nærmere dette på, kan være å søke å påvirke de ulike 
valgkomiteer til å tenke i slike baner ved forslag på ledere.   

Lovkomiteens uttalelse: 

(Forutsettes innhentet før RM-dok trykkes) 

Forslag til  

Innstilling: 

Forslaget fra LC Spydeberg vedtas ikke.



Sak 81.6 – Regler for saksbehandling ved søknader om økonomisk støtte – side 2 

Vurdering: 

Forslaget er nnkommet til distriktsguvernøren i 104 H og meldt til lionskontoret rettidig. 

Forslaget inneholder i utgangspunktet riktige prinsipper, som i hovedsak er fulgt i de søknader 
som kommer til arbeidsutvalg eller guvernørråd til godkjenning. Saker som kommer til 
riksmøtet, er vanligvis meget solid underbygget når det gjelder planer, budsjetter og 
finansieringsplan og med strenge krav til rapportering. 
Saker som behandles i andre organer kan vanskelig underlegges noen kontroll fra Lions 
administrasjon eller guvernørrådet og saksbehandlingen kan lett bli et unødig byråkrati om 
slike bestemmelser skal følges helt ut. Administrasjonen kan tenke seg et riksmøtet kan gjøre 
dette til en oversendelsessak til guvernørrådet med anmodning om å innarbeide noen 
rettledende bestemmelser i regelverket. 
Administrasjonen minner om bestemmelsene om at distriktsguvrnøren skal godkjenne at det 
sendes henvendelser om aktiviteter til flere lionsklubber i distriktet. 
Forslag til  

Innstilling: 

Saken oversendes guvernørrådet med anmodning om å innarbeide noen rettledende regler for 
innholdet i søknader om prosjektstøtte og som spres til flere lionsklubber. 



Forslaget er fremsatt av LC Torshov i samarbeid med LC Sagene. Forslaget er innkommet til 
distriktsguvernøren i 104 H og meldt til lionskontoret rettidig. 

Vurdering: 

Forslaget inneholder i utgangspunktet riktige prinsipper, som i hovedsak er fulgt i de søknader 
som kommer til arbeidsutvalg eller guvernørråd til godkjenning. Saker som kommer til 
riksmøtet, er vanligvis meget solid underbygget når det gjelder planer, budsjetter og 
finansieringsplan og med strenge krav til rapportering. 
Saker som behandles i andre organer kan vanskelig underlegges noen kontroll fra Lions 
administrasjon eller guvernørrådet og saksbehandlingen kan lett bli et unødig byråkrati om 
slike bestemmelser skal følges helt ut.  
Administrasjonen kan tenke seg et riksmøtet kan gjøre en oversendelse til guvernørrådet med 
anmodning om å innarbeide noen rettledende bestemmelser i regelverket. 
Administrasjonen minner om bestemmelsene om at distriktsguvrnøren skal godkjenne at det 
sendes henvendelser om aktiviteter til flere lionsklubber i distriktet. 

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslag til Innstilling til riksmøtet: 

Saken oversendes guvernørrådet med anmodning om å utarbeide noen rettledende regler for 
innholdet i søknader om prosjektstøtte og som spres til flere lionsklubber. 

Vedlegg 81.6 Brev fra LC Torshov og LC Sagene
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Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 63 Forslag til forandring av rutine for presentasjon av kandidater som 
stiller til valg på riksmøtet 

2: FORANDRING AV RUTINE FOR PRESENTASJON PÅ RIKSMØTET AV 
    KANDIDATER SOM STILLER TIL VALG 
Kandidater som stiller til valg på Riksmøtet blir gitt fem minutter til å presentere seg. Vi har sett 
at denne presentasjonen er meget viktig, og at den kan være utslagsgivende for resultatet av 
valget. Dersom det er flere kandidater blir rekkefølgen trukket, og kandidatene hører hverandres 
presentasjon. Jeg har selv stilt til valg noen ganger, og jeg kan forsikre dere at det kan være 
ganske forstyrrende å høre de andres presentasjoner, når du selv skal opp like etterpå. Dersom 
presentasjonen inneholder noe av det du selv hadde forberedt å si, vil du også gjerne forsøke å 
justere ditt eget innlegg slik at du ikke repeterer det motkandidaten sa. Det er ikke alltid like lett å 
ta slike ting på sparket med litt oppglødde nerver. 

Jeg vil derfor be Guvernørrådet om å vurdere at man gjør en forandring av rutinene for 
presentasjon slik at 

Rekkefølgen trekkes (som nå). Presentasjonen foregår deretter enkeltvis uten at de andre 
kandidatene er til stede i salen. 

Dette innbærer ingen forandring av prinsippet for presentasjon. Det er bare en forandring av 
gjennomføringen. Jeg mener derfor at det ikke er nødvendig å legge dette frem som et forslag for 
Riksmøtet. Det kan vedtas av Guvernørrådet.  

Vennlig hilsen 

Jan Holtet 

Vurdering: 

Forslaget er i overensstemmelse med hva som gjøres i valg i andre organisasjoner, bl.a. i 
politiske partier. En endring av rutinene vil utvilsomt gjøre kandidatene friere i forhold til 
hva konkurrerende kandidater velger å legge vekt på. 

Administrasjonen tilrår at vedtaket gjøres gjeldende allerede ved Riksmøtet 2004.  

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslag til  

Innstilling: 



Guvernørrådet foreslår at kandidater som konkurrerer om valg under riksmøtet  forlater 
salen under øvrige kandidaters presentasjon. Vedtaket innarbeides i Reglement for 
riksmøter og gjøres gjeldende fra Riksmøtet 2004.



Vurdering: 

Forslaget er i overensstemmelse med hva som gjøres ved valg i andre organisasjoner, bl.a. i 
politiske partier. En endring av rutinene vil utvilsomt gjøre kandidatene friere i forhold til hva 
konkurrerende kandidater velger å legge vekt på. 

Administrasjonen tilrår at vedtaket gjøres gjeldende allerede ved Riksmøtet 2004.  

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslag til Innstilling: 

Guvernørrådet foreslår at kandidater som konkurrerer om valg under riksmøtet  forlater salen 
under øvrige kandidaters presentasjon. Vedtaket innarbeides i Reglement for riksmøter og 
gjøres gjeldende fra Riksmøtet 2004. 

FORANDRING AV RUTINE FOR PRESENTASJON PÅ RIKSMØTET AV 
KANDIDATER SOM STILLER TIL VALG 

Kandidater som stiller til valg på Riksmøtet blir gitt fem minutter til å presentere seg. Vi har sett at 
denne presentasjonen er meget viktig, og at den kan være utslagsgivende for resultatet av valget. 
Dersom det er flere kandidater blir rekkefølgen trukket, og kandidatene hører hverandres presentasjon. 
Jeg har selv stilt til valg noen ganger, og jeg kan forsikre dere at det kan være ganske forstyrrende å 
høre de andres presentasjoner, når du selv skal opp like etterpå. Dersom presentasjonen inneholder noe 
av det du selv hadde forberedt å si, vil du også gjerne forsøke å justere ditt eget innlegg slik at du ikke 
repeterer det motkandidaten sa. Det er ikke alltid like lett å ta slike ting på sparket med litt oppglødde 
nerver. 

Jeg vil derfor be Guvernørrådet om å vurdere at man gjør en forandring av rutinene for presentasjon 
slik at 

Rekkefølgen trekkes (som nå). Presentasjonen foregår deretter enkeltvis uten at de andre kandidatene 
er til stede i salen. 

Dette innbærer ingen forandring av prinsippet for presentasjon. Det er bare en forandring av 
gjennomføringen. Jeg mener derfor at det ikke er nødvendig å legge dette frem som et forslag for 
Riksmøtet. Det kan vedtas av Guvernørrådet.  

Vennlig hilsen 
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Jan Holtet 



Forslag til innstilling:  
Guvernørrådet godkjenner at LC Skiptvet bruker Tulipanmotivet i refleksbrikker for salg. 
Administrasjonen får fullmakt til å godkjenne motivet slik at det tilfredsstiller de fastsatte 
krav.  

Guvernørrådet godkjenner at LC Skiptvet henvender seg lionsklubbene med tilbudet. 

Arbeidsutvalgets innstilling:  Som forslaget 

Guvernørrådets vedtak: 

Saksutredning og vurdering: 

LC Skiptvet søker om å få benytte Tulipanmotivet i en refleksbrikke som klubben tenker å 
selge til alle landets klubber. Når en er ute i trafikken i mørket, er det påfallende hvor få 
refleksbrikker som er å se, og det er åpenbart at en god refleksbrikke vil kunne bety bedre 
sikkerhet i trafikken for fotgjengere. 

Henvendelsen må også oppfattes som søknad om å få henvende seg til alle landets klubber 
med dette. En slik tillatelse kan bare gis av guvernørrådet. 

Om klubber ønsker å bruke utdeling av refleksbrikker i sitt aktivitetsarbeid, gir det god PR 
både for klubben og for det budskapet brikken værer. ADM kan ikke se at det er noe i veien 
for å gi tillatelse som omsøkt. LC Billingstad, som har salgsrettigheter for motivprodukter. 
Klubben har ikke drevet synderlig produktutvikling under denne rettigheten.  

Vedlegg: 
Søknad
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MD104J / Sone 4  Lions Club Skiptvet 

Skiptvet 4.mai- 2004 

Lions Norge 
Att. Otto Brødholt 
Ensjøvn.18 
0661 OSLO 

Sikkerhet i høstmørket! 

Med dette temaet ønsker LC Skiptvet å tilby Lionsklubbene i landet en mulighet til å fremme 
sikkerheten i høstmørket og samtidig gjøre tulipanmotivet bedre kjent. 

Vi har i en tid lagt planer og skaffet fram vedlagte produkt for å selge til landets Lionsklubber. 

Vi ønsker å benytte tulipanmotivet og ønsker med dette guvernørrådets godkjennelse for 
bruken av dette motivet. 

Ved en positiv behandling av denne forespørselen ønsker vi i LC Skiptvet oppstart på salget 
av denne refleksbrikken i forbindelse med årets Riksmøte. 

Vennlig hilsen  

LC Skiptvet 

Jan Petter Hagen 
President 
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Retursvar til: 
Sekretær Roar Eng  , Postboks 110,  1806 Skiptvet 
Tlf. 930 33 123/69809534  E.post . reng@online.no



Administrasjonens vurdering:  PLAN er ingen norsk medlemsorganisasjon, og er noe 
omdiskutert i bistandsmiljøene.  Vi går ikke inn på å diskutere organisasjonen her, men mener 
at omtale av denne art forbeholdes organisasjoner vi samarbeider med. Gjennom Lions Aid 
Norway har også vi prosjekter som støtter barn i utviklingsland i utvikling og utdannelse  
For øvrig er vi av den oppfatning at en negativ avgjørelse i denne saken ikke skal skape 
presedens i lignende saker, men avgjøres tilfelle for tilfelle. 

Arbeidsutvalgets vedtak  Søknaden fra Plan Norge om omtale på tekstplass i The 
Lion imøtekommes ikke. 

Saksfremstilling: 

  
Plan Norge ber om omtale av sin kunstmappe (pris kr. 50.000 til et meget godt formål). De 
har ikke penger til annonse, men tilbyr en form for symbolsk provisjon. Jeg stilte meg noe 
tvilende til om dette hørte hjemme i The Lion, men lovet å kontakte dere ”på toppen” for 
avklaring. De er henvist til meg fra Lionskontoret. 

Henning 
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Administrasjonens innstilling: Forslaget er bra, men  overføres til neste arbeidsår og tas 
med i forbindelse med oppnevning av komiteene.  

Arbeidsutvalgets innstilling: 

Guvernørrådets vedtak: 

BLADSTYRETS LEDER 2004/2005 
  
Viser til div. vedtak vedr. nyordning av "The Lion" fra høsten 2004. 
  
Redaktøren følte at det var nyttig at initiativtakeren til det meste av nyordningen, DG 
Christopher Knag, 104 D, ble med som et av medlemmene i Bladstyret allerede fra 
høsten av. 
  
Saken ble uformelt forelagt GRL, som ikke hadde innvendinger, men forutsatte at saken 
ble behandlet på tilbørlig måte. 
  
Redaktøren kontaktet så påtroppende bladstyreleder, PDG Rune Westberg, 104 K, og la 
en evt. nyordning fram for ham som et tilbud.  
  
Westberg takket ja til tilbudet - bl.a. av helsemessige årsaker. 
  
  
Forslag til vedtak: 
  
Bladstyret for "The Lion" Norwegian edition, vil de kommende tre lionsår se slik ut: 
  
2004/2005 
Christopher Knag, leder 
Rune Westberg 
Trygve Veum 
  
2005/2006 
Rune Westberg, leder 
Trygve Veum 
1 nyvalgt medlem 
  
2006/2007 
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Trygve Veum, leder 
1 valgt medlem fra 2005/2006 
1 nyvalgt medlem. 



Unntatt offentlighet til etter guvernørrådsmøtet 21. mai 2004 

Saksfremstilling: 

Etter annonsering i ”The Lion”, i Aftenposten og på vår hjemmeside er det kommet inn syv 
søknader på stillingen. Utvalget var for så vidt bredt nok, men de fleste av søkerne hadde stort 
sett lite relevant formell utdanning og ledererfaring . 

En intervjugruppe bestående av Tove Gulliksrud, Svein Berntsen, Finn Eltorn og Otto 
Brødholt har hatt samtale med tre av søkerne. En av disse skiller seg klart ut med hensyn til å 
tilfredsstille krav og ønskemål. Det gjelder Jan Erik Larsen. nåværende daglig leder av Lions 
Aid Norway. 

Etter samtalene og etterfølgende vurderinger, har utvalget festet seg ved en av søkerne, 
nåværende leder av Lions Aid Norway. Han har erfaring som lærer, undervisningsinspektør, 
pedagogisk rådgiver, rektor og skolesjef, rådmann og ordfører, fra NORAD hjemme og ute og 
fra arbeid i Fredskorpset og som valgobservatør i utlandet. Fra 1. juni 1999 var han stedlig 
representant i Uganda for Lions Aid Norway og er nå daglig leder for LAN med base i 
lionskontoret. 

Intervjugruppen mener at han er meget vel kvalifisert for stillingen som generalsekretær og 
foreslår for guvernørrådet at han ansettes i stillingen. Han ansettes med en gjensidig prøvetid 
på seks måneder. Det er stort sett enighet om lønns- og andre arbeidsvilkår. Tiltredelse settes 
til 1. juni 2004. 

Generalsekretær skal etter reglementet tilsettes av guvernørrådet. Vi foreslår at guvernørrådet 
gjør følgende vedtak: 

Jan Erik Larsen tilbys stillingen som generalsekretær i Lions Clubs International MD 104 
Norge på nærmere avtalte vilkår som fastsettes i ansettelsesavtale. 

Guvernørrådets vedtak: 
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Lions vil alltid være på jakt etter nye inntektsmuligheter. Nå har to ulike tilbydere meldt seg 
på arenaen, se saksfremstillingene nedenfor, samt vedlegg. 

Vurdering: 

Administrasjonen ser på begge forslagene som interessante muligheter til å skaffe penger til 
aktiviteter. Slik saken er lagt frem, representerer den lite eller intet arbeid for vår 
administrasjon, slik at utbyttet vil være en tilnærmet ren netto.  
Begge leverandørene tilbyr månedlige oppgjør. 

Forslag til vedtak: 

Administrasjonen får fullmakt til å forhandle frem avtale med de to tilbyderne og til å stille til 
rådighet nødvendig adresseringsmateriell for henvendelse til klubbene.  

Eventuelle overskudd anvendes slik: 

• Av Lionskortet til Nasjonalt hjelpefond 

• De månedlige samtaleinntektene fra PGOne tildeles klubber, soner eller distrikter etter 
søknad til humanitære aktiviteter.  
Som tildelingsstyre velges  

Saksfremstilling 1 

LC Greåker har fremmet et forslag om å sette i gang en aktivitet som går ut på å inngå avtale 
med et telefonkompani og produsere og distribuere et Lions telefonkort.  

Kortet har en utsalgsverdi på kr. 100, og gir f,eks, adgang til å ringe i ca. 5 timer innen 
Europa, 4 timer til USA og Australia og ca. 90 minutter til Afrika. 

LC Greåker tilbyr kr. 5 per solgte kort i royalty til MD til aktiviteter. 

Vedlegg 65.1 – Orientering med prøve av kortet. 

Saksfremstilling 2 

PGOne er et relativt nytt telefonselskap som tilbyr Lions provisjonsinntekter ved at 
abonnenter går over til dette selskapet. Disse får generelt lavere priser og internpriser for 
familie og venner og Lions Norge vil få en provisjon på fra 2 til 8 prosent av ringevolumet av 
hva kundene ringer for hver måned. Samtaler hvor begge brukere er kunder i PGOne vil 
kunne ringe gratis til hverandre om ettermiddagen og kvelden. 
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PGOne er i ferd med å etablere en slik ordning med Lions i Sverige. 

Deres interesse for Lions skyldes selvsagt at de jakter på kunder til sitt opplegg. 

Tilbyder vil møte i guvernørrådsmøtet og gi en orientering.



Vurdering: 

Lions vil ved enkelte anledninger ha behov for å søke juridisk bistand. Vi merket dette 
behovet særlig sterkt i forbindelse med både økonomiske og personalmessige vurderinger i 
forbindelse med Lions Quest-saken.  
Det kan være mange fordeler å ha en fast forbindelse som etter hvert lærer organisasjonen å 
kjenne. Advokat Magnus Stray Vyrje var vår juridiske rådgiver i nevne sak, og har tilbudt en 
rammeavtale med oss. Den vil kunne anvendes av alle organisasjonsledd som måtte ha behov 
for assistanse og av enkeltmedlemmer. Avtalen inneholder ingen bestemmelser om faste 
honorarer, slik at utbetalinger først vil finne sted når assistanse er benyttet. 

Forslag til vedtak: 

Guvernørrådsleder og fungerende daglig leder gis fullmakt til å sluttforhandle avtale med 
advokat Magnus Stray Vyrje. Avtalen undertegnes etter de regler som gjelder i Lions av 
guvernørrådsleder og en distriktsguvernør. 

  
RAMMEAVTALE  

Mellom LIONS MD 104 og STRAY VYRJE er det inngått følgende rammeavtale. 
Avtalen løper så lenge LIONS MD 104 forholder seg til STRAY VYRJE som 
hovedleverandør av juridiske tjenester. Avtalen hindrer ikke LIONS MD 104 i å 
konsultere andre advokater i enkeltoppdrag. Det løper ingen bindingstid. Avtalen 
gjelder både LIONS MD 104 / LIONS-klubbene (”LIONS”),  styremedlemmer / 
medlemmer / ansatte (”MEDLEMMENE”). 

I. 

Så lenge avtalen løper, garanteres LIONS prioritert oppfølgning innenfor samtlige 
juridiske områder knyttet til organisasjonens/klubbenes alminnelige virksomhet, 
dette fakturert med basis i en rabattert timepris stor  

• kr 1.000 
  

(advokatfirmaets timepris på denne type oppdragligger normalt 50% høyere.) 
Henvendelser i anledning juridiske spørsmål fra LIONS gjøres direkte til 

• adv Magnus Stray Vyrje - msv@strayvyrje 

II. 
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For MEDLEMMENE gjelder følgende rettigheter. 

Så lenge avtalen løper, garanteres MEDLEMMENE prioritert oppfølgning innenfor 
samtlige privatjuridiske områder, herunder famile, arv, skifte, barn, fast 
eiendom, erstatning/forsikring m.v. - dette fakturert med basis i en alminnelig 
timepris stor  

• kr 1.000  

(advokatfirmaets alminnelige timepris innenfor angjeldende rettsområder ligger 
normalt 24% høyere). Innvilges fritt rettsråd eller fri sakførsel, belastes kun - 
etterskuddsvis fra det offentlige 

• egenandel (kr 300) – resten avkreves det offentlige  

Innvilges dekning under rettshjelpforsikring, belastes kun – etterskuddsvis i 
forbindelse med avregning vs ansvarlig forsikringsselskap 

• egenandel (kr 3.000+20%) – resten avkreves forsikringsselskapet 

STRAY VYRJE fakturer ikke arbeider med å avklare fri rettshjelp eller 
forsikringsdekning. 

Henvendelser bes gjort direkte til 

• adv Marie-Louise Holmstedt (famile, arv, skifte, barn) - mlh@strayvyrje 

• adv Bjørn Fredborg Nilsen (fast eiendom) – bfn@strayvyrje.no  

STRAY VYRJE bistår ikke MEDLEMMER i konflikt med LIONS eller øvrige av 
advokatfirmaets klienter.  

III. 

Samtlige henvendelser i anledning avtalen bes rettet til 

 STRAY VYRJE & Co. DA Advokatfirma 
 Postboks 1286 Vika 
 0111 Oslo  

Tlf:  23 11 49 00 
 Faks 23 11 49 09 
 www.strayvyrje.no 

Avtalen trer i kraft ved signatur og løper til den blir oppsagt.  



Arbeider og forskutterte utlegg faktureres etterskuddsvis ved utløpet av hvert 
kvartal. Den alminnelige forfallstid på advokatfirmaets fakturaer er 14 dager. 
Samtlige fakturaer vil bli vedlagt spesifiserte arbeidsbeskrivelser med angivelse 
av aktivitet og dato.  

Med mindre annet fremgår, er samtlige timepriser eksklusive mva. Avtalen er 
utferdiget i to eksemplarer, hvorav partene beholder hvert sitt. 

Oslo … februar  2004 

Magnus Stray Vyrje    Tove Gulliksrud / Otto Brødholt 
                  Stray Vyrje & Co. DA    LIONS MD 104 AS 



Saksfremstilling: 

Distriktsguvernører ønsker en snarlig avgjørelse med hensyn til å besette stillingen som Lions 
generalsekretær. Jeg mener at Lions nå har en gylden anledning til å tenke seg om før det 
fattes endelige beslutninger om hvilken type medarbeidere Lions skal ha på sitt kontor. I to 
omganger har det vist seg at ansettelsene i lederposisjonen ikke har vært vellykket, om enn av 
ulike årsaker. Personlig har jeg ivret for at vår leder skal være generalsekretæren, i navnet så 
vel som i gavnet. Ikke minst i forholdet til våre omgivelser er det av vesentlig betydning at 
Lions er representert ved en person med tilstrekkelig autoritet og myndighet til å beslutte. 
Vedkommende er typisk ikke en kontorleder. 

Følgende personer er per nå beskjeftiget ved kontoret: 

Grete Jakobsen – fast ansatt med virkning fra 15.12.2003 som administrasjonssekretær med 
spesielt ansvar for regnskap, fakturering og medlemsregister. Jeg ønsker å finne en ny 
stillingsbetegnelse, for eksempel økonomileder. 
Jan Erik Larsen – ansatt fra 1. oktober 2003 med lederansvar for Lions Aid Norway og annet 
bistandsarbeid, men deltar i annet forefallende arbeid 
Inger Relbo – sekretær i 80 % stilling som pensjoneres 31. mai i år – oppgaver med post, 
telefon, medlemsregister, medlems- og klubbkontakt og annet forefallende 
Per Begby – i deltidsansettelse som daglig leder for Stiftelsen, ikke på Lions lønningsliste. 
Etter min  mening burde stillingen vært en integrert del av kontorets bemanning på samme 
måte som stillingen i LAN er det 
Otto Brødholt – nå i nærmest full stilling som daglig leder 

Vi planlegger ikke erstatning når Inger fratrer, men budsjetterer med ca. 2,4 stillinger i MD fra 
1. juli. Stiftelsen kommer i tillegg. Bemanningen er mer enn tilstrekkelig stor, og 
lionskontoret får utført de oppgaver som skal gjøres, selv om hendelsene fra oktober 2003 har 
skapt et visst etterslep, som vi først nå er i ferd med å ta inn. Jeg vurderer det litt uheldig at 
kontorleder i Stiftelsen ikke er ansatt i Lions og kan fylle opp brøken i stillingshjemlene og 
Stiftelsen debitert for medgåtte kostnader.  

Jeg har i to omganger på til sammen et par år hatt anledning til å arbeide innenfor Lions, og  
har gjennom mitt nærvær i kontorfellesskapet med LAN kunnet registrere og bedømme 
hvorledes de rammebetingelsene de ble gitt virket inn på deres arbeid.    

Lions er sterkt preget av ledelsesstrukturen som skapes gjennom den komplette utskiftingen 
av ledere hvert eneste år. Ved hvert skifte kommer det inn nye personer med nye egenskaper 
og ledelsesformer, guvernørrådslederne er helt ulike, noen vil styre slik, andre slik. Noen 
ønsker ikke å delta spesielt aktivt i arbeidet, andre engasjerer seg på svært detaljert nivå og 

Guvernørrådsmøte februar 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Lionskontoret - bemanning Arkiv nr. Sak nr. 61

Del nr.



går til og med inn i kommunikasjon med enkeltmedarbeidere, forsøker å påvirke deres 
arbeidssituasjon og gjøre egne prioriteringer innenfor administrative oppgaver og har ikke den 
nødvendige respekten for de som normalt er den administrative ledelsens ansvar. 

Slik mangel på forutsigbarhet og struktur, skaper stor usikkerhet hos medarbeidere og leder 
ved kontoret. Det var spesielt tydelig med administrasjonssjefen, som endte med å gå inn i seg 
selv og ble der, mistrodd og uengasjert, mens generalsekretæren abdiserte fra alt som hadde 
med kontorets ledelse å gjøre og kompenserte med å engasjere seg i alle mulige og umulige 
møter og andre organisasjoner og bygde opp sitt nettverk der.  

Det må fastlegges klare regler for hvorledes arbeidsdelingen mellom valgt ledelse og ansatt 
ledelse skal være, hvilke fullmakter og rettigheter administrasjonen har. Reglene må ha et 
langsiktig siktemål og overleve uforandret gjennom alle skiftninger i den valgte ledelsen. Det 
må være helt tydelig for alle hvem som er denne valgte ledelsen og hvem som er den ansatte 
ledelsen.  
 
Et guvernørråd på tolv medlemmer er et altfor stort organ og kan ikke drive saksbehandling i 
sine møter, selv om det er tydelige tendenser til nettopp det. Guvernørrådet må beskjeftige seg 
med policyspørsmål og langsiktige strategier for å nå våre mål. Det er mer nærliggende å se 
på arbeidsutvalget som den valgte ledelsen som administrativ ledelse skal forholde seg til. 
Lions må i denne sammenhengen sees på som enhver annen bedrift, der administrerende 
direktør arbeider på oppdrag fra sitt styre, altså arbeidsutvalget ved guvernørrådsleder og 
rapporterer til ham/henne.  

Jan Erik Larsen, daglig leder i Lions Aid Norway,  er en person som kan bli Lions fremtidige 
leder. Han har bakgrunn både som politisk leder (ordfører) og som administrator (rektor, 
skolesjef, bistandssjef). Jeg har samarbeidet med ham i fem år, og vet at han har de fleste 
kvaliteter som skal til for å gjøre en god jobb for Lions. Jeg har hatt flere samtaler med ham 
om dette. Han gir uttrykk for sterk tvil om han er interessert. Tvilen bunner nettopp i den 
usikkerheten han føler er til stede gjennom hele systemet når det gjelder ansvar, 
arbeidsoppgaver, oppgavefordeling og alt det andre jeg drøfter i dette notatet. 

Jan Erik har gjort det helt klart at han ikke vil reflektere over et tilbud fra Lions i det hele tatt, 
med mindre det etableres skriftlige, varige regler for hva stillingen innebærer av plikter og 
rettigheter, makt og myndighet, stabilitet i ledelse og et stillingsinnhold som er tilstrekkelig 
interessant og krevende i forhold til hans egne ambisjoner og mål, regler som må godtas av 
valgte ledere gjennom årene, regler  den må vite er gjeldende når en ønsker å ta et valg. 
  
Min anbefaling er at dette tas på alvor og at det utarbeides og vedtas et ledelsesdokument som 
med all ønskelighet tydelighet klarlegger alle kortsiktige og langsiktige mål og de strategier 
og regler som må til for å nå målene, både de personlige og de som gjelder for Lions. Det 
beste vil være om arbeidsutvalget samlet møter Jan Erik og hører hans syn og så ber ham om 
selv å formulere de vilkårene som må oppfylles for at han skal reflektere over stillingen. 

Lionskontoret er rimelig à jour med sine oppgaver og holder det godt gående til det er tatt 
gjennomtenkte beslutninger fra alle partnere i dette. 



Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

(Vil foreligge i møtet) 



Administrasjonens innstilling: Lionskontoret omorganiseres ved at alle 
funksjonsområder slås sammen til ett område under generalsekretærens ledelse. Den enkelte 
enhet belastes for forbruk av kostnader til arbeidskraft og andre ressurser. 
Ordningen trer i kraft fra 1. juli 2004. 

Arbeidsutvalgets innstilling:  Som forslaget.  
Generalsekretæren bes om å komme tilbake med en beskrivelse av hvorledes samspill og 
samarbeid med Lions Aid Norway og Stiftelsen Det er mitt valg skal skje. 

Guvernørrådets vedtak: 

Forslag om omorganisering av lionskontoret 

Administrasjonen har med styrke pekt på det uheldige i at lionskontoret er delt opp i tre 
nærmest uavhengige enheter uten muligheter til å utnytte den samlede kapasitet til felles 
virksomhet under samlet ledelse. Økonomiske begrensninger og få personer gjør at den 
enheten som primært skal serve Lions Norge ikke alltid har tilstrekkelig kapasitet til å få 
arbeidet gjort i tide og med den kvalitet som er ønskelig. 

Nå-situasjonen 

For 2004/05 er det budsjettert med følgende stillinger: 
Generalsekretær – 1/1 stilling 
Regnskapsleder  - 1/1 stilling 
Sekretær - ca. 4/10 stilling 

Generalsekretærstillingen er besatt midlertidig, men blir permanent besatt med det første, de 
to øvrige stillingene er ledige fra 1. juni 2004. 

Videre har sideorganisasjonene følgende stillinger: 
Lions Aid Norway – daglig leder i 1/1 stilling 
Stiftelsen Det er mitt valg – daglig leder i 6/10 stilling (ca) 

Begge disse stillingene er besatt. 

Fremtidig 
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For at de samlede ressurser skal kunne utnyttes best mulig, må alle oppgaver være under 
generalsekretærens ansvar og samtlige medarbeidere til disposisjon for generalsekretæren.. 
Generalsekretæren er ansvarlig for fordelingen av arbeidet. 

Budsjettet for 2004/05 gir rom for 2,4 stillingshjemler. I tillegg disponerer LAN ett årsverk og 
har betydelig ledig kapasitet innenfor dette. Stiftelsen Det er mitt valg disponerer ca. 0,6 
årsverk. Til sammen er det ca. 4 årsverk disponibelt i organisasjonen.. 

Vi foreslår følgende bemanning: 
Generalsekretær 1/1 stilling 
Regnskaps/økonomimedarbeider 1/1 stilling 
Øvrige oppgaver 1/1 stilling 

 
Den fjerde stillingen holdes vakant til det er vurdert andre løsninger, for eksempel å sette ut 
sentralbordtjenesten, leie frankeringstjenester av Posten, etablere samarbeid eller flytte 
sammen med andre frivillige organisasjoner etc. For å løse viktige oppgaver mens dette 
utredes og løses, engasjeres vikarer eller frivillige. 

Lions Aid Norway, Stiftelsen og andre oppdragsgivere/brukere belastes etter medgått tid og 
andre ressurser. 

Guvernørrådet hadde saken til orientering i sitt telefonmøte 27.04.2004. 



NOTAT 

Til: Arbeidsutvalget 

Fra: Otto Brødholt 

Dato: 06.02.2004 

Gjelder: Bemanning på lionskontoret 

Jeg velger i denne omgang å legge saken frem som et notat til AU i stedet for å fremme vanlig 
sak. 

Følgende personer er per nå beskjeftiget ved kontoret: 

Grete Jakobsen – fast ansatt med virkning fra 15.12.2003 som administrasjonssekretær med 
spesielt ansvar for regnskap, fakturering og medlemsregister. Jeg ønsker å finne en ny 
stillingsbetegnelse, for eksempel økonomileder. 
Jan Erik Larsen – ansatt fra 1. oktober 2003 med lederansvar for Lions Aid Norway og annet 
bistandsarbeid, men deltar i annet forefallende arbeid 
Inger Relbo – sekretær i 80 % stilling som pensjoneres 31. mai i år – oppgaver med post, 
telefon, medlemsregister, medlems- og klubbkontakt og annet forefallende 
Per Begby – i deltidsansettelse som daglig leder for Stiftelsen, ikke på Lions lønningsliste. 
Etter min  mening burde stillingen vært en integrert del av kontorets bemanning på samme 
måte som stillingen i LAN er det 
Otto Brødholt – nå i nærmest full stilling som daglig leder 

Vi planlegger ikke erstatning når Inger fratrer, men budsjetterer med ca. 2,4 stillinger i MD fra 
1. juli. Stiftelsen kommer i tillegg. Bemanningen er mer enn tilstrekkelig stor, og 
lionskontoret får utført de oppgaver som skal gjøres, selv om hendelsene fra oktober 2003 har 
skapt et visst etterslep, som vi først nå er i ferd med å ta inn. 

Jeg hører at det ivres for at nå må en få bemanningen på kontoret i orden. Selv mener jeg at 
Lions nå har en gylden anledning til å tenke seg om før det fattes endelige beslutninger om 
hvilken type medarbeidere Lions skal ha på sitt kontor. I to omganger har det vist seg at 
ansettelsene i lederposisjonen ikke har vært vellykket, om enn av ulike årsaker. Personlig har 
jeg ivret for at vår leder skal være generalsekretæren, i navnet så vel som i gavnet. Ikke minst 
i forholdet til våre omgivelser er det av vesentlig betydning at Lions er representert ved en 
person med tilstrekkelig autoritet og myndighet til å beslutte. Vedkommende er typisk ikke en 
kontorleder. 



Jeg har i to omganger på til sammen et par år hatt anledning til å virke innenfor de strukturene 
som er tilstede i Lions, og jeg har gjennom mitt nærvær i kontorfellesskapet med LAN kunnet 
registrere hvorledes både Pedersen og Sparre har kunnet virke.   

Lions er sterkt preget av den ledelsesstrukturen som skapes gjennom den komplette 
utskiftingen av ledelse hvert eneste år. Ved hvert skifte kommer det inn nye personer med nye 
egenskaper og ledelsesformer, guvernørrådslederne er helt ulike, noen vil styre etter den 
militære straffeloven, andre etter løsgjengerloven. Noen ønsker ikke å delta spesielt aktivt i 
arbeidet, andre ønsker å engasjere seg på svært detaljert nivå og går til og med inn i 
kommunikasjon med enkeltmedarbeidere, forsøker å påvirke deres arbeidssituasjon og gjøre 
egne prioriteringer innenfor administrative oppgaver og har ikke den nødvendige respekten 
for gjeldende strukturer i administrasjonen. 

Denne mangelen på forutsigbarhet og struktur, skaper stor usikkerhet hos medarbeidere og 
leder ved kontoret. Det var spesielt tydelig med Frank Pedersen, som endte med å gå inn i seg 
selv og ble der, mistrodd og uengasjert, mens Sparre abdiserte fra alt som hadde med 
kontorets ledelse å gjøre og kompenserte med å engasjere seg i alle mulige og umulige møter 
og andre organisasjoner og bygde opp sitt nettverk der.  

Det må fastlegges klare regler for hvorledes arbeidsdelingen mellom valgt ledelse og ansatt 
ledelse skal være, hvilke fullmakter og rettigheter administrasjonen har. Reglene må ha et 
langsiktig siktemål og overleve uforandret gjennom alle skiftninger i den valgte ledelsen. Det 
må være helt tydelig for alle hvem som er denne valgte ledelsen og hvem som er den ansatte 
ledelsen.  
 
Et guvernørråd på tolv medlemmer er et altfor stort organ og kan ikke drive saksbehandling i 
sine møter, selv om det er tydelige tendenser til nettopp det. Guvernørrådet må beskjeftige seg 
med policyspørsmål og langsiktige strategier for å nå våre mål. Det er mer nærliggende å se 
på arbeidsutvalget som den valgte ledelsen som administrativ ledelse skal forholde seg til. 
Lions må i denne sammenhengen sees på som enhver annen bedrift, der administrerende 
direktør arbeider på oppdrag fra sitt styre, altså arbeidsutvalget ved guvernørrådsleder og 
rapporterer til ham/henne.  

Jan Erik Larsen er en person som kan bli Lions fremtidige leder. Han har bakgrunn både som 
politisk leder (ordfører) og som administrator (rektor, skolesjef, bistandssjef). Jeg har 
samarbeidet med ham i fem år, og vet at han har de fleste kvaliteter som skal til for å gjøre en 
god jobb for Lions. Jeg har hatt flere samtaler med ham om dette. Han gir uttrykk for sterk 
tvil om han er interessert. Tvilen bunner nettopp i den usikkerheten han føler er til stede 
gjennom hele systemet når det gjelder ansvar, arbeidsoppgaver, oppgavefordeling og alt det 
andre jeg drøfter i dette notatet. 

Jan Erik vil ikke reflektere over et tilbud fra Lions i det hele tatt, med mindre det etableres 
skriftlige, varige regler for hva stillingen innebærer av plikter og rettigheter, makt og 
myndighet, stabilitet i ledelse og et stillingsinnhold som er tilstrekkelig interessant og 
krevende i forhold til hans egne ambisjoner og mål., regler som må godtas av valgte leder 
gjennom årene og er av de regler som gjelder når en ønsker å ta et valg. 



  
Min anbefaling er at dette tas på alvor og at det utarbeides og vedtas et ledelsesdokument som 
med all ønskelighet tydelighet klarlegger alle kortsiktige og langsiktige mål og de strategier 
og regler som må til for å nå målene, både de personlige og de som gjelder for Lions,  



Vurdering: 

Administrasjonen synes dette er et rimelig forlag med tanke på at MD-LDC trenger erfaring som 
distriktsguvernør for å kunne drive opplæring av nye distriktsguvernører. Endringen ligger innenfor 
det mandat guvernørrådet har for ajourhold av lovverket.  
Lovkomiteens uttalelse blir innhentet. 

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslag til 

Vedtak: 

Forslaget fra Jan Holtet vedtas.  
Lovkomiteen bes om å innarbeide nødvendige endringer i lovverket. 

PCC Jan Holtet 
Åsheimveien 147                                                                                                                            
1476 Rasta 

Lørenskog, 27.01.2004 

Til: Guvernørrådet 

Fra: PCC Jan Holtet 

To saker til vurdering: 

1: FORANDRING AV REGLEMENT FOR MD-LDC 
I reglement for Leder for opplæring (MD-LDC), § 2, Pkt. 3, står det: ”Som MD-LDC bør fortrinnsvis 
velges et medlem som tidligere har tjenestegjort som distriktsguvernør eller leder for opplæring på 
distriktsplan (LDC).” Med denne vage formuleringen (”bør fortrinnsvis”) kan egentlig hvem som helst 
stille til valg som MD-LDC. 

Ved siste valg av ny MD-LDC hadde en av kandidatene ikke vært DG. Etter nåværende reglement var 
han valgbar. MD-LDCs viktigste oppgave er kanskje opplæringen av VDG-gruppen. Jeg tror det vil 
være meget vanskelig å forestå denne uten selv å ha vært DG. Jeg vil derfor be Guvernørrådet om å 
vurdere å forandre dette punktet i reglementet slik at det vil lyde: 

”MD-LDC må tidligere ha tjenestegjort som distriktsguvernør.” 

MD-LDC er på valg i 2005, og en eventuell forandring må derfor gjøres før klubbene 
inviteres til å sende inn forslag på kandidater.

Guvernørrådsmøte februar 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Forslag til endring av reglement for MD-LDC Arkiv nr. Sak nr. 62

Del nr.



Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 62 Forslag til endring av reglement for MD-LDC 

PCC Jan Holtet 
Åsheimveien 147                                                                                                                            
1476 Rasta 

Lørenskog, 27.01.2004 

Til: Guvernørrådet 

Fra: PCC Jan Holtet 

To saker til vurdering: 

1: FORANDRING AV REGLEMENT FOR MD-LDC 
I reglement for Leder for opplæring (MD-LDC), § 2, Pkt. 3, står det: ”Som MD-LDC bør 
fortrinnsvis velges et medlem som tidligere har tjenestegjort som distriktsguvernør eller leder for 
opplæring på distriktsplan (LDC).” Med denne vage formuleringen (”bør fortrinnsvis”) kan 
egentlig hvem som helst stille til valg som MD-LDC. 

Ved siste valg av ny MD-LDC hadde en av kandidatene ikke vært DG. Etter nåværende reglement 
var han valgbar. MD-LDCs viktigste oppgave er kanskje opplæringen av VDG-gruppen. Jeg tror 
det vil være meget vanskelig å forestå denne uten selv å ha vært DG. Jeg vil derfor be 
Guvernørrådet om å vurdere å forandre dette punktet i reglementet slik at det vil lyde: 

”MD-LDC må tidligere ha tjenestegjort som distriktsguvernør.” 

MD-LDC er på valg i 2005, og en eventuell forandring må derfor gjøres før klubbene inviteres til 
å sende inn forslag på kandidater. 

Vurdering: 

Administrasjonen synes dette er et rimelig forslag med tanke på at MD-LDC trenger erfaring som 
distriktsguvernør for å kunne drive opplæring av nye distriktsguvernører. 

Forslag til 

Vedtak: 

Forslaget fra Jan Holtet vedtas. Lovkomiteen bes om å gjøre nødvendige endringer i lovverket. 

oooo0000oooo 



Sak 63 Forslag til forandring av rutine for presentasjon av kandidater som 
stiller til valg på riksmøtet 

2: FORANDRING AV RUTINE FOR PRESENTASJON PÅ RIKSMØTET AV 
    KANDIDATER SOM STILLER TIL VALG 
Kandidater som stiller til valg på Riksmøtet blir gitt fem minutter til å presentere seg. Vi har sett 
at denne presentasjonen er meget viktig, og at den kan være utslagsgivende for resultatet av 
valget. Dersom det er flere kandidater blir rekkefølgen trukket, og kandidatene hører hverandres 
presentasjon. Jeg har selv stilt til valg noen ganger, og jeg kan forsikre dere at det kan være 
ganske forstyrrende å høre de andres presentasjoner, når du selv skal opp like etterpå. Dersom 
presentasjonen inneholder noe av det du selv hadde forberedt å si, vil du også gjerne forsøke å 
justere ditt eget innlegg slik at du ikke repeterer det motkandidaten sa. Det er ikke alltid like lett å 
ta slike ting på sparket med litt oppglødde nerver. 

Jeg vil derfor be Guvernørrådet om å vurdere at man gjør en forandring av rutinene for 
presentasjon slik at 

Rekkefølgen trekkes (som nå). Presentasjonen foregår deretter enkeltvis uten at de andre 
kandidatene er til stede i salen. 

Dette innbærer ingen forandring av prinsippet for presentasjon. Det er bare en forandring av 
gjennomføringen. Jeg mener derfor at det ikke er nødvendig å legge dette frem som et forslag for 
Riksmøtet. Det kan vedtas av Guvernørrådet.  

Vennlig hilsen 

Jan Holtet 

Vurdering: 

Forslaget er i overensstemmelse med hva som gjøres i valg i andre organisasjoner, bl.a. i 
politiske partier. En endring av rutinene vil utvilsomt gjøre kandidatene friere i forhold til 
hva konkurrerende kandidater velger å legge vekt på. 

Administrasjonen tilrår at vedtaket gjøres gjeldende allerede ved Riksmøtet 2004.  

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslag til  

Innstilling: 

Guvernørrådet foreslår at kandidater som konkurrerer om valg under riksmøtet  forlater 
salen under øvrige kandidaters presentasjon. Vedtaket innarbeides i Reglement for 
riksmøter og gjøres gjeldende fra Riksmøtet 2004.



Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 62 Forslag til endring av reglement for MD-LDC 

PCC Jan Holtet 
Åsheimveien 147                                                                                                                            
1476 Rasta 

Lørenskog, 27.01.2004 

Til: Guvernørrådet 

Fra: PCC Jan Holtet 

To saker til vurdering: 

1: FORANDRING AV REGLEMENT FOR MD-LDC 
I reglement for Leder for opplæring (MD-LDC), § 2, Pkt. 3, står det: ”Som MD-LDC bør 
fortrinnsvis velges et medlem som tidligere har tjenestegjort som distriktsguvernør eller leder for 
opplæring på distriktsplan (LDC).” Med denne vage formuleringen (”bør fortrinnsvis”) kan 
egentlig hvem som helst stille til valg som MD-LDC. 

Ved siste valg av ny MD-LDC hadde en av kandidatene ikke vært DG. Etter nåværende reglement 
var han valgbar. MD-LDCs viktigste oppgave er kanskje opplæringen av VDG-gruppen. Jeg tror 
det vil være meget vanskelig å forestå denne uten selv å ha vært DG. Jeg vil derfor be 
Guvernørrådet om å vurdere å forandre dette punktet i reglementet slik at det vil lyde: 

”MD-LDC må tidligere ha tjenestegjort som distriktsguvernør.” 

MD-LDC er på valg i 2005, og en eventuell forandring må derfor gjøres før klubbene inviteres til 
å sende inn forslag på kandidater. 

Vurdering: 

Administrasjonen synes dette er et rimelig forlag med tanke på at MD-LDC trenger erfaring som 
distriktsguvernør for å kunne drive opplæring av nye distriktsguvernører. 

Forslag til 

Vedtak: 

Forslaget fra Jan Holtet vedtas. Lovkomiteen bes om å gjøre nødvendige endringer i lovverket. 

oooo0000oooo 



Sak 63 Forslag til forandring av rutine for presentasjon av kandidater som 
stiller til valg på riksmøtet 

2: FORANDRING AV RUTINE FOR PRESENTASJON PÅ RIKSMØTET AV 
    KANDIDATER SOM STILLER TIL VALG 
Kandidater som stiller til valg på Riksmøtet blir gitt fem minutter til å presentere seg. Vi har sett 
at denne presentasjonen er meget viktig, og at den kan være utslagsgivende for resultatet av 
valget. Dersom det er flere kandidater blir rekkefølgen trukket, og kandidatene hører hverandres 
presentasjon. Jeg har selv stilt til valg noen ganger, og jeg kan forsikre dere at det kan være 
ganske forstyrrende å høre de andres presentasjoner, når du selv skal opp like etterpå. Dersom 
presentasjonen inneholder noe av det du selv hadde forberedt å si, vil du også gjerne forsøke å 
justere ditt eget innlegg slik at du ikke repeterer det motkandidaten sa. Det er ikke alltid like lett å 
ta slike ting på sparket med litt oppglødde nerver. 

Jeg vil derfor be Guvernørrådet om å vurdere at man gjør en forandring av rutinene for 
presentasjon slik at 

Rekkefølgen trekkes (som nå). Presentasjonen foregår deretter enkeltvis uten at de andre 
kandidatene er til stede i salen. 

Dette innbærer ingen forandring av prinsippet for presentasjon. Det er bare en forandring av 
gjennomføringen. Jeg mener derfor at det ikke er nødvendig å legge dette frem som et forslag for 
Riksmøtet. Det kan vedtas av Guvernørrådet.  

Vennlig hilsen 

Jan Holtet 

Vurdering: 

Forslaget er i overensstemmelse med hva som gjøres i valg i andre organisasjoner, bl.a. i 
politiske partier. En endring av rutinene vil utvilsomt gjøre kandidatene friere i forhold til 
hva konkurrerende kandidater velger å legge vekt på. 

Administrasjonen tilrår at vedtaket gjøres gjeldende allerede ved Riksmøtet 2004.  

Lovkomiteens uttalelse: 

Forslag til  

Innstilling: 

Guvernørrådet foreslår at kandidater som konkurrerer om valg under riksmøtet  forlater 
salen under øvrige kandidaters presentasjon. Vedtaket innarbeides i Reglement for 
riksmøter og gjøres gjeldende fra Riksmøtet 2004.



Administrasjonens vurdering:  En utvidelse av arbeidsutvalget som foreslått, synes 
meget fornuftig, men siden dette krever lovendring, kan det være tvilsomt om riksmøtet vil 
sette pris på at en lovendringssak kommer som tilleggssak på årets møte. Imidlertidig er det 
tvingende nødvendig at Lions Norge får orden på hvem som sitter i styret til enhver tid og kan 
melde dette til rett myndighet. Tatt i betraktning de bedrøvelige resultatene som manglende 
kontinuitet i styret for Lions Quest Norge har ført til, bør det arbeides for at riksmøtet tar opp 
saken i år. 

Guvernørrådet gjorde følgende vedtak i saken i telefonmøte 27. april 2004: 
GRL fremsatte forslag etter henvendelse fra flere klubber om at IPGRL blir fast medlem av 
guvernørrådets arbeidsutvalg.  Ordningen trer i kraft fra 01.07.2004. 
Dette ble enstemmig vedtatt av Guvernørrådet. Guvernørrådet anbefaler Riksmøte 2004 om å 
godkjenne saken. 

Arbeidsutvalgets innstilling:  Saken fremmes for riksmøtet 2004 som ekstrasak. 

Guvernørrådets forslag til vedtak: Riksmøtet godkjenner at Guvernørrådets arbeidsutvalg 
utvides med ett medlem ved at foregående års guvernørrådsleder blir fast medlem med alle 
rettigheter. Guvernørrådets arbeidsutvalg utgjør styret for Lions Clubs International MD 104. 

Saksfremstilling 

Utvidelse av antall medlemmer i arbeidsutvalget 

Opprettelse av arbeidsutvalget er hjemlet i Lov for MD 104, kapittel III, § 7. Antall 
medlemmer er nevnt særskilt i lovparagrafen, slik at en utvidelse som foreslått må forelegges 
riksmøtet til avgjørelse 

Guvernørrådets arbeidsutvalg velges slik: 

Riksmøtet velger guvernørrådsleder og assisterende guvernørrådsleder etter fastsatte regler. . 
To medlemmer velges av guvernørrådet blant de ti distriktsguvernørene. 

Guvernørrådsleder er arbeidsutvalgets leder og assisterende guvernørrådsleder utvalgets 
nestleder.  

Denne valgordningen har den åpenbare svakhet at det blir dårlig kontinuitet i utvalget. Det 
tydeliggjøres spesielt i år, da assisterende guvernørrådsleder har valgt å frasi seg sitt verv. 

Guvernørrådsmøte mai 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Guvernørrådets arbeidsutvalg Arkiv nr. Sak nr. 62

OB Forslag om utvidelse av antall medlemmer 27.04.04 Del nr.



Ved å utvide arbeidsutvalget med avtroppende guvernørrådsleder, vil en normalt sikre 
kontinuiteten over tre år. 

Arbeidsutvalget som styre for Lions Norge 

Lions Norge er innmeldt i enhetsregisteret. Vår fratrådte rådssekretær har stått som 
”kontaktperson” i registeret fra vi registrerte oss første gang, og står der fortsatt. Det har aldri 
vært registrert noe styre, slik loven krever, slik at det er vanskelig for utenforstående å finne 
hvilke personer som er ansvarlige representanter for Lions.  

Det foreslås derfor at Guvernørrådets arbeidsutvalg for fremtiden utgjør styret for Lions 
Norge.  

Arbeidsdelingen mellom arbeidsutvalgets funksjon som styre og som forberedende organ for 
guvernørrådet må gjennomgås nærmere av kommende arbeidsutvalg og guvernørråd..  



Administrasjonens vurdering:  En utvidelse av arbeidsutvalget som foreslått, synes 
meget fornuftig, men siden dette krever lovendring, kan det være tvilsomt om riksmøtet vil 
sette pris på at en lovendringssak kommer som tilleggssak på årets møte. Imidlertidig er det 
tvingende nødvendig at Lions Norge får orden på hvem som sitter i styret til enhver tid og kan 
melde dette til rett myndighet. Tatt i betraktning de bedrøvelige resultatene som manglende 
kontinuitet i styret for Lions Quest Norge har ført til, bør det arbeides for at riksmøtet tar opp 
saken i år. 

Guvernørrådet gjorde følgende vedtak i saken i telefonmøte 27. april 2004: 
GRL fremsatte forslag etter henvendelse fra flere klubber om at IPGRL blir fast medlem av 
guvernørrådets arbeidsutvalg.  Ordningen trer i kraft fra 01.07.2004. 
Dette ble enstemmig vedtatt av Guvernørrådet. Guvernørrådet anbefaler Riksmøte 2004 om å 
godkjenne saken. 

Arbeidsutvalgets innstilling:  Saken fremmes for riksmøtet 2004 som ekstrasak. 

Lovkomiteens uttalelse::  Forslaget kan ikke fremmes for Riksmøtet, i det fristen 
for forslag som ønskes behandlet på riksmøtet er 1. februar. Forslaget har også en økonomisk 
konsekvens uten at overslag over beregnede kostnader er vedlagt. 

Guvernørrådets forslag til vedtak: Riksmøtet godkjenner at Guvernørrådets arbeidsutvalg 
utvides med ett medlem ved at foregående års guvernørrådsleder blir fast medlem med alle 
rettigheter. Guvernørrådets arbeidsutvalg utgjør styret for Lions Clubs International MD 104. 

Saksfremstilling 

Utvidelse av antall medlemmer i arbeidsutvalget 

Opprettelse av arbeidsutvalget er hjemlet i Lov for MD 104, kapittel III, § 7. Antall 
medlemmer er nevnt særskilt i lovparagrafen, slik at en utvidelse som foreslått må forelegges 
riksmøtet til avgjørelse 

Guvernørrådets arbeidsutvalg velges slik: 

Riksmøtet velger guvernørrådsleder og assisterende guvernørrådsleder etter fastsatte regler. . 
To medlemmer velges av guvernørrådet blant de ti distriktsguvernørene. 

Guvernørrådsleder er arbeidsutvalgets leder og assisterende guvernørrådsleder utvalgets 
nestleder.  

Guvernørrådsmøte mai 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Guvernørrådets arbeidsutvalg Arkiv nr. Sak nr. 62

OB Forslag om utvidelse av antall medlemmer 27.04.04 Del nr.



Denne valgordningen har den åpenbare svakhet at det blir dårlig kontinuitet i utvalget. Det 
tydeliggjøres spesielt i år, da assisterende guvernørrådsleder har valgt å frasi seg sitt verv. 

Ved å utvide arbeidsutvalget med avtroppende guvernørrådsleder, vil en normalt sikre 
kontinuiteten over tre år. 

Arbeidsutvalget som styre for Lions Norge 

Lions Norge er innmeldt i enhetsregisteret. Vår fratrådte rådssekretær har stått som 
”kontaktperson” i registeret fra vi registrerte oss første gang, og står der fortsatt. Det har aldri 
vært registrert noe styre, slik loven krever, slik at det er vanskelig for utenforstående å finne 
hvilke personer som er ansvarlige representanter for Lions.  

Det foreslås derfor at Guvernørrådets arbeidsutvalg for fremtiden utgjør styret for Lions 
Norge.  

Arbeidsdelingen mellom arbeidsutvalgets funksjon som styre og som forberedende organ for 
guvernørrådet må gjennomgås nærmere av kommende arbeidsutvalg og guvernørråd..  

Tilbake til saklisten        Til neste sak 



Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 51  PR- og informasjon -  rapport fra administrasjonen 
 
PR- og informasjonsarbeidet har fra oktober i all hovedsak vært konsentrert om å formidle 
kunnskaper via hjemmesiden om hendelsene i Lions Quest. Dette har skjedd i nært samarbeid 
med guvernørrådsleder. Interessen fra media har vært beskjeden og har dreiet seg om 
underslagssaken, mens konkursen ikke har vært berørt utover de kunngjøringer som 
bobestyrer har stått for. Det som er kalt pressemeldinger, har i virkeligheten ikke vært 
pressemeldinger som er formidlet til media slik det pleier å bli gjort, men meldinger som er 
fanget opp av media på egne initiativ, fra hjemmesiden eller gjennom tips, kanskje fra 
medlemmer. 
Distriktsguvernørene fikk en e-postmelding om styreleder Sparres avgang i Lions Quest og 
permitteringen fra stillingen som Lions generalsekretær med anmodning om å formidle videre 
til organisasjonen. Dette ble gjort i litt ulike formuleringer. Det er videre sendt brev til alle 
presidenter med noe mer fyldig informasjon også om underslaget og politianmeldelsen og 
bedt om at brevet ble lest opp på klubbmøtene. . 
Av engstelse for mulige uheldige overslag til den kommende LRF-aksjonen, er all 
informasjon nå fjernet fra hjemmesiden. 
Det er mange gode grunner til å evaluere vårt PR- og informasjonsarbeid i denne saken. Det 
kan sies at det ble lagt altfor stor vekt på råd fra jurister og på behovene for å skille mellom 
LQ og MD og mellom innsamlede midler og driftsmidler. Vi tenkte ikke helhetlig og la for 
liten vekt på det behovet egen organisasjon og medlemmene hadde også i den tidlige fasen. At 
vi kom for sent i gang og ikke var grundige nok i den interne informasjonen måtte skape 
usikkerhet og frustrasjon i rekkene. Vi burde på et tidlig tidspunkt ha søkt profesjonell 
veiledning. 
Nærværende rapport kan sies å bære preg av etterpåklokskap. La oss håpe at denne 
etterpåklokskapen også gir litt læring med tanke på mulige hendelser i fremtiden.  

Forslag til 

Vedtak: 

Saken tas til orientering. 



Saksfremstilling: 

Fra sentralt hold har vi presentert  

• betydelige mengder informasjon om Lions Røde Fjær på våre hjemmesider 
• informasjon om bidraget fra Katastrofeberedskapen til Redd Barna i forbindelse med 

jordskjelvkatastrofen i Iran på hjemmesidene og i pressemelding 

Guvernørrådsleder har holdt i informasjonen knyttet til konkursen og underslaget i Lions 
Quest Norway i samråd med juridisk rådgiver og i samarbeid med daglig leder Lions. Det bler 
med en gang besluttet at guvernørrådsleder var den eneste som skulle uttale seg på Lions 
vegne. 
Informasjonen har vært gitt i form av pressemeldinger med meget begrenset distribusjon. 
Internt er det gitt informasjon i meldinger til alle distriktsguvernørene med anmodning om å 
melde videre til klubbene og i brevs form til alle klubber. Her ble det bedt om at brevet leses 
opp i klubbmøte. 
Guvernørrådsleder har vært intervjuet i NRK Dagsnytt en lørdag morgen. 

Vurdering: 

Såpass alvorlige hendelser som Lions og samarbeidspartnere har vært utsatt for de siste 4-5 
månedene, krever en bevisst holdning til hvorledes slike saker skal håndteres og klare 
meldinger som kan misforstås eller skaper tvil. Vi har hittil sluppet rimelig godt fra dette, men 
det krever en beredskapsplan å gjøre tingene godt og riktig. 
Administrasjonen foreslår at det utarbeides et policydokument for intern og ekstern 
informasjon og at det årlig holdes et innlegg om dette for eksempel i forbindelse med VDG-
opplæringen. Det er dessverre for kostbart å kjøre et kursopplegg i tradisjonell forstand, slik at 
skoleringen må gjøres i regi av egne krefter med nødvendig profesjonell bakgrunn. Daglig 
leder kan ha forslag på person. 

Forslag til vedtak: 

Rapporten tas til etterretning.   
Daglig leder bes om å ta initiativ til å utarbeide et policydokument om vårt 
informasjonsarbeid der det er innarbeidet beredskapsplaner som straks kan være operativ i 
aktuelle tilfeller. PRC-ene i distriktene utgjør referansegruppen for prosjektet. 
Daglig leder forsøker å til et kortere innlegg om saken allerede under VDG-opplæringen i 
Fredrikstad, dersom det kan passes inn i LDC’s opplegg.  

(Arbeidsutvalgets innstilling vil foreligge i møtet) 
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Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 52  IT-arbeidet - rapport fra administrasjonen 

Hjemmesiden 
Samarbeidet med Interkodex om fornyelse av hjemmesiden er kommet i gang, men hensynet 
til LRF-aksjonen, det internett utgjør et viktig verktøy både i den interne distribusjonen av 
informasjon og til markedet omkring oss, gjør at vi er nølende til å konvertere til ny 
serviceleverandør før 28. mars.  
Det skal ikke legges skjul på at det er en viss uenighet om presentasjonen av innholdet på en 
ny hjemmeside for MD. Hjemmesiden er todelt, en del for internett, som skal nå markedet 
omkring oss på en spennende og interessant måte, en del som et delvis passordbeskyttet 
intranett. I den utadvendte delen må det legges stor vekt på den journalistiske presentasjonen, 
slik at det vekkes interesse for det vi arbeider med og virker tiltrekkende på potensielle 
medlemmer. Den interne delen skal være et godt hjelpemiddel for å kunne drive 
organisasjonen så effektivt og økonomisk som ønskelig. 
Noen distrikter har satt arbeid i gang med hjemmesider etter ny modell, men det er altfor 
tidlig å evaluere.  

E-post 
Vel 400 klubber har nå e-postadresse under lions.no-domenet. Bjørn Sætrom arbeider meget 
raskt når det kommer bestilling på e-postadresse fra nye brukere. På grunn av den store 
spredningen, plages systemet med virus, spam og hoax. (Hoax kan være for eksempel helt 
unødvendige meldinger vi sender til andre for på fortelle om et nytt virus. Alle de meldingene 
vi sender i helt unødvendige kopier, kan også gå inn i denne gruppen) Mange føler seg plaget, 
vi har eksempler på lionsklubber som ikke vil oppgi sin e-postadresse av frykt for virus. Vår 
serviceleverandør arbeider med å få til en viruskontroll på server. Dette går såpass langsomt at 
en kan være fristet til å flytte, men det vil føre til problemer for alle som etter hvert er gått 
over til web-mail, så vi velger å se det litt an. 
Det er en gjennomgående mangel på e-postkultur i hele det internasjonale systemet, men dette 
er en ung verden, vi kan bare håpe på bedring 

Medlemregisteretet 
Systemet virker teknisk etter forutsetningene, men det mangler ennå ganske mye på 
ajourholdet fra klubbenes side. Det er selvfølgelig en terskel å komme over for brukere som 
ikke er så erfarne, men det viser seg at når vi gir litt ekstra rettledning, går det ganske lett. Det 
er en forutsetning for at vi skal kunne rapportere klubbdata samlet til Oak Brook at vårt eget 
register er godt. Vi søker derfor å etablere et samarbeid med distriktenes IT-ledere, slik at 
disse både kan veilede og gjøre jobben for egne klubber og være ansvarlige for at registeret er 
à jour. Underhåndskontakter om dette har gitt positiv respons fra distrikter.  
Medlemssystemet er tatt i bruk til fakturering av alle slag. Giroblankettene har nå fått KID 
(kundeidentifikasjonskoder) som gjør at betalinger leses inn automatisk, og ved neste 
anledning utstyres også ”nullfakturaer”, d.v.s. giroblanketter vi sender ut i forbindelse med 
innbetalinger til aktiviteter med KID, som gir mulighet for både oppfølging og rapportering. 



Lionskontoret skal etter fastlagte rutiner oppdatere hovedsystemet med de data som siste døgn 
er lagt inn på web som første oppgave hver morgen. Det har dessverre vært litt svikt i denne 
rutinen, noe som selvsagt skaper misnøye ute. Rutinen er innskjerpet. 

Andre systemer 
Vårt økonomisystem Hansa Financials og lønnssystemet Hogia Windowslønn er utvidet med 
nye klienter, slik at vi dekker føringen for MD, Stiftelsen, Lions Aid Norway og Lions Røde 
Fjær 2004. Klienter på vent er Førerhundskolen og Beitoleiren. 

Investeringene på IT-området er etter Lions forhold betydelige, spesielt for medlemssystemets 
vedkommende, men investeringene vil gi bra lønnsomhet etter hvert. 

Forslag til 

Vedtak: 

Saken tas til orientering.



Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 52  IT-arbeidet - rapport fra administrasjonen 

Hjemmesiden 
Samarbeidet med Interkodex om fornyelse av hjemmesiden er kommet i gang, men hensynet 
til LRF-aksjonen, det internett utgjør et viktig verktøy både i den interne distribusjonen av 
informasjon og til markedet omkring oss, gjør at vi er nølende til å konvertere til ny 
serviceleverandør før 28. mars.  
Det skal ikke legges skjul på at det er en viss uenighet om presentasjonen av innholdet på en 
ny hjemmeside for MD. Hjemmesiden er todelt, en del for internett, som skal nå markedet 
omkring oss på en spennende og interessant måte, en del som et delvis passordbeskyttet 
intranett. I den utadvendte delen må det legges stor vekt på den journalistiske presentasjonen, 
slik at det vekkes interesse for det vi arbeider med og virker tiltrekkende på potensielle 
medlemmer. Den interne delen skal være et godt hjelpemiddel for å kunne drive 
organisasjonen så effektivt og økonomisk som ønskelig. 
Noen distrikter har satt arbeid i gang med hjemmesider etter ny modell, men det er altfor 
tidlig å evaluere.  

E-post 
Vel 400 klubber har nå e-postadresse under lions.no-domenet. Bjørn Sætrom arbeider meget 
raskt når det kommer bestilling på e-postadresse fra nye brukere. På grunn av den store 
spredningen, plages systemet med virus, spam og hoax. (Hoax kan være for eksempel helt 
unødvendige meldinger vi sender til andre for på fortelle om et nytt virus. Alle de meldingene 
vi sender i helt unødvendige kopier, kan også gå inn i denne gruppen) Mange føler seg plaget, 
vi har eksempler på lionsklubber som ikke vil oppgi sin e-postadresse av frykt for virus. Vår 
serviceleverandør arbeider med å få til en viruskontroll på server. Dette går såpass langsomt at 
en kan være fristet til å flytte, men det vil føre til problemer for alle som etter hvert er gått 
over til web-mail, så vi velger å se det litt an. 
Det er en gjennomgående mangel på e-postkultur i hele det internasjonale systemet, men dette 
er en ung verden, vi kan bare håpe på bedring 

Medlemregisteretet 
Systemet virker teknisk etter forutsetningene, men det mangler ennå ganske mye på 
ajourholdet fra klubbenes side. Det er selvfølgelig en terskel å komme over for brukere som 
ikke er så erfarne, men det viser seg at når vi gir litt ekstra rettledning, går det ganske lett. Det 
er en forutsetning for at vi skal kunne rapportere klubbdata samlet til Oak Brook at vårt eget 
register er godt. Vi søker derfor å etablere et samarbeid med distriktenes IT-ledere, slik at 
disse både kan veilede og gjøre jobben for egne klubber og være ansvarlige for at registeret er 
à jour. Underhåndskontakter om dette har gitt positiv respons fra distrikter.  
Medlemssystemet er tatt i bruk til fakturering av alle slag. Giroblankettene har nå fått KID 
(kundeidentifikasjonskoder) som gjør at betalinger leses inn automatisk, og ved neste 
anledning utstyres også ”nullfakturaer”, d.v.s. giroblanketter vi sender ut i forbindelse med 
innbetalinger til aktiviteter med KID, som gir mulighet for både oppfølging og rapportering. 



Lionskontoret skal etter fastlagte rutiner oppdatere hovedsystemet med de data som siste døgn 
er lagt inn på web som første oppgave hver morgen. Det har dessverre vært litt svikt i denne 
rutinen, noe som selvsagt skaper misnøye ute. Rutinen er innskjerpet. 

Andre systemer 
Vårt økonomisystem Hansa Financials og lønnssystemet Hogia Windowslønn er utvidet med 
nye klienter, slik at vi dekker føringen for MD, Stiftelsen, Lions Aid Norway og Lions Røde 
Fjær 2004. Klienter på vent er Førerhundskolen og Beitoleiren. 

Investeringene på IT-området er etter Lions forhold betydelige, spesielt for medlemssystemets 
vedkommende, men investeringene vil gi bra lønnsomhet etter hvert. 

Forslag til 

Vedtak: 

Saken tas til orientering.



Administrasjonens forslag til innstilling: Rapporten tas til orientering 

Arbeidsutvalgets innstilling:   Som forslaget. AU understreker betydningen av 
at alle klubber kommer med i vårt e-postsystem. 

Guvernørrådets vedtak: 

STATUSRAPPORT IT 

1. E-post til klubben 
Pr dato er det 423 klubber som har aktivert sine e-postkasser under vårt lions.no 
domene. Det er lagt opp e-postkasser til samtlige klubber i MD104, men de gjenstående 
klubbene har ennå ikke bedt om å få sine e-postkasser aktivert. Alle klubber er med på å 
dekke kostandene ved dette systemet. Det skulle derfor ikke være noen økonomiske 
grunner for klubbene til ikke å bli med på dette.  

Systemet har så langt fungert bra. De klubbene som har hatt problemer av en eller annen 
art har så langt fått hjelp til å komme igang igjen innen rimelig tid. Det kan fortsatt 
gjøres bedringer, spesielt med å rapportere inn nye klubber til undertegnede slik at disse 
klubbene får satt opp e-postkasse og tilsendt informasjon om hvordan dette fungerer.  

Det må sannsynligvis til en ekstra innsats for å få tallet på deltakende klubber opp mot 
100%. Hvis ønskelig kan det sendes ut en oversikt til distriktene som viser hvilke 
klubber i distriktet som ennå ikke har aktivert sin e-postkasse. 

2. Nytt hjemmesidesystem 
Etter guvernørrådets vedtak på novembermøtet om å sette igang et prøveprosjekt med 
nytt hjemmesidesystem har fire distrikter siden januar 2004 tatt i bruk det nye 
hjemmesidesystemet E-site, spesialutviklet for Lionsklubbene i MD104. Distriktene B, 
G, J og K (217 klubber) har testet systemet det siste halve året og erfaringene så langt er 
udelt positive. Distriktene C, D, E, F og H har også begynt å vurdere systemet for sine 
klubber. Meldinger tilbake tyder på at det kun er et tidsspørsmål før også disse 
distriktene gir klarsignal om at de ønsker å ta  systemet i bruk. 
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Til nå har det vært distriktenes ITC-er som har dratt det tyngste lasset for å få alt på 
plass sammen med det sentrale utviklingsselskapet. Etter hvert som klubbene får utpekt 
sine IT-ansvarlige på klubbnivå vil det bli gitt opplæring av disse for at de kan ta hånd 
om klubbenes egne hjemmesider. 

Systemet har så langt fungert helt etter hensikten med spredning av informasjon fra MD, 
og distriktnivå ned på klubbnivå. Dette medfører at hvert enkelt klubbmedlem kun 
trenger å forholde seg til egen klubbs hjemmeside og likevel være garantert å få tilgang 
til all informasjon som blir lagt ut på nivåene over.  

Det vil i løpet av våren bli foretatt en overflytting av domenet lions.no fra det gamle til 
det nye systemet. Dette vil være helt nødvendig siden det nå er et stort flertall av klubber 
med aktive hjemmesider i det nye systemet. Disse bør derfor bli prioritert som 
domenebrukere. Dette vil medføre at den gamle hjemmesiden til MD104 også må flyttes 
til det nye systemet. Det er allerede laget en ny hjemmeside for MD104 i dette systemet 
klar til bruk.  

Det vil være målsetting for komiteen å få alle distrikt og klubber over på det nye 
systemet i løpet av lionsåret 2004/2005. 

3. Medlemssystemet 
 Arbeidet med medlemssystemet ute i klubbene viser en klar bedring det siste året. 
Fortsatt er det et godt stykke arbeid som gjenstår ute i klubbene før vi kan si oss 
tilfredse med hvordan medlemssystemet bør være. Det er likevel håp om at en 
tilfredsstillende standard kan oppnås i løpet av kommende lionsår. Det vil fortsatt være 
stor grunn til å sette fokus på opplæring i bruken av medlemssystemet også i årene som 
kommer. Klubbene oppfordres til å finne personer som kan ta på seg oppgaven med å 
holde medlemsregisteret oppdatert over flere år. Målet må være i løpet av kommende 
lionsår å kunne oversende medlemsendringer direkte fra medlemsregisteret til Oak 
Brook. Klubbene vil dermed kunne droppe å sende sine månedsrapporter. 



Forslag til vedtak: 

Administrasjonens rapport om IT-arbeidet tas til orientering. 

Hjemmesiden 
Samarbeidet med Interkodex om fornyelse av hjemmesiden er kommet i gang, men hensynet 
til LRF-aksjonen, det internett utgjør et viktig verktøy både i den interne distribusjonen av 
informasjon og til markedet omkring oss, gjør at vi er nølende til å konvertere til ny 
serviceleverandør før 28. mars.  
Det skal ikke legges skjul på at det er en viss uenighet om presentasjonen av innholdet på en 
ny hjemmeside for MD. Hjemmesiden er todelt, en del for internett, som skal nå markedet 
omkring oss på en spennende og interessant måte, en del som et delvis passordbeskyttet 
intranett. I den utadvendte delen må det legges stor vekt på den journalistiske presentasjonen, 
slik at det vekkes interesse for det vi arbeider med og virker tiltrekkende på potensielle 
medlemmer. Den interne delen skal være et godt hjelpemiddel for å kunne drive 
organisasjonen så effektivt og økonomisk som ønskelig. 
Noen distrikter har satt arbeid i gang med hjemmesider etter ny modell, men det er altfor 
tidlig å evaluere.  

E-post 
Vel 400 klubber har nå e-postadresse under lions.no-domenet. Bjørn Sætrom arbeider meget 
raskt når det kommer bestilling på e-postadresse fra nye brukere. På grunn av den store 
spredningen, plages systemet med virus, spam og hoax. (Hoax kan være for eksempel helt 
unødvendige meldinger vi sender til andre for på fortelle om et nytt virus. Alle de meldingene 
vi sender i helt unødvendige kopier, kan også gå inn i denne gruppen) Mange føler seg plaget, 
vi har eksempler på lionsklubber som ikke vil oppgi sin e-postadresse av frykt for virus. Vår 
serviceleverandør arbeider med å få til en viruskontroll på server. Dette går såpass langsomt at 
en kan være fristet til å flytte, men det vil føre til problemer for alle som etter hvert er gått 
over til web-mail, så vi velger å se det litt an. 
Det er en gjennomgående mangel på e-postkultur i hele det internasjonale systemet, men dette 
er en ung verden, vi kan bare håpe på bedring 

Medlemregisteretet 
Systemet virker teknisk etter forutsetningene, men det mangler ennå ganske mye på 
ajourholdet fra klubbenes side. Det er selvfølgelig en terskel å komme over for brukere som 
ikke er så erfarne, men det viser seg at når vi gir litt ekstra rettledning, går det ganske lett. Det 
er en forutsetning for at vi skal kunne rapportere klubbdata samlet til Oak Brook at vårt eget 
register er godt. Vi søker derfor å etablere et samarbeid med distriktenes IT-ledere, slik at 
disse både kan veilede og gjøre jobben for egne klubber og være ansvarlige for at registeret er 
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à jour. Underhåndskontakter om dette har gitt positiv respons fra distrikter.  
Medlemssystemet er tatt i bruk til fakturering av alle slag. Giroblankettene har nå fått KID 
(kundeidentifikasjonskoder) som gjør at betalinger leses inn automatisk, og ved neste 
anledning utstyres også ”nullfakturaer”, d.v.s. giroblanketter vi sender ut i forbindelse med 
innbetalinger til aktiviteter med KID, som gir mulighet for både oppfølging og rapportering. 
Lionskontoret skal etter fastlagte rutiner oppdatere hovedsystemet med de data som siste døgn 
er lagt inn på web som første oppgave hver morgen. Det har dessverre vært litt svikt i denne 
rutinen, noe som selvsagt skaper misnøye ute. Rutinen er innskjerpet. 

Andre systemer 
Vårt økonomisystem Hansa Financials og lønnssystemet Hogia Windowslønn er utvidet med 
nye klienter, slik at vi dekker føringen for MD, Stiftelsen, Lions Aid Norway og Lions Røde 
Fjær 2004. Klienter på vent er Førerhundskolen og Beitoleiren. 

Investeringene på IT-området er etter Lions forhold betydelige, spesielt for medlemssystemets 
vedkommende, men investeringene vil gi bra lønnsomhet etter hvert. 



Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 53  Diverse komitèer 

Euro African Committee 
Komiteen holdt møte under Europa Forum 2004 på Kypros. Komiteens visepresident Otto 
Brødholt presenterte vårt engasjement i Uganda til stor interesse fra et fullsatt møterom. 

Saker til Oak Brook 
Sakskomplekset er etter behandlingen på GR-møtet i november overført Komiteen for 
Strategiplan og fremdrift. 

Lovkomitè 
Fungerende daglig leder har holdt et møte med lovkomiteens leder Tom Sletner og drøftet 
komiteens engasjement i vedlikeholdet av lovverket. 

Langtidsplankomite 
Intet rapportert  

Håndbøker 
MD-LDC Bjørn Sætrom ajourfører håndboksmateriellet på internett fortløpende 

Conventionreisen 
Forberedelsene er i gang. Påmeldingsfristen gikk ut i januar, enkelte skjema er fremdeles ikke 
kommet inn til lionskontoret. 

Beitoleiren 
Regnskap for leiren er kommet inn til kontoret. 

Forslag til  

Vedtak: 

Saken tas til orientering 



Forslag til vedtak: 

Statusrapporten tas til orientering. 

Euro African Committee 
Komiteen holdt møte under Europa Forum 2004 på Kypros. Komiteens visepresident Otto 
Brødholt presenterte vårt engasjement i Uganda til stor interesse fra et fullsatt møterom. 

Saker til Oak Brook 
Sakskomplekset er etter behandlingen på GR-møtet i november overført Komiteen for 
Strategiplan og fremdrift. 

Lovkomitè 
Fungerende daglig leder har holdt et møte med lovkomiteens leder Tom Sletner og drøftet 
komiteens engasjement i vedlikeholdet av lovverket. 

Langtidsplankomite 
Intet rapportert  

Håndbøker 
MD-LDC Bjørn Sætrom ajourfører håndboksmateriellet på internett fortløpende 

Conventionreisen 
Forberedelsene er i gang. Påmeldingsfristen gikk ut i januar, enkelte skjema er fremdeles ikke 
kommet inn til lionskontoret. 

Beitoleiren 
Regnskap for leiren er kommet inn til kontoret. 
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Saksfremstilling: 

Guvernørrådet drøftet i høst ulike sider ved ”The Lion” med spesiell vekt på bladets økonomi. 
Mulighetene for å øke inntektsvolumet gjennom annonsering var sterkt fremme, og 
guvernørrådet ba Bladstyret og Komiteen for fornyelse av bladet om å få frem en samlet 
fremstilling der de ulike sidene ble belyst og som kunne munne ut i forslag til forbedringer. 
Fornyelseskomiteens rapport finnes på side 2, bladstyrets på side 7.    .  

Vurdering: 

Fornyelseskomiteens sammendrag 
Forslaget om å bruke en bedre papirkvalitet kan bidra til å øke interessen for bladet, selv om 
nytteverdien blir omtrent den samme. Det er vesentlig å holde økte kostnader for øye, og aller 
helst be om tilbud slik ast differanser kommer frem. De to neste strekpunktene er mest av 
redaksjonell art, og bør ikke gi seg utslag i økte kostnader, og forslaget om kortnyheter på 
hjemmesiden representerer heller ikke kostnader.  

Bladstyrets konklusjoner 
Det påpekes ganske riktig at tiden må være inne til å be LCI om å øke tilskuddet fra gjeldene 
USD 4,75, både på bakgrunn av kontingentforhøyelsen, som skulle komme klubber og 
medlemmer til gode og på grunn av den lave dollarkursen, som det er grunn til å vente vil 
holde seg lav minst til over presidentvalget i U.S.A.  
Det er vanskeligere å slutte seg til forslaget om en portoavgift. Den bærer preg av å være en 
kontingent. Vi merker et stadig sterkere fokus på kostnadene ved å være Lions-medlem, en 
kontingentforhøyelse nå vil høyst sannsynlig bli sett i sammenheng med økningen i den 
internasjonale kontingenten og ha en negativ effekt selv om beløpet er beskjedent. Forslaget 
om annonser på distriktssidene må følges opp. 

Administrasjonen foreslår at det gjøres en vurdering av om den nåværende formen av bladet 
på hjemmesiden er hensiktsmessig. En web-journalistisk vurdering tilsier at det egentlig burde 
skrives en egen nettutgave. En kombinasjon med kortnyhetene kan være hensiktsmessig. 

Forslag til Vedtak: 

Guvernørrådet slutter seg til forslagene fra fornyelseskomiteens sammendrag.  
Daglig leder gis i oppdrag å iverksette en henvendelse til Oak Brook som foreslått av 
Bladstyret. Guvernørrådet forutsetter at det blir et samarbeid mellom administrasjonen og 
bladet om dette, slik at det blir samhandling og  konsekvent saksfremstilling og 
argumentasjonen.  

Guvernørrådsmøte februar 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Fornyelse av ”The Lion” Arkiv nr. Sak nr. 54

Del nr.
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Guvernørrådet nedsetter en komité for salg av annonser i bladet og andre aktuelle 
publikasjoner.  
Hjemmesideredaksjonen vurderer bruken av hjemmesiden til formidling av stoffet i The Lion. 

(Arbeidsutvalgets innstilling vil foreligge på møtet) 

Komiterapportene: 

FORNYELSE AV ”THE LION” OG  TILTAK SOM KAN BEDRE BLADETS ØKONOMI 
RAPPORT FRA KOMITEEN FOR FORNYELSE AV THE LION og BLADSTYRET 

SAMMENDRAG 

Guvernørrådet oppnevnte i møte 1. november 2003 en komite med det mandat å vurdere tiltak 
som kunne føre til en fornyelse av The Lion. I samme møte påla Guvernørrådet Bladstyret "å 
utrede alle sider ved økonomien til The Lion og å legge frem gjennomførbare planer for å 
sikre bladets økonomi på lang sikt". Fornyelse av The Lion og bladets økonomi henger nært 
sammen. De to komiteene har funnet det formålstjenlig å legge frem en felles rapport. 

Komiteen for fornyelse av The Lion vil i sin delrapport både vurdere det som kan gjøres 
umiddelbart i dagens ressurssituasjon, og hva vi vil anbefale dersom økonomien forbedrer 
seg, enten ved høyere annonseinntekter, ved lavere produksjonsutgifter eller en kombinasjon 
av begge.  

Komiteens anbefalinger er: 
• The Lion utgis inntil videre i tabloidformat. Som en forsøksordning utgis noen numre 

frem til nr 4/04 i en bedre papirkvalitet enn i dagens utgave. Forandringen evalueres. 
Når økonomien tillater det vil vi anbefale at The Lion trykkes i magasinformat. 

• Det opprettes distriktssider i The Lion. Hvert distrikt får tildelt en halv side per nummer 
av bladet. Omfanget av distriktsandelen i bladet vil kunne økes dersom økonomi og 
tilgang på stoff tillater det. Annonser og rapporter fra spesielle aktiviteter som distriktet 
har, kommer i tillegg til dette. Det er distriktets ansvar å fylle disse sidene og å holde 
tidsfrister. Innsendt stoff redigeres og kvalitetssikres av redaksjonen. Det vil bli gitt 
retningslinjer for hvordan enkelte typer stoff skal organiseres. 

• Guvernørrådet oppnevner en redaksjonsgruppe, etter forslag fra redaktøren, som kan 
assistere redaktøren i hans arbeid. Redaksjonsgruppen består av to personer i tillegg til 
redaktøren. De to får som oppgave henholdsvis å redigere distriktssidene og å 
administrere annonsene i bladet. Redaktøren har det overordnede redaksjonelle ansvar og 
kan pålegge de andre i redaksjonsgruppen annet arbeid etter behov. Komiteen anbefaler 
videre at det gjøres en sterkere redigering av innsendt stoff enn det vi har i dag. Komiteen 
innser imidlertid at dette er et kapasitetsproblem. 

• Guvernørrådet vurderer om man skal etablere en spalte med kortnyheter på Lions Norges 
hjemmesider. Denne spalten sorterer under The Lion med redaktøren som ansvarlig. Det 
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pekes ut en person som har som oppgave å vedlikeholde spalten. Denne person kan 
eventuelt inngå i The Lions redaksjonsgruppe som en fjerde person. 

Tiltak for å bedre The Lions økonomi: 

INNSPILL FRA BLADSTYRET 

INNLEDNING 
”Komiteen for fornyelse av The Lion” (Fornyelseskomiteen) ble oppnevnt av Guvernørrådet i 
møte 23. - 24.08, 2003, med generalsekretær Ole Jakob Sparre som leder. På grunn av 
generalsekretærens avgang ble en ny og utvidet komite bestående av: PCC Jan Holtet, LC 
Lørenskog Vest (leder), Redaktør Henning Aamodt, LC Sem, DG Sigmund Hole, LC Røyken, 
DG Tor Høye, LC Sør – Fron, DG Christopher Knag, LC Bergen Vest og DG Tor 
Wilhelmsen, LC Randaberg oppnevnt av Guvernørrådet 1. november 2003. Den opprinnelige 
komiteen hadde ikke begynt arbeidet, og den nye komiteen startet med blanke ark. 

Fornyelseskomiteens mandat er gitt i navnet. Mandatet inkluderer ikke en vurdering av 
bladets økonomi og hvordan denne kan bedres. Guvernørrådet påla derimot styret for The 
Lion "å utrede alle sider ved økonomien til The Lion og å legge frem gjennomførbare planer 
for å sikre bladets økonomi på lang sikt" i samme møte som det oppnevnte den nye 
Fornyelseskomiteen. 

Forandringer og fornyelse av The Lion kan lett innebære forslag som har økonomiske 
konsekvenser. Så langt det er mulig vil komiteen vurdere hva det vil stå på prislappen for 
slike forslag. Hvordan vi skal øke inntektene slik at vi kan ha råd til å gjøre slike forandringer 
er den andre siden av dette. Denne oppgaven har Guvernørrådet gitt til Bladstyret, som også 
har økonomiansvaret for The Lion. Siden fornyelse og økonomi kan henge nøye sammen, har 
”Fornyelseskomiteen” og Bladstyret funnet det riktig og oversiktlig å legge frem en felles 
rapport. 

DEL I: FORNYELSE AV ”THE LION”  

Lionsbladet har vært i en kontinuerlig fornyelse. Det er også blitt gjort radikale forsøk på å 
fornye The Lion. I 199* ble det engasjert et firma som skulle stå for utgivelsen, forandre 
layout og forbedre økonomien gjennom profesjonelt annonsesalg. Ingen av delene var 
vellykket. Men bladet har fornyet seg. En sammenligning mellom The Lion 7/93 og 7/03 viser 
dette med alltydelighet. Når guvernørrådet har oppnevnt en komite som hvordan Lionsbladet 
kan fornye seg, er det ikke fordi bladet har stagnert, men fordi flere skal tenke i samme 
retning.  

En fornyelse av Lionsbladet kan gå på flere ting: Format og papirkvalitet, utforming, innhold 
og form på innholdet et forhold som må vurderes. 

FORMAT OG TEKNISK KVALITET 
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Det norske Lionsbladet utgis i tabloidformat. Vi har lett for å tro at det vi gjør her i Norge 
også er det som er ”normalt” i resten av verden. Imidlertid er det norske lionsbladet en av de 
få utgaver av The Lion som har tabloidformat. Bare 4 utgaver er i dette formatet, de øvrige 28 
bladene utgis i magasinformat. Formatet gir et førsteinntrykk og en forventning om papir- og 
billedkvalitet, form og organisering av innhold. Magasinformatet, ”ukebladformatet”, har 
gjerne høy papirkvalitet og dermed også god billedkvalitet. Det har flere lengre artikler hvor 
det legges mer vekt på å formidle et emne enn en nyhet. Siden tabloidformatet forbindes med 
aviser, er forventningene deretter. Man aksepterer dårligere papir- og billedkvalitet. Man 
venter å finne mer korte og nyhetspregede artikler med volum og innhold som ofte kan 
begrense seg til magasinartiklenes ingress. 

Et blad i magasinformat leses på en annen måte enn en avis.  

Det norske lionsbladet ligger innholdsmessig noe mellom magasinets artikler og avisens 
kortere oppslag. Det som mottas av internasjonalt stoff er tilpasset magasinets form, og mye 
av det som skrives lokalt av temastoff har også lett for å bli lengre artikler, som ville passet 
bedre i et magasin. Vi skriver for et magasin, men vi utgir en avis. 

Bilder er viktig. De tiltrekker seg oppmerksomhet og de illustrerer artiklene. Det har vært en 
god utvikling i billedstoffet i The Lion. Bildene er blitt større og kvaliteten bedre. Flere 
fargebilder hever også inntrykket. Billedkvalitet henger også sammen med papirkvalitet. 

Hvordan vil vi kunne forbedre bladet? 

Visuelt er det to muligheter: Gå over til magasinformat eller å bruke papir av bedre kvalitet i 
samme format som i dag. 

The Lion i magasinformat vil være å foretrekke. Det vil gi en klar forandring av kvaliteten og 
man vil få bedre samsvar mellom bladets form og formen på innholdet. Argumentet mot vil 
kunne være en høyere pris for magasinformat. Å trykke The Lion i magasinformat vil 
nødvendigvis medføre økt sidetall dersom vi ønsker å opprettholde volumet av stoff.  Et 
prisoverslag fra dagens produsent viser at produksjonsprisen vil øke med minst 50 %. En 
annen leverandør har kommet med et konkret tilbud med levering i magasinformat til langt 
lavere pris. Skulle det vise seg at denne leverandøren tilfredsstiller de krav vi må stille, vil 
magasinformat være innenfor rekkevidde også med dagens økonomi. 

Tabloidformat med bedre papirkvalitet: Dette vil være en ansiktsløfting, et kosmetisk grep, 
men det vil gi et bedre inntrykk av bladet. Billedgjengivelsen vil også bli bedre enn med den 
papirkvalitet som vi nå bruker. Prisen vil bli noe høyere enn i dagens kvalitet. Dagens 
produsent angir at produksjon av et 20-siders blad i tabloidformat i dagens kvalitet koster kr. 
43 750,- mens det i ”hardt” papir vil koste kr. 45 900,-, alt uten mva. Dette kan være innenfor 
den økonomiske rekkevidde. Utsendelsesomkostningene vil imidlertid øke pga. tyngre papir. 
Vi anbefaler at man som en prøveordning produserer noen numre av The Lion i bedre 
papirkvalitet, og at dette evalueres etter nr 4/04. Dette må gjøres hos nåværende produsent, 
uten å se på mulige fremtidige, og eventuelt billigere, produsenter. 
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Komiteen anbefaler at The Lion inntil videre utgis i magasinformat. Som en 
forsøksordning utgis noen numre frem til nr 4/04 i en bedre papirkvalitet en i dagens 
utgave. Forandringen evalueres. 
Når økonomien tillater det, vil vi anbefale at The Lion trykkes i magasinformat. 

INNHOLD 
Hva fyller vi bladet med? Redaktøren er pålagt å ta inn en viss mengde stoff som kommer fra 
hovedkontoret. Noen artikler er det pålegg om å ta inn, mens andre er frivillige, men det er 
gitt et minstevolum som skal være LCI-stoff. Redaktøren har klart å holde dette på et 
minimumsnivå. 

Ut over dette finner vi de obligatoriske spaltene, leder, CCs spalte og innlegg fra enkelte 
fagsjefer, artikler fra og om prosjekter, Leo-siden. Dette er ting som bør være der. The Lion er 
vårt viktigste forum for tilbakemelding fra prosjekter hvor MD er med. Annet stoff kan være 
innsendte artikler om klubbers/soners/distrikters aktiviteter, Melvin Jones overrekkelser, 
bilder fra charterfester og jubileer, nekrologer, etc. Dette stoffet blir mer eller mindre tilfeldig. 
Noe av det tilsendte er bra, andre ting mindre bra. Innsendte innlegg under overskriften ”Min 
mening” forekommer.  Enkeltvis kan disse være et friskt pust, men det er klart at det er 
vanskelig å føre en diskusjon i et blad med så lav utgivelsesfrekvens. 

The Lion har de siste årene i gjennomsnitt hatt ca 22 sider per nummer. I et 
”gjennomsnittsblad” er det ca 3 sider med stoff om og fra Lions Clubs International, 2 sider 
med faste spalter, dvs. leder, guvernørrådsleders spalte, fagsjefers innlegg, etc. og 1 side til 
Leo. Dette er stoff som må få den plassen som det har i dag. 

Reportasjer og artikler/tilbakemeldinger fra prosjekter hvor Lions Norge er engasjert er viktig 
stoff. Dette opptar kanskje 2 – 3 sider i snitt per nummer. Det er viktig at man gir 
tilbakemelding til medlemmene og at de får vite hva som skjer der vi er engasjert. Det øker 
eierforholdet. Dette stoffet bør derfor fortsatt ha den plassen som det har i dag. Det bør 
imidlertid vurderes om formen det har er den riktige. Man må også sørge for at 
billedmaterialet som følger teksten er illustrativt og av høy kvalitet.  

I et medlemsblad som The Lion hører organisasjonsstoff og nytt fra Lions Norge med. En av 
bladets oppgaver er å spre kunnskap om Lions.  Dersom man definerer artikler fra møter, nytt 
fra guvernørrådet, riksmøte, Convention, Europa Forum, NSR, inn i denne kategorien vil 
denne stoffkategorien ha ca 2 sider per nummer i gjennomsnitt. Noen vil si at dette er mye, 
men man må huske at dette er organisasjonens mulighet til å informere medlemmene. Det må 
imidlertid arbeides med formen, slik at innholdet blir leservennlig og lesbart. 

Redaktøren må kunne disponer plass til situasjonsbetinget stoff etter egen vurdering. Det 
inkluderer også oppsøkende virksomhet. Dette kan utgjøre en til to sider per nummer. 

Summerer vi opp dette som vi kan kalle stoff av bestemte kategorier som bør være med, blir 
dette ca. 12 til 13 sider per nummer, i gjennomsnitt, pluss forsiden. Det gjenstår 7 til 8 sider til 
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”tilfeldig stoff”, inklusive annonser. Dersom annonsevolumet øker ut over dette, vil det også 
gi økonomi til å øke sidetallet. 

Det vi finner av tilfeldig stoff i dag er artikler innsendt fra klubber og medlemmer: fra diverse 
aktiviteter, bilder fra charterfester, overrekkelse av Melvin Jones, nekrologer, etc. Dette stoffet 
har svært varierende kvalitet. Det er imidlertid populært stoff, folk liker å lese om seg selv. 
Det er dessuten alltid morsomt å lese om helt spesielle og originale aktiviteter. Det bør 
imidlertid stilles et visst krav ut over dette. Omtale av aktiviteter bør for eksempel ha en viss 
overføringsverdi, slik at lesere kan få tips og ideer fra det som andre har gjort. Det er også 
positivt å vise mangfoldet i Lions virksomhet. 

Komiteen vil foreslå at innsending av slik stoff organiseres på distriktsplan. Dette vil 
engasjere distriktene, det vil gi en bedre fordeling av stoff fra hele landet enn det vi har i dag, 
og det vil kanskje også gjøre det lettere å skaffe annonsører fra distriktene. Distriktene blir 
tildelt spalteplass, forsøksvis en halv side, i hvert nummer. Annonser skaffet av distriktet 
kommer i tillegg til dette. Det samme gjør reportasjer og omtaler av spesielle store aktiviteter 
som distriktet har. Det blir distriktets ansvar å få inn dette stoffet og sende det inn innen de 
tidsfrister som Redaktøren gir. Det vil være naturlig at distriktets PRC gis ansvar for 
distriktssiden. Når økonomi og tilgang på stoff tillater det, kan man vurdere å øke andelen av 
distriktsstoff. 

Komiteen ser at det kan være riktig å organisere en del stoff på en annen måte enn nå. Dette 
gjelder spesielt nekrologer og tildeling av Melvin Jones. Nekrologer kan lett kunne ta mye 
plass, dersom klubbene begynner å sende inn slike i større grad enn nå. Omtale av Melvin 
Jones tildelinger kan også fort øke i antall og ta større plass enn det som er tilgjengelig. Det er 
bare en liten del av Melvin Jones tildelingene som blir omtalt i The Lion i dag. Vi har tidligere 
ikke oppgitt navn i The Lion på nye medlemmer som er tatt opp. Dette vil kunne gjøres på en 
distriktsside.  Slik informasjon kan ha interesse for naboklubber og enkeltmedlemmer utenfor 
klubben. 

Personinformasjon i bladet kan opprettholdes, og til og med økes med mindre plassforbruk, 
ved følgende opplegg: 

Nekrologer: I helt spesielle tilfeller. Ellers: Liste over Lions som er gått bort  ⎫   Tas inn 
Melvin Jones: Ikke med bilde og omtale. I stedet: Navneliste over tildelinger ⎬    i distriktenes 
Nye medlemmer: Liste med navn og klubbnavn          ⎭    sider 

Dette vil sikre en mer komplett informasjon om det som skjer med medlemmene enn det man 
får i dagens tilfeldige innsending. 

Nye klubber er dessverre ikke noe vi får svært ofte. Dette er en begivenhet som vi mener bør 
få spesiell plass, med bilde og litt omtale på distriktssiden.  

Komiteen anbefaler at det opprettes distriktssider i The Lion. Hvert distrikt får tildelt 
en halv side per nummer. Omfanget av distriktsandelen vil kunne økes dersom økonomi 
og tilgang på stoff tillater det. Annonser og rapporter fra spesielle aktiviteter som 
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distriktet har, kommer i tillegg til dette. Det er distriktets ansvar å fylle disse sidene og å 
holde tidsfrister. Innsendt stoff redigeres og kvalitetssikres av redaksjonen. Det vil bli 
gitt retningslinjer for hvordan enkelte typer stoff skal organiseres.  

REDAKSJONELT ARBEID 
The Lion er et enmannsforetagende, når man ser bort fra at en frivillig assistent har ansvar for 
billedarkivet. Dette gjør bladet svært sårbart. En helt banal sykdom vil kunne lamme 
redaksjonen og utgivelsen av bladet. Det er ikke økonomi til å ansette flere i redaksjonen. En 
løsning kunne være en ”skyggeredaktør” som kan tre inn på kort varsel. En slik ordning har 
man også forsøkt å etablere på uformell basis, men per i dag er ikke en slik skyggeredaktør på 
plass. En bedre løsning ville det være at man fikk en formalisert avtale med en eller flere 
personer som også kunne avlaste redaktøren på definerte oppgaver. Det vil da være noen som 
kjenner til det redaksjonelle arbeidet, og som i en nødsituasjon kunne forestå utgivelsen av et 
nummer av bladet. 

Redaktøren har det fulle redaksjonelle ansvar for bladet. Dette ansvaret kan ikke deles på 
flere, men det betyr ikke at arbeidet ikke kan deles på flere. Skal man gjøre det må man 
imidlertid definere avgrensede arbeidsområder for de enkelte medarbeiderne. Ser man for seg 
The Lion med dedikert plass til stoff fra distriktene, vil arbeid med distriktssidene kunne 
settes ut til en annen enn redaktøren. Bedring av bladets økonomi vil nødvendigvis måtte 
gjøres ved økt annonsesalg. Ansvar for annonsene kan være et annet definert område som 
redaktøren ikke behøver å belastes med. 

På bakgrunn av dette vil 
komiteen anbefale at Guvernørrådet, etter forslag fra redaktøren, oppnevner en 
redaksjonsgruppe som kan assistere redaktøren i hans arbeid. Redaksjonsgruppen 
består av to personer i tillegg til redaktøren. De to får som oppgave henholdsvis å 
redigere distriktssidene og å administrere annonsene i bladet. Redaktøren har det 
overordnede redaksjonelle ansvar og kan pålegge de andre i redaksjonsgruppen annet 
arbeid etter behov. 

Komiteen anbefaler videre at det blir gjort en sterkere redigering av innsendt stoff enn 
det vi har i dag. Komiteen innser imidlertid at dette er et kapasitetsproblem. 

NYHETER PÅ NETT? 
Den ordinære utgaven av The Lion legges i dag ut på nett etter at den er utgitt i papirversjon. 
Det har én gang blitt lagt ut en ren nettversjon (Nr3/03). Dette var en ren nødløsning som ble 
tvunget frem av den økonomiske situasjon. Reaksjonen fra medlemmene var slik at det ikke 
kan anbefales å foreslå nettutgaver som erstatning for papirversjonen. Dagens nettsider har alt 
for sjelden nyhetsinnslag ut over informasjon om de store sentrale aktiviteter. Man bør 
vurdere om det kunne lages en spalte, vedlikeholdt av The Lions redaksjonen, med korte 
nyheter på nettet. Dette vil holde medlemmene mer løpende informert om ting som skjer enn 
hva som er tilfelle i dag. Mange av disse oppslagene vil kunne utdypes i kommende nummer 
av The Lion. 
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Komiteen foreslår at 
Guvernørrådet vurderer om man skal etablere en spalte med kortnyheter på Lions 
Norges hjemmesider. Denne spalten sorterer under The Lion med redaktøren som 
ansvarlig. Det pekes ut en person som har som oppgave å vedlikeholde spalten. Denne 
person kan eventuelt inngå i The Lions redaksjonsgruppe som en fjerde person. 

ANTALL UTGIVELSER I ÅRET 
The Lion har i mange år kommet ut med syv nummer i året. Minimumskravet fra LCI er seks 
numre i året. Økonomi vil være det eneste argument for å redusere antall utgivelser fra syv til 
seks. Håpet er imidlertid at nye tiltak vil kunne sikre en bedret og stabil økonomi i årene 
fremover 

Komiteens vurdering er imidlertid at 
Dersom The Lion i bedret papirkvalitet blir godt mottatt av medlemmene, og bladets 
økonomiske bæreevne ikke tillater å fortsette utgivelser med denne papirkvaliteten, vil 
komiteen foreslå at man finner dekning for de økte omkostninger ved å redusere antall 
utgivelser fra syv til seks i året. 

Rapport fra Bladstyret 

Økonomi 

”Bladstyret er pålagt å utrede alle sider ved økonomien i The Lion og å legge fram 
gjennomførbare planer for å sikre økonomien på lang sikt.” 

Økonomien i The Lion er avhengig av tre forhold; medlemstall, dollarkurs og annonser. 
En vurdering av disse kan være: 

Medlemstall: 
Dette kan bladstyret gjøre lite med. Her har vi alle som medlemmer i lions ansvar for å 
rekruttere nye medlemmer, og ikke minst sørge for at vi beholder de vi har. Imidlertid er det 
MEC og hans folk som her har et spesielt ansvar. 
Regnestykket i dette forholdet er: 
For hvert medlem mottar vi fra Oak Brook USD 4,75. Med en dollarkurs på 7,00 svarer dette 
til kr 33,25 for hvert medlem vi får/mister. 
Vi kan sikkert gjøre mer gjennom The Lion for å beholde medlemmer og få flere, men dette er 
tatt vare på av "Fornyelseskomiteen” 

Dollarkurs 
Denne er som en forstår meget avgjørende for bladets økonomi. 
For hver øre som dollarkursen endrer seg betyr dette kr 660,- 
Vi kan ikke gjøre noe med dollarkursen, men vi kan prøve å påvirke overføringen fra Oak 
Brook. Redaktørene i Norden har allerede på sitt møte i Tønsberg i august 2003 tatt et direkte 
initiativ. I tillegg ga redaktørene som møtte på Europa Forum på Kypros klar beskjed til 1. 
Internasjonale visepresident og PR sjefen i Oak Brook om at denne satsen må heves. 
Guvernørrådet må ta opp denne tråden å prøve å påvirke, CC møtet må også involveres. 
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Annonser 
Som vi ser det finnes det 3 aktuelle annonsetyper: 
- Støtteannonser. Disse er ren støtte og har liten markedsverdi. De gir også små inntekter 

uten   at det er en stor mengde av disse. Kan være interessante for klubber. 
- Salgsannonser fra det lokale næringsliv vil ha et lite nedslagsfelt, og dermed vanskelige å 

få selge? 
- Salgsannonser fra landsdekkende kjeder er vel det mest interessante, men klarer vi å få 

store annonser flere år på rad? Som annonsemedia er vel The Lion lite egnet for disse i 
forhold til avisene?  

Så kommer vi til et nøkkelspørsmål. Hvem skal selge disse annonsene? Husk at alt 
lionsarbeid er bassert på frivillighet. Det finnes selvsagt noen villige sjeler, men tror det kan 
bli vanskelig med kontinuiteten. Å basere The Lion’s økonomi på annonser er etter vår 
mening ikke liv laga. 

Konklusjon. 

Vi skal ha et godt The Lion, og kvalitet koster penger. Blad komiteen mener allikevel at 
det lar seg gjøre å bedre økonomien ved forholdsvis enkle tiltak. Disse krever imidlertid 

en del arbeid og innsats, men ikke mer enn organisasjonen kan tåle. 

Bladstyret har følgende forslag i tre punkter: 

1. Guvernørrådet tar saken mot CC møtet og Oak Brook for å få hevet overføringen fra 
USD 4,75 til ? Dette gjøres i nært samarbeid med de Nordiske guvernørråd og 
redaktørene. Slik at en får stor tyngde på kravet. 

2. Det legges innføres en ”portoavgift” på bladet på kr 10,- pr medlem pr. år. Denne 
innkasseres sammen med medlemskontingenten, men overføres direkte til The Lion’s 
konto. Denne saken fremmes av guvernørrådet eller eventuelt av bladstyret til Riksmøtet i 
Fredrikstad 2004. 

3. Dersom det i The Lion innføres en distrikts side må denne samtidig kunne inneholde 
annonser fra lokalmiljøet. Hver klubb anmodes om å skaffe annonser for kr 1000-1200 
pr.år. 
 Dette ansvaret må legges på distriktets PRC, som må følge dette opp mot den enkelte 
klubb. Som en gulrot beholder  klubben  30% av annonseinntektene til egen klubbkasse. 

For bladstyret 
Thorbjørn Thomassen 
Leder 

54 The L     Side     av      sider 9 9



Administrasjonens forslag til innstilling:  Rapporten tas til orientering 

Arbeidsutvalgets innstilling:    Som forslaget. 

Guvernørrådets vedtak: 

                                                                                                 
Statusrapport pr. 01.05.2004.     

Oppfølging av handlingsplan (2003 – 2004).  

MD IRC sin plan bygger på Strategiplanen til MD 104. Hovedfokusområder og mål for MD 
IRC 2003 -2004 er ihht denne: 

1. Oppfølging og Rapportering. 

MD IRC skal : følge opp og rapportere fra Uganda prosjektet , NSR prosjektet, samt 
gi et bilde av det generelle aktivitetsnivået i MD 104 vedr. bistandsarbeid.   

A, Uganda prosjektet går etter plan. Det vises til rapporter fra LAN.  
B, NSR. 

Prosjektene går iht planer, dog er det fortsatt knyttet usikkerhet rundt fremdriften i nåværende 
finskstyrte prosjektet. Det ble på NSR i januar besluttet:  

”C Gruppa og NSR AU nedsetter et utvalg av IRD’er i de nordiske land med mandat å legge 
en plan for å øke: 1. Langsiktighet og Bærekraft i NSR prosjekt. 2. Effektivitet og 
Profesjonalitet i NSR prosjekt. 3. Ambisjonsnivå i NSR prosjekt.” 

Arbeidet er ikke kommet i gang. Det er purret mot NSR AU. For øvrig intet nytt siden rapport 
pr.01.02.2004. 

C, Bistandsarbeid Generelt. 

Når det gjelder det generelle bistandsnivået for 2003 – 2004 mht prosent av innsamlede 
midler fra norske Lions totalt, er det meget varierende innbetaling fra klubbene, men det er 
ingen tvil om at nivået har økt betydelig i denne IRC perioden.  

Guvernørrådsmøte mai 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Nasjonalt og internasjonalt bistandsarbeid - 
statusrapport

Arkiv nr. Sak nr. 43.1

Fra Svein Berntsen, MD-IRC 06.05.2004 Del nr.



2. Norske Lions neste  internasjonale hovedprosjekt. 

MD IRC skal : lede den prosessen som er besluttet og som fører frem til valg av nytt 
prosjekt etter Uganda prosjektet, på riksmøtet i mai 2004. 

Status: Arbeidet er i rute ihht fremdriftsplan i prosjektet. Presentasjoner er avholdt på 
DM og tas opp som planlagt på RM. 

3. Faglig støtte til distrikter og klubber. 

A, MD IRC skal : lede prosessen som sørger for at organisering, instruks og 
kompetanse ved LAN kontoret  blir et faglig service og rådgivnings organ for klubber 
og distrikter ved planlegging, valg og gjennomføring av bistandsprosjekt. 
Status: LAN kontoret har fått ny ledelse og ny arbeidsinstruks. Kontoret fungerer nå 
som serviceorgan for klubber, soner og distrikt, i tillegg til ledelse av 
øyehelseprosjektet.  

B, MD IRC skal : ha bygget opp samlet oversikt over vesentlige IR prosjekter i 
distriktene og  gjort dette tilgjengelig for distrikter og klubber. 

Status: Det er opprettet en egen gruppe som arbeider med dette.  
 Foreløpig registrering: 

 

Disktrikt 104C 104A 104D 104B 104E 104E

Prosjektnavn
Gribino Children center 

Krugloye Belarus Barnehjelp Russland
Lions - The Door - 

Norwegian Aid Barnehjem Estland
Nye arbeidsplasser - 

Azerbaidjan Fadderbarn i Etiopia

Ansvarlig prosjektleder Arne Osvik
Torvald Mansverk - 

LC - Vadsø
Ivar Kilingrød     

Bergen / Bergenhus
Kjell Eikanger LC 

Fauske
Tor Knutsen -      Viator 

Micro Kredit Anne Grethe Fiskaaen

Budsjett NOK 675 000 NOK 1 500 000 NOK 5 270 000 NOK 1 500 000
340,-* 1500 /år =           510 

000.- (2004)

Distrikt - Klubb/år - 
53*2500,-  132 500,- 

(2004)
Finansiering (kryss av  

Gjennom klubbene X X X X X X
Lions Mint  X X
LCIF støtte  X X X (har søkt)
NORAD U-Dep U-Dep
Samarbeide andre org.  Frelsesarmeen Norsk Nødhjelp Stiftelse, myndighet

Tidsramme
Prosjektstart 2001/2002 1997 1997 1999 2001 1984
Varighet 2007 2004 > 2004 2004 Ukjent Ingen tidsramme

Organisering

Ansvarlig klubb Lions Club Krugloye LC - Vadsø
LC -  Bergen 
Bergenhus LC- Rennebu

Distriktsmøte på 
Bjerkreim - Distrikt

Underlagt DG       Adm. 
av Anne Grethe 

Fiskaaen
Annen organisasjon  104A

Merknader

Barnehjem for 
vanskeligstilte barn i 

Hviterussland  

Bygget fungerer i dag 
etter hensikt med ca 30 
barn

Et samarbidsprosjekt 
med Normisjon



 

 

C, MD IRC skal : ha utviklet og formidlet  3 stk  informasjonsopplegg / foredrag til 
bruk i soner og distrikt vedr. IR arbeid, samt ha minimum ett innlegg i hvert nummer 
av the Lion. 

Status: Et informasjonsopplegg om Uganda er klart. I tilleg er det utviklet to 
temaopplegg som er distribuert IRC gruppa. 
  

D, MD IRC skal : ha gjennomført opplæring for neste års IRC gruppe. 

Status: I rute. 

104F 104F 104G 104G 104G 104H

"Fars Hus" et 
gatebarnehjem i Kiev 

Ukraina

Prosjekt Peru - 
barnehjem og skole i 

Peru

Gangodawilla Girls Home 
and Vocational Training 
Centre, Sri Lanka

DayaminiaHome for 
Mentaly handicaped 
Children, Sri lanka

Vajira Sri Educational and 
Rehabilitation centre, 
Colombo, Sri Lanka

Skoleprosjekt Nepal   
Holmenkollen Lions School

IRC i Distrikt + 
Elisabeth Wiborg, Oslo

Kirsti Holmquist 
Arntsen LC 
Larvik/Faris Asbjørn Taraldsen Asbjørn Taraldsen Asbjørn Taraldsen Tove Gulliksrud

NOK 350 000         
Lions andel 800 000 /år NOK 250 000 NOK 160 000 NOK 200 000 NOK 200 000

X X X X X X
10 000,- 49 000

X inntil 2004
Div. utlandske org. VG skoler i Larvik m.m Salg av Helios - tee

1999 1992 1996 2000 2002 2000-2001
2005 ?? 1999 2002 2004 2004

IRC 104F
LC Larvik/Faris med 

Prosjekt peru
Distriktprosjekt - Adm 

av LC Røyken
Distriktprosjekt - Adm 

av LC Røyken
Distriktprosjekt - Adm 

av LC Røyken LC Oslo Holmenkollen

Elisabeth Wiborg er 
prosjekt kontakt i Kiev. 
Arne Husebø startet 

dette
Nytt Distriktprosjekt for 

104F ??

Rapportering med bilder 
4 ganger i prosjekt-
periode. Ansvarlig 

besøkt prosjekt

Rapportering med bilder 
4 ganger i prosjekt-
periode. Ansvarlig 
besøkt prosjekt 3 gng.

Rapportering med bilder 
2 ganger i prosjekt-
periode. Ansvarlig 
besøkt prosjekt

Grunnskole for gutter og 
jenter

104H 104J 104K 104K 104K 104K

Primary School Buliya 
Kamuli Uganda Skole i Kabuki Uganda

Fam. Senter for kreftsykebarn i 
Hviterussland

Nødhjelp til barnehjem i 
Vilnius Litauen

St. Mary Schhool NKOZI - 
Masaka Uganda Polsk Ungdom

Finn Johansen 
DG i 104J + 

arbeidsgruppe
Erik Evang 

erik.evang@online.no Einar Kjøren Erik Evang LC Elverum

NOK 130 000
NOK   450 000                    
NOK     75 000 NOK 3 000 000 NOK 210.000 NOK 274 000 NOK 600 000

Sone 7 (8 L/Cer)
X X X X X X

X X X ?
X X X

X X

2003 1999 2002 1999 2000 1986
2004 2005-6 5-7 år 4 år 2005 2002

LC Oslo Linderud
DG + IRC + 
E.M.Hjellestad 104K + LC Minsk 104K sone 7 LC Kongsvinger LC Elverum

Vurderer utvidelse av 
prosjekt

Else Marie Hjellestad tlf. 
69120579 primus moto

Innbetaling fra LC-klubbene startet 
i 2001

einar.kjoren@sensewave.c
om             Materielle 
verdier også satt inn i 
prosjektet fra Distrikt

Prosjekt over 2 faser  LC-
Masaka + LC Arvika 

Uganda: David Mutayusa
Ungdomsutveksling 

Bygde svømme baseng



4. Organisatorisk / fortløpende aktiviteter. 

MD IRC skal : Støtte og følge opp sentralt støttede aktiviteter og innsamlinger 
gjennom distriktenes IRC ’ er sine handlingsplaner. 

Dette er i hovedsak MD distriktenes ansvar og ligger først og fremst på DG og distriktets IRC. MD 
IRC har systematisk fulgt opp handlingsplaner.  

Mai 2004. 

Svein Berntsen. 



Forslag til 

Vedtak: 

Statusrapport fra MD-IRC tas til orientering 

Fra MD IRC , Svein Berntsen, 2002 -2004. 

Oppfølging av handlingsplan (2003 – 2004).  

MD IRC sin plan bygger på Strategiplanen til MD 104. Hovedfokusområder og mål for MD 
IRC 2003 -2004 er ihht denne: 

1. Oppfølging og Rapportering. 

MD IRC skal : følge opp og rapportere fra Uganda prosjektet , NSR prosjektet, samt 
gi et bilde av det generelle aktivitetsnivået i MD 104 vedr. bistandsarbeid.   

A, Uganda prosjektet går etter plan. Det vises til rapporter fra LAN. Planer og 
budsjettsøknad til NORAD 2004. Inspeksjonsreise til Uganda i november 2003 ble 
gjennomført iht plan. 

B, NSR prosjektene i A, Daugavpils (avsluttet) følges opp i tråd med intensjoner. Det 
vises til tidligere orientering fra Erik Evang. Danske Lions har påtatt seg et 
etterprosjekt som retter seg mot innholdssiden, opplæring og kompetanseoppbygging. 
De mangler ca 25’ for å få brakt dette helt i havn. Med hjelp av noe restmidler i 
prosjektet og litt støtte fra Mint fondet har 104 gitt signal om å avhjelpe dette.  
B, Balzio Silas som nå kjøres videre av danske Lions ved MD IRC Flemming Meyer 
rapporteres også under god kontroll. Endelig regnskap fremlegges på NSR 2005. Det 
vises til tidligere rapport. NSR vil formelt overrekke projektet til de litauiske 
myndigheter i 2005.  
C, Marja by prosjektet under finsk ledelse har ikke hatt den fremdrift som vi skulle 
forvente. Det er viktig både for CC gruppa og MD IRC grupa å følge dette tett opp. 
Dersom det ikke er tydelig fremdrift bør en snarest ta tak i dette. Det bør uansett 
startes arbeidet med å få frem den neste prosjektkandidat. Norge har flere gode 
kandidater.  

Guvernørrådsmøte februar 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Statusrapport IR Arkiv nr. Sak nr. 43

Del nr. 1



MD IRC har påtok seg oppgaven med å ta ansvaret for IR seminaret på NSR i 
Sandefjord. Seminaret ble godt besøkt. Under rådsmøtet ble det fra MD IRC fremlagt 
vedlagte oppsummering og anbefaling. Dette ble vedtatt oversendt NSR AU og CC 
gruppa. NSR AU har behandlet forslaget og tiltrådt dette.  

”Rapport fra IR Seminaret ved NSR: 

Gruppa behandlet: 

1. Langsiktighet og Bærekraft ( sustainability)  
      i NSR prosjekt. 

2. Effektivitet og Profesjonalitet i NSR prosjekt. 
3.   Ambisjonsnivå i NSR prosjekt 

1. Langsiktighet og bærekraft 
➢ Større krav til prosjektforberedelse /modenhet. 
➢ Forlenget eierskap 

     i Lions.  
➢  Lokalt eierskap 

    (myndigheter/ LC) 

2.Effektivitet og Profesjonalitet 

➢ Kapitalisere på tidligere prosjekter. 
➢ Kompetanse 
➢ Relasjoner 
➢ Investeringer 
➢ Informasjonsdatabase 
➢ Norsk base kan ”hoste” NSR base.  

3.Utvide Ambisjonsnivå 

➢ Utvide ambisjonsnivå ved å søke støtte via  
      eksterne samarbeidspartnere. 
➢  Utvide geografisk scope for NSR prosjekt. 
➢  Utvide prosjektenes mål og økonomiske  
       rammer utover basis NSR nivå ved at  
       enkeltland på fritt grunnlag samarbeider.  

Anbefaling 

CC Gruppa og NSR AU nedsetter et 
utvalg av IRD’er i de nordiske land med  
mandat å legge en plan for å øke: 

Sone og Distrikts
Prosjekt

NSR Prosjekt

Multippel Distrikts
Prosjekt

Klubb
Prosjekt



1. Langsiktighet og Bærekraft ( sustainability)  
    i NSR prosjekt. 

2. Effektivitet og Profesjonalitet i NSR prosjekt. 

3. Ambisjonsnivå i NSR prosjekt.” 

C, Bistandsarbeid Generelt. 

Når det gjelder det generelle bistandsnivået for 2003 – 2004 mht prosent av 
innsamlede midler fra norske Lions totalt, er for tidlig å si noe om dette, men selv om 
det er meget varierende innbetaling fra klubbene, så er det ingen tvil om at nivået har 
økt betydelig i denne IRC perioden. Det er nå igangsatt er større arbeid for å kartlegge 
det totale omfanget av IR engasjementet økonomisk. 

Tabellen nedenfor viser hva som per 03.02.2004  er innkommet dette Lions-året.  

  

* Innbetalinger fra 1.7.2003 til 1.11.2003 

Distrikt Antall 
klubber

Øyehelseprosjektet Kamwokya-skolen

Klubber betalt Sum innbetalt Klubber betalt Sum innbetalt

A 44 17 22750 15 14590

B 55 11 21500 7 7940

C 60 21 47250 18 27710

D 43 17 46000 12 21640

E 53 28 66600 21 48580

F 48 19 48100 8 9820

G 60 31 60300 24 36170

H 51 30 78300 23 41780

J 56 34 99910 29 71620

K 46 23 64200 18 38080

?     14100  *

SUM 516 231 569010 175 317930



Tabellen nedenfor viser at de årlige innbetalingene fra klubbene er betydelig mindre enn 
forutsatt i riksmøtevedtakene. Det har medført at fra å ha en likviditet på ca 4.5 mill midt på 
90-tallet er den redusert til ca 1.1 mill pr 31.12.2003. Noe særlig lavere bør vi ikke gå. Med 
de forpliktelser LAN har tatt på seg de nærmeste åra er det derfor nødvendig å gjøre en ekstra 
innsats overfor klubbene for å sikre at vi kan følge opp det vi har avtalt med våre 
samarbeidspartnere i Uganda.  Det vises til egen sak. 

Innbetalinger fra klubbene: 

2. Norske Lions neste  internasjonale hovedprosjekt. 

MD IRC skal : lede den prosessen som er besluttet og som fører frem til valg av nytt 
prosjekt etter Uganda prosjektet, på riksmøtet i mai 2004. 

Status: Det vises til egen sak om dette. Arbeidet er i rute ihht fremdriftsplan i 
prosjektet. 

3. Faglig støtte til distrikter og klubber. 

A, MD IRC skal : lede prosessen som sørger for at organisering, instruks og 
kompetanse ved LAN kontoret  blir et faglig service og rådgivnings organ for klubber 
og distrikter ved planlegging, valg og gjennomføring av bistandsprosjekt. 
Status: LAN kontoret har fått ny ledelse og ny arbeidsinstruks. Kontoret fungerer nå 
som serviceorgan for klubber, soner og distrikt, i tillegg til ledelse av 
øyehelseprosjektet. Det vises til punkt vedr. IRC møte 31.01.04  

B, MD IRC skal : ha bygget opp samlet oversikt over vesentlige IR prosjekter i 
distriktene og  gjort dette tilgjengelig for distrikter og klubber. 

Status: Det er opprettet en egen gruppe som arbeider med dette. Resultater vil 
foreligge i løpet av fiskalåret. Frist for innlevering av registreringsskjema fra distrikt 
er 1. mars 
  

Kalenderår 1996 1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003

Balanse 1.1 4 284 560 4 545 257 4 362 339 3 687 482 2 756 650 2 412 279 1 706 652 1 359 155

Innbetalt 1 224 975 513 528 118 828 476 268 379 900 129 790 654 675     1 240 610

Renteinntekter 425 890 129 553 157 018 193 843 117 730 37 225 37 828 27 436

Anvendt 1 390 168 826 000 950 703 1 600 943 842 000 872 641 1 040 000 1 436 000

Balanse 31.12 4 545 257 4 362 339 3 687 482 2 756 650 2 412 279 1 706 653 1 359 155 1 191 202



C, MD IRC skal : ha utviklet og formidlet  3 stk  informasjonsopplegg / foredrag til 
bruk i soner og distrikt vedr. IR arbeid, samt ha minimum ett innlegg i hvert nummer 
av the Lion. 

Status: Det er opprettet en egen gruppe som arbeider med dette. Innlegg i The Lion er 
kommet inn i fast system. Når det gjelder informasjonsopplegg vil innen utgangen av 
fiskalåret ha produsert minimum tre opplegg. Et informasjonsopplegg om Uganda er 
klart. Det utvikles nå mindre temaopplegg som er godt egnet for klubb presentasjoner. 
Arbeidet er i i rute. 
  
D, MD IRC skal : ha gjennomført opplæring for neste års IRC gruppe. 

Status: Kommer senere. 

4. Organisatorisk / fortløpende aktiviteter. 

MD IRC skal : Støtte og følge opp sentralt støttede aktiviteter og innsamlinger 
gjennom distriktenes IRC ’ er sine handlingsplaner. 

Dette er i hovedsak MD distriktenes ansvar og ligger først og fremst på DG og distriktets IRC. 
MD IRC vil følge opp handlingsplaner og bidra med råd og dåd på IRC møte i beg. av 2004. Dette 
er viktig å få til i et år hvor det skjer mye rundt IR arbeidet. En håper at distriktene finner 
inndekning for reiser i sine budsjett. 

• Det er avholdt møte med alle IRC’er den 31.01.04 med følgende sakliste og behandling: 
  

Distrikt IRC

104 A Finn Mauno forfall

104 B Kjel Eikanger

104 C Arne Osvik

104 D Kjell Lønning

104 E Alf de Presno forfall 

104 F Arne Huseby

104 G Asbjørn Taraldsen forfall 

104 H Otto Brødholt

104 J Kjell Markhus forfall

104 K Einar Kjøren

Leder LAN Jan Erik Larsen

MD IRC Svein Berntsen



Saker som ble behandlet på IRC møtet:     

1. Utvikling i distriktene. Det ble fremlagt korte rapporter. De fleste distrikt jobber godt.  
MD IRC vil ta direkte opp med aktulle DG der hvor det bør intensiveres. 

2.  Rapport vedr.LAN ktr som serviceorgan for 104. 
Jan Erik la frem retningslinjer for LAN som serviceorgan. Jan Erik sender ut 
retningslinjer til DG og IRC i distriktene. IRC informerer klubbene videre.  

    
3.  Informasjon om arbeidet med ”neste IR prosjekt”. 
JEL presenterte innstilling til GR / RM. Malawi og øyehelse anbefales. Det settes opp 
argumentasjonsliste punktvis (JEL). 
    
4. Rapport fra arbeidsgruppa informasjon og opplæring. 

Våren 2004 ferdigstilles minimum tre opplegg. Ett er klart. 
   
5. Rapport fra arbeidsgruppegruppe etablering av prosjektdatabase. 

Arne Huseby refererte fra arbeidet som er i godt gjenge. Svarfrist fra distrikter på utsendt 
spørre / registreringsskjema er satt til 1 mars.  
6. Rapport fra NSR Sandefjord.  
7.   IR på Distriktsmøtene. 

DISTRIKTSMØTENE APRIL 2004 

NYTT IR-PROSJEKT 
FORDELING AV RESSURSPERSONER 

Dato Distrikt Ressursperson

24.04.04 104 A (Finnsnes) Svein Berntsen

24.04.04 104 B (Trondheim) Arne Krogstad

24.04.04 104 C (Wadahl) Arne Osvik/Otto Brødholt

24.04.04 104 D (Bergen) Jan Erik Larsen

24.04.04 104 E (Stavanger) Jan Erik Larsen

17.04.04 104 F (Skien) Jan Erik Larsen



8.   Valg av nye IRC i 10 distrikt  

Det ble foretatt en muntlig informasjonsrunde.  
      
9.  Innbetalinger til Ugandaprosjekt. 

JEL informerte. IRC følger opp distriktsvis. 
Skole i Kamwokya er fullfinansiert. 
Noen klubber som har bundet seg til tre års fadderskap, har ikke betalt fullt ut. 
104 har nå i alt 43 fadderbarn. Ordning via Bjørn Simensen 
Inger Lise Larsen sin ordning har 32 fadderbarn.( Ordning via Kamwokya Christian 
Caring Community). 

     

 Nasjonalt og Internasjonalt hjelpearbeid. Oversikt over aktiviteter, beløp og konti: 

24.04.04 104 G (Lampeland) Jan A Holtet

17.04.04 104 H (Oslo) Svein Berntsen

24.04.04 104 J (Ski) Jan A. Holtet

24.04.04 104 K (Kongsvinger) Einar Kjøren

Tiltak    Finansiering Innkalling Bank konto

Øyehelseprosjektet i Uganda Kr 100,- pr. 
medl. 

Bankgiro sendes ut 
til klubbene

6060.09.54132

Barneskole i Kamwokya, Kampala, 
Uganda.

Kr 60,- pr. 
medl. 

Bankgiro sendes ut 
til klubbene 

6060.09.54213

Tilsagte beløp for fadderbarn i 
Uganda.

Kr 2.500,- pr 
år. 

Faktureres 6060.05.54361

Nordisk Samarbeidsråd – Maarja 
By, Estland

Kr 10,- pr. 
medlem

Bankgiro sendes ut 
til klubbene

6060.05.18596

Norske Lionsklubbers katastrofefond Kr 100,- pr 
medlem

Bankgiro sendes ut 
til klubbene

6060.05.18596

LCIF- Lions Clubs Int. Foundation Kr 30,- pr. 
medlem

Bankgiro sendes ut 
til klubbene

6060.05.18596

LCIF – Melvin Jones Fellowship USD 1000 ,- Bankgiro 6006.07.41002

Lions Lys Personlig kjøp Bestillingsliste 
sendes klubbene

Lions Mints Aktivitet Annonser i Lion og  
månedsbrev



*  Ikke IRC sitt ansvar  

Svein Berntsen. 
MD IRC.  

.

Beitoleiren. Int. leir for 
funksjonshemmede

Kr 80,- pr 
medl. 
Kr 2000, - pr 
klubb

Bankgiro sendes ut 
til klubbene

1609.51.50334

Helsesportuka i Tana – 
helsefremmende aktiviteter for 
funskj.hemmede fra hele Norge

Kr 80,- pr 
medl. 
Kr 2000, - pr 
klubb

Bankgiro sendes ut 
til klubbene

Lions Førerhundskole Etter evne Bankgiro sendes ut 
til klubbene

7047.05.15722

Miniprosjekter Etter evne Skriv til klubber



Administrasjonens vurdering:    Styret for Katastrofeberedskapen har bevilget kr. 500.000 til 
det arbeid Redd Barna driver for å bedre situasjonen noe for alle de menneskene som er 
internt fordrevet på grunn av rebellvirksomhet i Gulu-/Lira-området i Uganda. Det prosjektet 
Lions Aid Norway driver med base i Lira påvirkes direkte gjennom alle disse flyktningene. 
Katastrofeberedskapen har en udisponert beholdning på 1,8 mill. kroner. 
Administrasjonen føler seg inhabil i saken, og ønsker ikke å avgi noe forslag til innstilling. 

Arbeidsutvalgets vedtak: Det stilles ytterligere kr. 250.000 til rådighet for formålet. Av 
hensyn til likviditeten, finner utbetalingen sted etter 1. juli 2004. Administrasjonen bes 
samarbeide med forslagsstillerne om å få en grundig tilbakerapportering fra Redd Barna. 

 
SØKNAD OM STØTTE TIL NØDHJELPSPROSJEKT I UGANDA 

På vegne av forslagstillerne vil jeg rette en varm takk til Arbeidsutvalget for bevilgningen på 
kr 0,5 mill til hjelp for barn fra distriktene Lira og Soroti som er rammet av 
rebellvirksomheten i området. Vi er trygge på at vi har en meget god kanal for hjelpen. Våre 
venner i Redd Barna har forsikret oss at midlene vil nå fram til de trengende.  

Otto Brødholt, Jan Holtet og jeg hadde et interessant møte med Rikke Iversen, Redd Barna i 
forrige uke. Møtet ga oss ytterligere informasjon om det arbeid RB-organisasjonen har 
planlagt å sette i gang i Lira og Soroti. Når det gjelder finansieringen har 
Utenriksdepartementet gått inn med kr 4,4 mill. Hele prosjektet har en kostnadsramme på kr 
7,6 mill. Plusser en på kr 0,5 mill fra Lions Norge mangler de fortsatt kr 2.7 mill.  

Av dette ligger det an til at de vil få kr 2,2 mill fra Nederland og/eller EU’s ECHO-fond. Redd 
Barna har derfor rettet en forespørsel til oss om det er mulig for Lions Norge å bevilge 
ytterligere kr 0,5 mill til prosjektet. Det vises i den forbindelse til vedlagte søknad fra Redd 
Barna. 

Forslagstillerne vil sterkt anbefale at Lions Norge bevilger ytterligere kr 0,5 mill til prosjektet. 

Vennlig hilsen 

Jan Erik Larsen        Jan A. Holtet 
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Vurdering: 

Årsrapporten kan ikke sluttføres før regnskapet er revidert i Uganda og så kommet hjem til 
revisjon i Norge.  Administrasjonen anbefaler at beretningen om virksomheten godkjennes. 

Forslag til  

Vedtak: 

Beretningen om virksomheten godkjennes.  
Styret i Lions Aid Norway får fullmakt til å godkjenne regnskap og revisjonsberetning med 
melding til guvernørrådet.  
Saken kan deretter fremmes for riksmøtet 2004 med følgende innstilling: 

Årsrapporten bestående av beretning om virksomheten, årsregnskap med noter og 
revisjonsberetning godkjennes. 

BERETNING OM VIRKSOMHETEN 

A. ØYEHELSEPROSJEKTET 

Organisasjon:  

Kontoret i Uganda ble ledet av Jan Erik Larsen fram til 15.september. Fra denne dato tok 
David Mutayisa over som stedlig representant. David Mutayisa har arbeidet i prosjektet siden 
1995. Nasjonaliseringen av stillingen som stedlig representant medførte oppsigelse av 
arbeidsavtalene med to ansatte fra 1.april. På den annen side ble det 1.september åpnet nytt 
kontor i Arua med behov for 2 nyansettelser. Det er 13 lokalansatte ved årets utgang som er 
fordelt på hovedkontoret i Kampala, programkontorene i Mbale, Masaka, Lira og Arua og 
distriktene Moroto og Kotido. 

Hjemmekontoret har vært betjent på frivillig basis av Otto Brødholt fram til oktober. Fra 
1.oktober tok Jan Erik Larsen over som ansatt daglig leder av LAN. Daglig leder har knyttet 
til seg ei rådgivergruppe bestående av Jan A. Holtet, Otto Brødholt og Arne Krogstad. 
Hjemmekontoret har deltatt i 2 prosjektbesøk i løpet av året.  
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Styret besto frem til 01.07.2003 av Svein Berntsen (styreleder), Arne Krogstad, Arild 
Abrahamsen og Tove Gulliksrud. Tove Gulliksrud ble erstattet av AGRL Sigmund Lereim fra 
denne dato.  

Mål og strategi: 
 
Det antas at ca 1% (240.000) av befolkningen I Uganda er blinde. Halvparten av dette skyldes 
grå stær. 75-80% av all blindhet i landet kan enten forebygges eller kureres. Målet for 
prosjektet er å forhindre unødvendig blindhet. Dette søkes oppnådd ved å bistå landets 
helsemyndigheter med å etablere et bærekraftig øyehelsetilbud på distriktsnivå. I vårt 
samarbeid med de offentlige myndighetene er landets egen helseplan og helseministeriets plan 
for bekjempelse av blindhet retningsgivende for innsatsen. I samarbeidet er det enighet 
mellom partene at vår bistand skal innrettes slik at myndighetene er i stand til å videreføre 
aktivitetene og programmet etter at vi har trukket oss ut. Halvårlige evaluerings- og 
planleggingsmøter, god kontakt og dialog, kompetanseheving, bruk av etablerte strukturer og 
nasjonalt eierskap er sentrale elementer i arbeidet med å sikre bærekraft.  

Opplæring:  

En viktig komponent i programmet er opplæring. I 2003 har vi finansiert etterutdannelsen av 
5 Ophthalmic Clinical Officers. Takket være vår støtte har de nye distriktene Sironko, 
Kaberamido og Nakapiripirit nå fått sine egne OCOer. Vi har også vedtatt å dekke kostnadene 
forbundet med utdanning av Moroto-OCOen til kataraktkirurg. Han startet på opplæringa i 
august og vil være ferdig utdannet i juli 2004.  

Det er gitt opplæring til 17 nye Ophthalmic Assistants i 2003. 14 er fra de nye distriktene i 
West Nile, de øvrige fra Lira-regionen. Det skal være minst 1 OA i hvert Health Sub District. 
I West Nile regionen står det igjen 4 HSDer som ikke har fått sin egen OA. Alle OAene i West 
Nile distriktene har forøvrig fått sin egen motorsykkel. I alt er det kjøpt inn 17 motorsykler i 
2003. En irsk organisasjon, Ireland Eye Foundation, har bidratt med nærmere 200.000 kr til 
opplæring av OAer. 

133 helsearbeidere fra distriktene har i 2003 fullført to ukers kurset i øyehelse. Vi er nå ferdig 
med Lira-regionen. I West Nile har 29 sykepleiere gjennomgått kurset. Det gjenstår å kurse ca 
200 personer i denne regionen.  

De ansatte ved klinikken i Arua har gjennomgått opplæring i vedlikehold av instrumenter og 
utstyr.  

Bevisstgjøring: 

Programmet inneholder en omfattende bevisstgjøringskomponent. Denne komponenten retter 
seg mot lokale ledere og viktige grupper i befolkningen. De informeres om de ulike 
øyesykdommene og om det behandlingstilbudet som er på plass. Hvert distrikt har sine egen 
instruktører som har gjennomgått et eget kurs i øyehelse og formidling av informasjon. I 2003 
har en kurset 2 personer i hvert sogn (parish) i alle distriktene i Lira-regionen. Etter 



opplæringa skal disse hjelpe til med å mobilisere pasienter i sitt parish. I alt har 807 såkalte 
Parish Mobilisers blitt trent i løpet av året.  

I hvert distrikt i Uganda er det et oppnevnt et faglig helseråd (District Health Management 
Team) med varierende antall medlemmer. Alle helserådene i West Nile-regionen har 
gjennomgått et to dagers kurs i løpet av siste kvartal 2003.  

Kurative tjenester: 

Den nye klinikken i Arua ble tatt i bruk midt i september og offisielt åpnet av helseministeren 
den 4.november. Fra Lions Norge deltok Sigmund Lereim (AGRL), Svein Berntsen (MD 
IRC), Arve Fossum (PID), LAN’s daglig leder og LAN’s rådgivergruppe. Det må nevnes at to 
norske øyeleger, Dr. Dag Riise og Dr. Per Riise, arbeidet begge ved klinikken en måneds tid. 
Takket være deres frivillige innsats kom utstyr raskt på plass, rutiner ble etablert og klinikken 
operativ i løpet av relativt kort tid. Klinikken i Arua har behandlet 2275 pasienter og foretatt  
249 operasjoner siden åpningen. 

Pasienttilstrømmingen til klinikkene i Lira, Mbale og Masaka gikk noe ned sammenlignet 
med 2002. I alt ble det behandlet 23.167 pasienter mot 25.211 foregående år. Antall 
operasjoner har også gått ned. I Mbale og Masaka kan dette skyldes at begge avdelingene fra 
2003 må følge sykehusets rutiner når det gjelder rekvirering av materiell etc. I områdene 
rundt Lira har det vært omfattende rebellvirksomhet, noe som trolig har virket inn på 
besøkstallet. 

Alle klinikkene er utstyrt med kjøretøy og nødvendig utstyr til å gjennomføre mobile 
klinikker (surgical outreach). Omfanget av denne virksomheten er redusert kraftig i Mbale og 
Masaka. Dette skyldes primært at distriktene ikke har klart å dekke deler av kostnadene. Dette 
ble drøftet med MoH i november og det ble lovet en omlegging som innebærer at de sentrale 
myndighetene tar ansvaret for alle kostnadene fra neste budsjettår (2004/2005).  

I Lira, hvor Lions Norge dekker det meste av kostnadene, har det vært gjennomført 21 mobile 
klinikker. Dette er flere enn tidligere år. Pasienttilstrømningen har vært tilfredsstillende, 1287 
i alt. I gjennomsnitt ble det utført 18 operasjoner pr outreach.  

OCOene og OAene i distriktene har rapportert sett 55 968 pasienter. Dette er en kraftig 
nedgang fra 2002. Grunnen til dette er færre gjennomførte mobile klinikker (static outreach). I 
distriktene Soroti, Katakwi, Kaberamaido, Lira, Kotido, Moroto og Nakapiripirit har 
rebellvirksomhet og overfall på veifarende ført til et betydelig antall kanselleringer. I tillegg 
har flere av de mest aktive OCOene og OAene vært opptatt med videreutdanning store deler 
av året.   

Annet:  

I tillegg til det som er nevnt foran kan det føyes til at det i løpet av året er undertegnet avtaler 
med alle de nye distriktene i West-Nile regionen. Regionale planleggingsmøter for West Nile 
og Lira-regionen ble avviklet i juli og desember. Det har vært 2 møterunder med distriktene i 



Lira-området hvor bl.a. opplegg for gradvis utfasing av vår støtte til distriktene har vært 
presentert og drøftet. Selv om vi har faset ut vår støtte til Mbale og Masaka har vi hatt  
løpende kontakt med begge klinikkene. 

Den løpende kontakten med MoH har vært meget god. Vi har gjennomført 2 formelle møter 
med MoH. Det må nevnes at for første gang deltok den norske ambassadøren på aprilmøtet. 
Meget positivt! Ambassaden har forøvrig vist stor interesse for vårt arbeid.     

Det var forutsatt at produksjon av øyedråper skulle starte i Masaka og Lira. Utsytr og 
kjemikalier er anskaffet. Oppstarten er imidlertid utsatt fordi myndighetene så langt ikke har 
godkjent lokalitetene hvor produksjonen skal skje. MoH arbeider med å finne en løsning på 
problemet.  

MoH har i noen år planlagt å gjennomføre en nasjonal kartlegging av blindhet. Vi er innstillt 
på å dekke en del av kostnadene og hadde avsatt penger til formålet i 2003. Dessverre har 
ikke myndighetene klart å finne midler til det øvrige. Undersøkelsen er derfor ikke 
gjennomført som planlagt.    

Vi har ferdig tegninger med kostnadsoverslag for de planlagte poliklinikkene i Nebbi og 
Yumbe. Det betyr at dersom budsjettforslaget for 2004 blir velsignet av NORAD, kan 
byggearbeidene starte så snart vi får beskjed om utfallet av søknadsbehandlinga.  

B. BARNESKOLEN I KAMWOKYA 

I løpet av kalenderåret 2003 har Lions klubber over hele landet overført ca kr 770.000 til 
formålet. Fortsatt mottar vi bidrag. Det betyr at vi kan tilbakebetale det vi har lånt fra 
øyehelseprosjektet og mintfondet. Kamwokya skolen er i havn! En varm takk til alle som har 
bidratt.!  

Det gjenstår imidlertid noen arbeider ved skolen. Utearealene er bl.a. ikke ferdigstilt. 
Kampala by skulle finansiert dette, men har ikke klart å skaffe midler til formålet. Vi bør 
derfor vurdere om ikke de ekstra midlene vi har fått fra klubbene kan brukes til å få dette i 
orden.   

C. FADDERBARNORDNINGEN 

Lions Aid Norway har i flere år samarbeidet med Balikuddembe Association Ltd. Bak denne 
organisasjonen står det en nordmann, Bjørn Simensen. Han har bodd i Uganda siden 1968 og 
er ugandisk statsborger. Hans liv har vært preget av kjærlighet til og omsorg for trengende, 
gjerne foreldreløse barn. Han kjenner mange som trenger hjelp. Takket være bidrag fra mange 
Lions-klubber i Norge har han i 2003 kunne hjelpe 43 barn med skolegang. Ordningen 
fortsetter i 2004 og flere klubber ser ut til å være interessert i et 3-årig fadderskap.  



D. TILLEGGSPROSJEKTER  

LAN har deltatt i det praktiske arbeidet med gjennomføring av to skoleprosjekter. I landsbyen 
Kabuki er det i 2003 bygget 6 nye klasserom finansiert av Distrikt 104 J. I landsbyen Buluya 
står det ferdig et skolebygg bestående av 4 klasserom, lærerværelse og lager. Dette anlegget er 
finansiert av LC Oslo/Linderud. Offisiell åpning av begge skolene vil finne sted i mars 2004.  

Kamwokya Christian Caring Community er en katolsk organisasjon som vi har samarbeidet 
med i flere år. De arbeider i et slumområde i Kampala. Målgruppe for virksomheten er barn 
og voksne som er rammet av HIV/AIDS både direkte og indirekte. Også i 2003 har vi hatt 
jevnlig kontakt med organisasjonen. Takket være bidrag fra enkeltpersoner i Norge (både 
Lions og ikke Lions) har vi sørget for at 32 barn har fått skolegang. Mindre beløp har også 
vært gitt til arbeid rettet mot HIV/AIDS-positive barn og voksne.    



 
Forslag til  

Innstilling: 

Guvernørrådet tar orienteringen til etterretning.  
Distriktsguvernørene og/eller IRC-ene oppfordrer alle klubber om å innbetale kr 100,- pr 
medlem inneværende Lions-år.    

INNBETALINGER FRA KLUBBER - ØYEHELSE UGANDA OG BARNESKOLE 
KAMWOKYA 

1. BAKGRUNN 

Riksmøtet 2003 vedtok enstemmig å oppfordre klubbene i 2003/2004 å yte etter evne og 
prioritering til øyehelseprosjektet i Uganda og barneskolen i Kamwokya. I slutten av oktober 
2003 mottok alle klubbene en kort informasjon om prosjektene med anmodning om bidrag. 
Tabellen nedenfor viser hva som per 03.02.2004  er innkommet dette Lions-året.  
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Distrikt Antall 
klubber

Øyehelseprosjektet Kamwokya-skolen

Klubber betalt Sum innbetalt Klubber betalt Sum innbetalt

A 44 17 22750 15 14590

B 55 11 21500 7 7940

C 60 21 47250 18 27710

D 43 17 46000 12 21640

E 53 28 66600 21 48580

F 48 19 48100 8 9820

G 60 31 60300 24 36170

H 51 30 78300 23 41780

J 56 34 99910 29 71620

K 46 23 64200 18 38080



* Innbetalinger fra 1.7.2003 til 1.11.2003 

2. VURDERINGER 

2.1 Øyehelseprogrammet 

Til gjennomføring av øyehelseprogrammet i Uganda har riksmøtet forutsatt en egenandel på 
20 % av prosjektkostnadene. I årene 2004 og 2005 beløper organisasjonens andel av 
prosjektkostnadene seg til ca 1,4 mill pr år dersom vi skal opprettholde en egenandelsprosent 
på 20. Pr. dato dette Lions-året har ca 40 % av klubbene støttet øyehelseprogrammet. Dette er 
langt mindre enn det daglig leder hadde forventet. Jeg har trodd at de fleste klubbene 
applauderte og med glede var med på dette. Årets innbetalinger gjorde meg nysgjerrig på hva 
som har skjedd tidligere. Jeg har derfor gått tilbake og sjekket hvordan klubbene har fulgt opp 
Riksmøtevedtakene om støtte til øyehelseprosjektet de siste 8 årene. Tabellen nedenfor viser 
at de årlige innbetalingene fra klubbene er betydelig mindre enn forutsatt i 
riksmøtevedtakene. Det har medført at fra å ha en likviditet på ca 4.5 mill midt på 90-tallet er 
den redusert til ca 1.1 mill pr 31.12.2003. Noe særlig lavere bør vi ikke gå. Med de 
forpliktelser LAN har tatt på seg de nærmeste åra er det derfor nødvendig å gjøre en ekstra 
innsats overfor klubbene for å sikre at vi kan følge opp det vi har avtalt med våre 
samarbeidspartnere i Uganda.   

Innbetalinger fra klubbene: 

NB! Tallene for 2003 er foreløpige beregninger.  

2.2 Kamwokya-skolen 

Når det gjelder Kamwokya-skolen er situasjonen tilfredsstillende. Pr.31.12.2002 var det en 
restgjeld til øyehelseprosjektet og Mintfondet på kr 761 743,-. Første halvår betalte klubbene 
inn 490.000 kr. Dette Lions-året har det pr 3.2.2004 kommet inn kr 317.930. Vi har med andre 
ord nok til å betale gjelda.  Det er godt! 

?     14100  *

SUM 516 231 569010 175 317930

Kalenderår 1996 1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003

Balanse 1.1 4 284 560 4 545 257 4 362 339 3 687 482 2 756 650 2 412 279 1 706 652 1 359 155

Innbetalt 1 224 975 513 528 118 828 476 268 379 900 129 790 654 675     1 240 610

Renteinntekter 425 890 129 553 157 018 193 843 117 730 37 225 37 828 27 436

Anvendt 1 390 168 826 000 950 703 1 600 943 842 000 872 641 1 040 000 1 436 000

Balanse 31.12 4 545 257 4 362 339 3 687 482 2 756 650 2 412 279 1 706 653 1 359 155 1 191 202



Det gjenstår en del arbeider ved Kamwokya-skolen. Dette skyldes at Kampala by ikke har 
klart å dekke sin del av kostnadene ved prosjektet. En god måte å anvende det ekstra 
innkomne på kan være å støtte ferdigstillelse av f.eks utearealene ved skolen. Alternativt kan 
midlene benyttes som egenandel i øyehelseprosjektet i Uganda eller til å dekke utgifter i 
forbindelse med arbeidet med nytt IR-prosjekt.  

3. KONKLUSJON 

Daglig leder vurderer det som en administrativ oppgave å få inn midler til 
øyehelseprogrammet slik RM har forutsatt. For å sikre at vi ikke får likviditetsproblemer 
framover sendes det derfor brev til alle klubbene hvor de som ikke har betalt oppfordres/
anmodes om å yte en skjerv. I tillegg bes klubber som har betalt om å vurdere muligheten av å 
bevilge ytterligere noen kroner til øyehelseprogrammet dette Lions-året.  Denne ”purringen” 
bør suppleres med parallelle oppfordringer fra DGene og/eller IRCene.  



Administrasjonens innstilling: 

Rapporten tas til orientering. 

Arbeidsutvalgets vedtak: 

Som forslaget. 

Saksfremlegg: 
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Rapport per 31.12.2003 Del nr. 4

Innestående saldo 01.07.2002 
Tilført 2002/03 
Renter 
Utbetalinger 2002/03: 
My Sisters, soneaktivitet 104 F 
Maria Children Home, 104 B 
Steinestø Bofellesskap, 104 D 
Disponibelt 30.06.2003 
Tilført 01.07 – 31.12.2003 

Utbetalinger 2003/04: 
Barnehjem i Peru, LC Tjølling 
Landsbyskole i Buluya, Uganda, LC Oslo/Linnerud 
Stiftelsen Sandnes-Dubrovnik 
Kreftrammet gutt i Sofia, LC Os 
Gatebarn i Murmansk, 104 A 
Disponibelt 31.12.2003

582.811 
336.672 
12.000 
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781.483 
202.944 
984.427 

74.983 
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Administrasjonens innstilling: 

Rapporten tas til orientering. 

Arbeidsutvalgets vedtak: 

Som forslaget. 

Saksfremlegg: 

Guvernørrådsmøte februar 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Norske Lionsklubbers Katastrofeberedskap Arkiv nr. Sak nr. 43

Rapport per 31.12.2003 Del nr. 6

Innestående saldo 01.07.2002 
Tilført 2002/03 
Renter 
Utbetalinger 2002/03: 
Norgesopphold eksplosjonsrammede barn fra Moskva  
Barn i Irak, Leger uten Grenser 
Familie, LC Tana-Nesseby 
Familie, LC Tynset 
Familie, LC Dønna/Fredrikke 
Administrasjonsutgifter 
Disponibelt 30.06.2003 
Tilført 01.07 – 31.12.2003 

Utbetalinger 2003/04: 
Familie i Harstad 
Familie forulykket bosnisk far, LC Bergen/Løvstakken 
Jordskjelvrammede barn i Iran, Redd Barna 
Disponibelt 31.12.2003

2.092.929 
532.120 
33.000 
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BERETNING OM VIRKSOMHETEN 

A. ØYEHELSEPROSJEKTET 

Organisasjon:  

Kontoret i Uganda ble ledet av Jan Erik Larsen fram til 15.september. Fra denne dato tok 
David Mutayisa over som stedlig representant. David Mutayisa har arbeidet i prosjektet siden 
1995. Nasjonaliseringen av stillingen som stedlig representant medførte oppsigelse av 
arbeidsavtalene med to ansatte fra 1.april. På den annen side ble det 1.september åpnet nytt 
kontor i Arua med behov for 2 nyansettelser. Det er 13 lokalansatte ved årets utgang som er 
fordelt på hovedkontoret i Kampala, programkontorene i Mbale, Masaka, Lira og Arua og 
distriktene Moroto og Kotido. 

Hjemmekontoret har vært betjent på frivillig basis av Otto Brødholt fram til oktober. Fra 
1.oktober tok Jan Erik Larsen over som ansatt daglig leder av LAN. Daglig leder har knyttet 
til seg ei rådgivergruppe bestående av Jan A. Holtet, Otto Brødholt og Arne Krogstad. 
Hjemmekontoret har deltatt i 2 prosjektbesøk i løpet av året.  

Styret besto frem til 01.07.2003 av Svein Berntsen (styreleder), Arne Krogstad, Arild 
Abrahamsen og Tove Gulliksrud. Tove Gulliksrud ble erstattet av AGRL Sigmund Lereim fra 
denne dato.  

Mål og strategi: 

Det antas at ca 1% (240.000) av befolkningen I Uganda er blinde. Halvparten av dette skyldes 
grå stær. 75-80% av all blindhet i landet kan enten forebygges eller kureres. Målet for 
prosjektet er å forhindre unødvendig blindhet. Dette søkes oppnådd ved å bistå landets 
helsemyndigheter med å etablere et bærekraftig øyehelsetilbud på distriktsnivå. I vårt 
samarbeid med de offentlige myndighetene er landets egen helseplan og helseministeriets plan 
for bekjempelse av blindhet retningsgivende for innsatsen. I samarbeidet er det enighet 
mellom partene at vår bistand skal innrettes slik at myndighetene er i stand til å videreføre 
aktivitetene og programmet etter at vi har trukket oss ut. Halvårlige evaluerings- og 
planleggingsmøter, god kontakt og dialog, kompetanseheving, bruk av etablerte strukturer og 
nasjonalt eierskap er sentrale elementer i arbeidet med å sikre bærekraft.  

Opplæring:  

En viktig komponent i programmet er opplæring. I 2003 har vi finansiert etterutdannelsen av 
5 Ophthalmic Clinical Officers. Takket være vår støtte har de nye distriktene Sironko, 



Kaberamido og Nakapiripirit nå fått sine egne OCOer. Vi har også vedtatt å dekke kostnadene 
forbundet med utdanning av Moroto-OCOen til kataraktkirurg. Han startet på opplæringa i 
august og vil være ferdig utdannet i juli 2004.  

Det er gitt opplæring til 17 nye Ophthalmic Assistants i 2003. 14 er fra de nye distriktene i 
West Nile, de øvrige fra Lira-regionen. Det skal være minst 1 OA i hvert Health Sub District. 
I West Nile regionen står det igjen 4 HSDer som ikke har fått sin egen OA. Alle OAene i West 
Nile distriktene har forøvrig fått sin egen motorsykkel. I alt er det kjøpt inn 17 motorsykler i 
2003. En irsk organisasjon, Ireland Eye Foundation, har bidratt med nærmere 200.000 kr til 
opplæring av OAer. 

133 helsearbeidere fra distriktene har i 2003 fullført to ukers kurset i øyehelse. Vi er nå ferdig 
med Lira-regionen. I West Nile har 29 sykepleiere gjennomgått kurset. Det gjenstår å kurse ca 
200 personer i denne regionen.  

De ansatte ved klinikken i Arua har gjennomgått opplæring i vedlikehold av instrumenter og 
utstyr.  

Bevisstgjøring: 

Programmet inneholder en omfattende bevisstgjøringskomponent. Denne komponenten retter 
seg mot lokale ledere og viktige grupper i befolkningen. De informeres om de ulike 
øyesykdommene og om det behandlingstilbudet som er på plass. Hvert distrikt har sine egen 
instruktører som har gjennomgått et eget kurs i øyehelse og formidling av informasjon. I 2003 
har en kurset 2 personer i hvert sogn (parish) i alle distriktene i Lira-regionen. Etter 
opplæringa skal disse hjelpe til med å mobilisere pasienter i sitt parish. I alt har 807 såkalte 
Parish Mobilisers blitt trent i løpet av året.  

I hvert distrikt i Uganda er det et oppnevnt et faglig helseråd (District Health Management 
Team) med varierende antall medlemmer. Alle helserådene i West Nile-regionen har 
gjennomgått et to dagers kurs i løpet av siste kvartal 2003.  

Kurative tjenester: 

Den nye klinikken i Arua ble tatt i bruk midt i september og offisielt åpnet av helseministeren 
den 4.november. Fra Lions Norge deltok Sigmund Lereim (AGRL), Svein Berntsen (MD 
IRC), Arve Fossum (PID), LAN’s daglig leder og LAN’s rådgivergruppe. Det må nevnes at to 
norske øyeleger, Dr. Dag Riise og Dr. Per Riise, arbeidet begge ved klinikken en måneds tid. 
Takket være deres frivillige innsats kom utstyr raskt på plass, rutiner ble etablert og klinikken 
operativ i løpet av relativt kort tid. Klinikken i Arua har behandlet       (?)      pasienter og 
foretatt     (?)    operasjoner siden åpningen. 

Pasienttilstrømmingen til klinikkene i Lira, Mbale og Masaka gikk noe ned sammenlignet 
med 2002. I alt ble det behandlet 23.167 pasienter mot 25.211 foregående år. Antall 
operasjoner har også gått ned. I Mbale og Masaka kan dette skyldes at begge avdelingene fra 
2003 må følge sykehusets rutiner når det gjelder rekvirering av materiell etc. I områdene 



rundt Lira har det vært omfattende rebellvirksomhet, noe som trolig har virket inn på 
besøkstallet. 

Alle klinikkene er utstyrt med kjøretøy og nødvendig utstyr til å gjennomføre mobile 
klinikker (surgical outreach). Omfanget av denne virksomheten er redusert kraftig i Mbale og 
Masaka. Dette skyldes primært at distriktene ikke har klart å dekke deler av kostnadene. Dette 
ble drøftet med MoH i november og det ble lovet en omlegging som innebærer at de sentrale 
myndighetene tar ansvaret for alle kostnadene fra neste budsjettår (2004/2005).  

I Lira, hvor Lions Norge dekker det meste av kostnadene, har det vært gjennomført 21 mobile 
klinikker. Dette er flere enn tidligere år. Pasienttilstrømningen har vært tilfredsstillende, 1287 
i alt. I gjennomsnitt ble det utført 18 operasjoner pr outreach.  

OCOene og OAene i distriktene har rapportert sett 55 968 pasienter. Dette er en kraftig 
nedgang fra 2002. Grunnen til dette er færre gjennomførte mobile klinikker (static outreach). I 
distriktene Soroti, Katakwi, Kaberamaido, Lira, Kotido, Moroto og Nakapiripirit har 
rebellvirksomhet og overfall på veifarende ført til et betydelig antall kanselleringer. I tillegg 
har flere av de mest aktive OCOene og OAene vært opptatt med videreutdanning store deler 
av året.   

Annet:  

I tillegg til det som er nevnt foran kan det føyes til at det i løpet av året er undertegnet avtaler 
med alle de nye distriktene i West-Nile regionen. Regionale planleggingsmøter for West Nile 
og Lira-regionen ble avviklet i juli og desember. Det har vært 2 møterunder med distriktene i 
Lira-området hvor bl.a. opplegg for gradvis utfasing av vår støtte til distriktene har vært 
presentert og drøftet. Selv om vi har faset ut vår støtte til Mbale og Masaka har vi hatt  
løpende kontakt med begge klinikkene. 

Den løpende kontakten med MoH har vært meget god. Vi har gjennomført 2 formelle møter 
med MoH. Det må nevnes at for første gang deltok den norske ambassadøren på aprilmøtet. 
Meget positivt! Ambassaden har forøvrig vist stor interesse for vårt arbeid.     

Det var forutsatt at produksjon av øyedråper skulle starte i Masaka og Lira. Utsytr og 
kjemikalier er anskaffet. Oppstarten er imidlertid utsatt fordi myndighetene så langt ikke har 
godkjent lokalitetene hvor produksjonen skal skje. MoH arbeider med å finne en løsning på 
problemet.  

MoH har i noen år planlagt å gjennomføre en nasjonal kartlegging av blindhet. Vi er innstillt 
på å dekke en del av kostnadene og hadde avsatt penger til formålet i 2003. Dessverre har 
ikke myndighetene klart å finne midler til det øvrige. Undersøkelsen er derfor ikke 
gjennomført som planlagt.    

Vi har ferdig tegninger med kostnadsoverslag for de planlagte poliklinikkene i Nebbi og 
Yumbe. Det betyr at dersom budsjettforslaget for 2004 blir velsignet av NORAD, kan 
byggearbeidene starte så snart vi får beskjed om utfallet av søknadsbehandlinga.  



B. BARNESKOLEN I KAMWOKYA 

I løpet av kalenderåret 2003 har Lions klubber over hele landet overført ca kr 770.000 til 
formålet. Fortsatt mottar vi bidrag. Det betyr at vi kan tilbakebetale det vi har lånt fra 
øyehelseprosjektet og mintfondet. Kamwokya skolen er i havn! En varm takk til alle som har 
bidratt.!  

Det gjenstår imidlertid noen arbeider ved skolen. Utearealene er bl.a. ikke ferdigstilt. 
Kampala by skulle finansiert dette, men har ikke klart å skaffe midler til formålet. Vi bør 
derfor vurdere om ikke de ekstra midlene vi har fått fra klubbene kan brukes til å få dette i 
orden.   

C. FADDERBARNORDNINGEN 

Lions Aid Norway har i flere år samarbeidet med Balikuddembe Association Ltd. Bak denne 
organisasjonen står det en nordmann, Bjørn Simensen. Han har bodd i Uganda siden 1968 og 
er ugandisk statsborger. Hans liv har vært preget av kjærlighet til og omsorg for trengende, 
gjerne foreldreløse barn. Han kjenner mange som trenger hjelp. Takket være bidrag fra mange 
Lions-klubber i Norge har han i 2003 kunne hjelpe 43 barn med skolegang. Ordningen 
fortsetter i 2004 og flere klubber ser ut til å være interessert i et 3-årig fadderskap.  

D. TILLEGGSPROSJEKTER  

LAN har deltatt i det praktiske arbeidet med gjennomføring av to skoleprosjekter. I landsbyen 
Kabuki er det i 2003 bygget 6 nye klasserom finansiert av Distrikt 104 J. I landsbyen Buluya 
står det ferdig et skolebygg bestående av 4 klasserom, lærerværelse og lager. Dette anlegget er 
finansiert av LC Oslo/Linderud. Offisiell åpning av begge skolene vil finne sted i mars 2004.  

Kamwokya Christian Caring Community er en katolsk organisasjon som vi har samarbeidet 
med i flere år. De arbeider i et slumområde i Kampala. Målgruppe for virksomheten er barn 
og voksne som er rammet av HIV/AIDS både direkte og indirekte. Også i 2003 har vi hatt 
jevnlig kontakt med organisasjonen. Takket være bidrag fra enkeltpersoner i Norge (både 
Lions og ikke Lions) har vi sørget for at 32 barn har fått skolegang. Mindre beløp har også 
vært gitt til arbeid rettet mot HIV/AIDS-positive barn og voksne.   
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SAK 43.31   ÅRSRAPPORT 2003 FOR LIONS AID NORWAY 

BERETNING OM VIRKSOMHETEN 

A. ØYEHELSEPROSJEKTET 

Organisasjon:  

Kontoret i Uganda ble ledet av Jan Erik Larsen fram til 15.september. Fra denne dato tok 
David Mutayisa over som stedlig representant. David Mutayisa har arbeidet i prosjektet siden 
1995. Nasjonaliseringen av stillingen som stedlig representant medførte oppsigelse av 
arbeidsavtalene med to ansatte fra 1.april. På den annen side ble det 1.september åpnet nytt 
kontor i Arua med behov for 2 nyansettelser. Det er 13 lokalansatte ved årets utgang som er 
fordelt på hovedkontoret i Kampala, programkontorene i Mbale, Masaka, Lira og Arua og 
distriktene Moroto og Kotido. 

Hjemmekontoret har vært betjent på frivillig basis av Otto Brødholt fram til oktober. Fra 
1.oktober tok Jan Erik Larsen over som ansatt daglig leder av LAN. Daglig leder har knyttet 
til seg ei rådgivergruppe bestående av Jan A. Holtet, Otto Brødholt og Arne Krogstad. 
Hjemmekontoret har deltatt i 2 prosjektbesøk i løpet av året.  

Styret besto frem til 01.07.2003 av Svein Berntsen (styreleder), Arne Krogstad, Arild 
Abrahamsen og Tove Gulliksrud. Tove Gulliksrud ble erstattet av AGRL Sigmund Lereim fra 
denne dato.  

Mål og strategi: 

Det antas at ca 1% (240.000) av befolkningen I Uganda er blinde. Halvparten av dette skyldes 
grå stær. 75-80% av all blindhet i landet kan enten forebygges eller kureres. Målet for 
prosjektet er å forhindre unødvendig blindhet. Dette søkes oppnådd ved å bistå landets 
helsemyndigheter med å etablere et bærekraftig øyehelsetilbud på distriktsnivå. I vårt 
samarbeid med de offentlige myndighetene er landets egen helseplan og helseministeriets plan 
for bekjempelse av blindhet retningsgivende for innsatsen. I samarbeidet er det enighet 
mellom partene at vår bistand skal innrettes slik at myndighetene er i stand til å videreføre 
aktivitetene og programmet etter at vi har trukket oss ut. Halvårlige evaluerings- og 
planleggingsmøter, god kontakt og dialog, kompetanseheving, bruk av etablerte strukturer og 
nasjonalt eierskap er sentrale elementer i arbeidet med å sikre bærekraft.  

Opplæring:  

En viktig komponent i programmet er opplæring. I 2003 har vi finansiert etterutdannelsen av 
5 Ophthalmic Clinical Officers. Takket være vår støtte har de nye distriktene Sironko, 



Kaberamido og Nakapiripirit nå fått sine egne OCOer. Vi har også vedtatt å dekke kostnadene 
forbundet med utdanning av Moroto-OCOen til kataraktkirurg. Han startet på opplæringa i 
august og vil være ferdig utdannet i juli 2004.  

Det er gitt opplæring til 17 nye Ophthalmic Assistants i 2003. 14 er fra de nye distriktene i 
West Nile, de øvrige fra Lira-regionen. Det skal være minst 1 OA i hvert Health Sub District. 
I West Nile regionen står det igjen 4 HSDer som ikke har fått sin egen OA. Alle OAene i West 
Nile distriktene har forøvrig fått sin egen motorsykkel. I alt er det kjøpt inn 17 motorsykler i 
2003. En irsk organisasjon, Ireland Eye Foundation, har bidratt med nærmere 200.000 kr til 
opplæring av OAer. 

133 helsearbeidere fra distriktene har i 2003 fullført to ukers kurset i øyehelse. Vi er nå ferdig 
med Lira-regionen. I West Nile har 29 sykepleiere gjennomgått kurset. Det gjenstår å kurse ca 
200 personer i denne regionen.  

De ansatte ved klinikken i Arua har gjennomgått opplæring i vedlikehold av instrumenter og 
utstyr.  

Bevisstgjøring: 

Programmet inneholder en omfattende bevisstgjøringskomponent. Denne komponenten retter 
seg mot lokale ledere og viktige grupper i befolkningen. De informeres om de ulike 
øyesykdommene og om det behandlingstilbudet som er på plass. Hvert distrikt har sine egen 
instruktører som har gjennomgått et eget kurs i øyehelse og formidling av informasjon. I 2003 
har en kurset 2 personer i hvert sogn (parish) i alle distriktene i Lira-regionen. Etter 
opplæringa skal disse hjelpe til med å mobilisere pasienter i sitt parish. I alt har 807 såkalte 
Parish Mobilisers blitt trent i løpet av året.  

I hvert distrikt i Uganda er det et oppnevnt et faglig helseråd (District Health Management 
Team) med varierende antall medlemmer. Alle helserådene i West Nile-regionen har 
gjennomgått et to dagers kurs i løpet av siste kvartal 2003.  

Kurative tjenester: 

Den nye klinikken i Arua ble tatt i bruk midt i september og offisielt åpnet av helseministeren 
den 4.november. Fra Lions Norge deltok Sigmund Lereim (AGRL), Svein Berntsen (MD 
IRC), Arve Fossum (PID), LAN’s daglig leder og LAN’s rådgivergruppe. Det må nevnes at to 
norske øyeleger, Dr. Dag Riise og Dr. Per Riise, arbeidet begge ved klinikken en måneds tid. 
Takket være deres frivillige innsats kom utstyr raskt på plass, rutiner ble etablert og klinikken 
operativ i løpet av relativt kort tid. Klinikken i Arua har behandlet       (?)      pasienter og 
foretatt     (?)    operasjoner siden åpningen. 

Pasienttilstrømmingen til klinikkene i Lira, Mbale og Masaka gikk noe ned sammenlignet 
med 2002. I alt ble det behandlet 23.167 pasienter mot 25.211 foregående år. Antall 
operasjoner har også gått ned. I Mbale og Masaka kan dette skyldes at begge avdelingene fra 
2003 må følge sykehusets rutiner når det gjelder rekvirering av materiell etc. I områdene 



rundt Lira har det vært omfattende rebellvirksomhet, noe som trolig har virket inn på 
besøkstallet. 

Alle klinikkene er utstyrt med kjøretøy og nødvendig utstyr til å gjennomføre mobile 
klinikker (surgical outreach). Omfanget av denne virksomheten er redusert kraftig i Mbale og 
Masaka. Dette skyldes primært at distriktene ikke har klart å dekke deler av kostnadene. Dette 
ble drøftet med MoH i november og det ble lovet en omlegging som innebærer at de sentrale 
myndighetene tar ansvaret for alle kostnadene fra neste budsjettår (2004/2005).  

I Lira, hvor Lions Norge dekker det meste av kostnadene, har det vært gjennomført 21 mobile 
klinikker. Dette er flere enn tidligere år. Pasienttilstrømningen har vært tilfredsstillende, 1287 
i alt. I gjennomsnitt ble det utført 18 operasjoner pr outreach.  

OCOene og OAene i distriktene har rapportert sett 55 968 pasienter. Dette er en kraftig 
nedgang fra 2002. Grunnen til dette er færre gjennomførte mobile klinikker (static outreach). I 
distriktene Soroti, Katakwi, Kaberamaido, Lira, Kotido, Moroto og Nakapiripirit har 
rebellvirksomhet og overfall på veifarende ført til et betydelig antall kanselleringer. I tillegg 
har flere av de mest aktive OCOene og OAene vært opptatt med videreutdanning store deler 
av året.   

Annet:  

I tillegg til det som er nevnt foran kan det føyes til at det i løpet av året er undertegnet avtaler 
med alle de nye distriktene i West-Nile regionen. Regionale planleggingsmøter for West Nile 
og Lira-regionen ble avviklet i juli og desember. Det har vært 2 møterunder med distriktene i 
Lira-området hvor bl.a. opplegg for gradvis utfasing av vår støtte til distriktene har vært 
presentert og drøftet. Selv om vi har faset ut vår støtte til Mbale og Masaka har vi hatt  
løpende kontakt med begge klinikkene. 

Den løpende kontakten med MoH har vært meget god. Vi har gjennomført 2 formelle møter 
med MoH. Det må nevnes at for første gang deltok den norske ambassadøren på aprilmøtet. 
Meget positivt! Ambassaden har forøvrig vist stor interesse for vårt arbeid.     

Det var forutsatt at produksjon av øyedråper skulle starte i Masaka og Lira. Utsytr og 
kjemikalier er anskaffet. Oppstarten er imidlertid utsatt fordi myndighetene så langt ikke har 
godkjent lokalitetene hvor produksjonen skal skje. MoH arbeider med å finne en løsning på 
problemet.  

MoH har i noen år planlagt å gjennomføre en nasjonal kartlegging av blindhet. Vi er innstillt 
på å dekke en del av kostnadene og hadde avsatt penger til formålet i 2003. Dessverre har 
ikke myndighetene klart å finne midler til det øvrige. Undersøkelsen er derfor ikke 
gjennomført som planlagt.    

Vi har ferdig tegninger med kostnadsoverslag for de planlagte poliklinikkene i Nebbi og 
Yumbe. Det betyr at dersom budsjettforslaget for 2004 blir velsignet av NORAD, kan 
byggearbeidene starte så snart vi får beskjed om utfallet av søknadsbehandlinga.  



B. BARNESKOLEN I KAMWOKYA 

I løpet av kalenderåret 2003 har Lions klubber over hele landet overført ca kr 770.000 til 
formålet. Fortsatt mottar vi bidrag. Det betyr at vi kan tilbakebetale det vi har lånt fra 
øyehelseprosjektet og mintfondet. Kamwokya skolen er i havn! En varm takk til alle som har 
bidratt.!  

Det gjenstår imidlertid noen arbeider ved skolen. Utearealene er bl.a. ikke ferdigstilt. 
Kampala by skulle finansiert dette, men har ikke klart å skaffe midler til formålet. Vi bør 
derfor vurdere om ikke de ekstra midlene vi har fått fra klubbene kan brukes til å få dette i 
orden.   

C. FADDERBARNORDNINGEN 

Lions Aid Norway har i flere år samarbeidet med Balikuddembe Association Ltd. Bak denne 
organisasjonen står det en nordmann, Bjørn Simensen. Han har bodd i Uganda siden 1968 og 
er ugandisk statsborger. Hans liv har vært preget av kjærlighet til og omsorg for trengende, 
gjerne foreldreløse barn. Han kjenner mange som trenger hjelp. Takket være bidrag fra mange 
Lions-klubber i Norge har han i 2003 kunne hjelpe 43 barn med skolegang. Ordningen 
fortsetter i 2004 og flere klubber ser ut til å være interessert i et 3-årig fadderskap.  

D. TILLEGGSPROSJEKTER  

LAN har deltatt i det praktiske arbeidet med gjennomføring av to skoleprosjekter. I landsbyen 
Kabuki er det i 2003 bygget 6 nye klasserom finansiert av Distrikt 104 J. I landsbyen Buluya 
står det ferdig et skolebygg bestående av 4 klasserom, lærerværelse og lager. Dette anlegget er 
finansiert av LC Oslo/Linderud. Offisiell åpning av begge skolene vil finne sted i mars 2004.  

Kamwokya Christian Caring Community er en katolsk organisasjon som vi har samarbeidet 
med i flere år. De arbeider i et slumområde i Kampala. Målgruppe for virksomheten er barn 
og voksne som er rammet av HIV/AIDS både direkte og indirekte. Også i 2003 har vi hatt 
jevnlig kontakt med organisasjonen. Takket være bidrag fra enkeltpersoner i Norge (både 
Lions og ikke Lions) har vi sørget for at 32 barn har fått skolegang. Mindre beløp har også 
vært gitt til arbeid rettet mot HIV/AIDS-positive barn og voksne.    

Vurdering: 

Årsrapporten kan ikke sluttføres før regnskapet er revidert i Uganda og så kommet hjem til 
revisjon i Norge.  Administrasjonen anbefaler at beretningen om virksomheten odkjennes. 



Forslag til  

Vedtak: 

Årsrapporten godkjennes. Styret i Lions Aid Norway får fullmakt til å godkjenne regnskap og 
revisjonsberetning med melding til guvernørrådet.
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Sak 43.32   INNBETALINGER FRA KLUBBER - ØYEHELSE UGANDA OG 
BARNESKOLE KAMWOKYA 

1. BAKGRUNN 

Riksmøtet 2003 vedtok enstemmig å oppfordre klubbene i 2003/2004 å yte etter evne og 
prioritering til øyehelseprosjektet i Uganda og barneskolen i Kamwokya. I slutten av oktober 
2003 mottok alle klubbene en kort informasjon om prosjektene med anmodning om bidrag. 
Tabellen nedenfor viser hva som per 03.02.2004  er innkommet dette Lions-året.  

  

* Innbetalinger fra 1.7.2003 til 1.11.2003 

2. VURDERINGER 

2.1 Øyehelseprogrammet 

Distrikt Antall 
klubber

Øyehelseprosjektet Kamwokya-skolen

Klubber betalt Sum innbetalt Klubber betalt Sum innbetalt

A 44 17 22750 15 14590

B 55 11 21500 7 7940

C 60 21 47250 18 27710

D 43 17 46000 12 21640

E 53 28 66600 21 48580

F 48 19 48100 8 9820

G 60 31 60300 24 36170

H 51 30 78300 23 41780

J 56 34 99910 29 71620

K 46 23 64200 18 38080

?     14100  *

SUM 516 231 569010 175 317930



Til gjennomføring av øyehelseprogrammet i Uganda har riksmøtet forutsatt en egenandel på 
20 % av prosjektkostnadene. I årene 2004 og 2005 beløper organisasjonens andel av 
prosjektkostnadene seg til ca 1,4 mill pr år dersom vi skal opprettholde en egenandelsprosent 
på 20. Pr. dato dette Lions-året har ca 40 % av klubbene støttet øyehelseprogrammet. Dette er 
langt mindre enn det daglig leder hadde forventet. Jeg har trodd at de fleste klubbene 
applauderte og med glede var med på dette. Årets innbetalinger gjorde meg nysgjerrig på hva 
som har skjedd tidligere. Jeg har derfor gått tilbake og sjekket hvordan klubbene har fulgt opp 
Riksmøtevedtakene om støtte til øyehelseprosjektet de siste 8 årene. Tabellen nedenfor viser 
at de årlige innbetalingene fra klubbene er betydelig mindre enn forutsatt i 
riksmøtevedtakene. Det har medført at fra å ha en likviditet på ca 4.5 mill midt på 90-tallet er 
den redusert til ca 1.1 mill pr 31.12.2003. Noe særlig lavere bør vi ikke gå. Med de 
forpliktelser LAN har tatt på seg de nærmeste åra er det derfor nødvendig å gjøre en ekstra 
innsats overfor klubbene for å sikre at vi kan følge opp det vi har avtalt med våre 
samarbeidspartnere i Uganda.   

Innbetalinger fra klubbene: 

NB! Tallene for 2003 er foreløpige beregninger.  

2.2 Kamwokya-skolen 

Når det gjelder Kamwokya-skolen er situasjonen tilfredsstillende. Pr.31.12.2002 var det en 
restgjeld til øyehelseprosjektet og Mintfondet på kr 761 743,-. Første halvår betalte klubbene 
inn 490.000 kr. Dette Lions-året har det pr 3.2.2004 kommet inn kr 317.930. Vi har med andre 
ord nok til å betale gjelda.  Det er godt! 

Det gjenstår en del arbeider ved Kamwokya-skolen. Dette skyldes at Kampala by ikke har 
klart å dekke sin del av kostnadene ved prosjektet. En god måte å anvende det ekstra 
innkomne på kan være å støtte ferdigstillelse av f.eks utearealene ved skolen. Alternativt kan 
midlene benyttes som egenandel i øyehelseprosjektet i Uganda eller til å dekke utgifter i 
forbindelse med arbeidet med nytt IR-prosjekt.  

3. KONKLUSJON 

Daglig leder vurderer det som en administrativ oppgave å få inn midler til 
øyehelseprogrammet slik RM har forutsatt. For å sikre at vi ikke får likviditetsproblemer 
framover sendes det derfor brev til alle klubbene hvor de som ikke har betalt oppfordres/
anmodes om å yte en skjerv. I tillegg bes klubber som har betalt om å vurdere muligheten av å 

Kalenderår 1996 1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003

Balanse 1.1 4 284 560 4 545 257 4 362 339 3 687 482 2 756 650 2 412 279 1 706 652 1 359 155

Innbetalt 1 224 975 513 528 118 828 476 268 379 900 129 790 654 675     1 240 610

Renteinntekter 425 890 129 553 157 018 193 843 117 730 37 225 37 828 27 436

Anvendt 1 390 168 826 000 950 703 1 600 943 842 000 872 641 1 040 000 1 436 000

Balanse 31.12 4 545 257 4 362 339 3 687 482 2 756 650 2 412 279 1 706 653 1 359 155 1 191 202



bevilge ytterligere noen kroner til øyehelseprogrammet dette Lions-året.  Denne ”purringen” 
bør suppleres med parallelle oppfordringer fra DGene og/eller IRCene.  

Forslag til  

Innstilling: 

Guvernørrådet tar orienteringen til etterretning. Distriktsguvernørene og/eller IRCene 
oppfordrer alle klubber om å innbetale kr 100,- pr medlem inneværende Lions-år.    



Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 43.32   INNBETALINGER FRA KLUBBER - ØYEHELSE UGANDA OG 
BARNESKOLE KAMWOKYA 

1. BAKGRUNN 

Riksmøtet 2003 vedtok enstemmig å oppfordre klubbene i 2003/2004 å yte etter evne og 
prioritering til øyehelseprosjektet i Uganda og barneskolen i Kamwokya. I slutten av oktober 
2003 mottok alle klubbene en kort informasjon om prosjektene med anmodning om bidrag. 
Tabellen nedenfor viser hva som per 03.02.2004  er innkommet dette Lions-året.  

  

* Innbetalinger fra 1.7.2003 til 1.11.2003 

2. VURDERINGER 

2.1 Øyehelseprogrammet 

Distrikt Antall 
klubber

Øyehelseprosjektet Kamwokya-skolen

Klubber betalt Sum innbetalt Klubber betalt Sum innbetalt

A 44 17 22750 15 14590

B 55 11 21500 7 7940

C 60 21 47250 18 27710

D 43 17 46000 12 21640

E 53 28 66600 21 48580

F 48 19 48100 8 9820

G 60 31 60300 24 36170

H 51 30 78300 23 41780

J 56 34 99910 29 71620

K 46 23 64200 18 38080

?     14100  *

SUM 516 231 569010 175 317930



Til gjennomføring av øyehelseprogrammet i Uganda har riksmøtet forutsatt en egenandel på 
20 % av prosjektkostnadene. I årene 2004 og 2005 beløper organisasjonens andel av 
prosjektkostnadene seg til ca 1,4 mill pr år dersom vi skal opprettholde en egenandelsprosent 
på 20. Pr. dato dette Lions-året har ca 40 % av klubbene støttet øyehelseprogrammet. Dette er 
langt mindre enn det daglig leder hadde forventet. Jeg har trodd at de fleste klubbene 
applauderte og med glede var med på dette. Årets innbetalinger gjorde meg nysgjerrig på hva 
som har skjedd tidligere. Jeg har derfor gått tilbake og sjekket hvordan klubbene har fulgt opp 
Riksmøtevedtakene om støtte til øyehelseprosjektet de siste 8 årene. Tabellen nedenfor viser 
at de årlige innbetalingene fra klubbene er betydelig mindre enn forutsatt i 
riksmøtevedtakene. Det har medført at fra å ha en likviditet på ca 4.5 mill midt på 90-tallet er 
den redusert til ca 1.1 mill pr 31.12.2003. Noe særlig lavere bør vi ikke gå. Med de 
forpliktelser LAN har tatt på seg de nærmeste åra er det derfor nødvendig å gjøre en ekstra 
innsats overfor klubbene for å sikre at vi kan følge opp det vi har avtalt med våre 
samarbeidspartnere i Uganda.   

Innbetalinger fra klubbene: 

NB! Tallene for 2003 er foreløpige beregninger.  

2.2 Kamwokya-skolen 

Når det gjelder Kamwokya-skolen er situasjonen tilfredsstillende. Pr.31.12.2002 var det en 
restgjeld til øyehelseprosjektet og Mintfondet på kr 761 743,-. Første halvår betalte klubbene 
inn 490.000 kr. Dette Lions-året har det pr 3.2.2004 kommet inn kr 317.930. Vi har med andre 
ord nok til å betale gjelda.  Det er godt! 

Det gjenstår en del arbeider ved Kamwokya-skolen. Dette skyldes at Kampala by ikke har 
klart å dekke sin del av kostnadene ved prosjektet. En god måte å anvende det ekstra 
innkomne på kan være å støtte ferdigstillelse av f.eks utearealene ved skolen. Alternativt kan 
midlene benyttes som egenandel i øyehelseprosjektet i Uganda eller til å dekke utgifter i 
forbindelse med arbeidet med nytt IR-prosjekt.  

3. KONKLUSJON 

Daglig leder vurderer det som en administrativ oppgave å få inn midler til 
øyehelseprogrammet slik RM har forutsatt. For å sikre at vi ikke får likviditetsproblemer 
framover sendes det derfor brev til alle klubbene hvor de som ikke har betalt oppfordres/
anmodes om å yte en skjerv. I tillegg bes klubber som har betalt om å vurdere muligheten av å 

Kalenderår 1996 1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003

Balanse 1.1 4 284 560 4 545 257 4 362 339 3 687 482 2 756 650 2 412 279 1 706 652 1 359 155

Innbetalt 1 224 975 513 528 118 828 476 268 379 900 129 790 654 675     1 240 610

Renteinntekter 425 890 129 553 157 018 193 843 117 730 37 225 37 828 27 436

Anvendt 1 390 168 826 000 950 703 1 600 943 842 000 872 641 1 040 000 1 436 000

Balanse 31.12 4 545 257 4 362 339 3 687 482 2 756 650 2 412 279 1 706 653 1 359 155 1 191 202



bevilge ytterligere noen kroner til øyehelseprogrammet dette Lions-året.  Denne ”purringen” 
bør suppleres med parallelle oppfordringer fra DGene og/eller IRCene.  

Forslag til  

Innstilling: 

Guvernørrådet tar orienteringen til etterretning. Distriktsguvernørene og/eller IRCene 
oppfordrer alle klubber om å innbetale kr 100,- pr medlem inneværende Lions-år.    



Administrasjonens vurdering: Langtidsplanen er grei og enkel. Ambisjonsnivået er ikke 
høyere enn at det bør være gode muligheter for å realisere innholdet. Vi vil gjerne at ordet 
”bør” erstattes med ”må” eller ”skal” der det passer bedre. I nest siste strekpunkt under 
avsnittet om arbeidsåret 2004-2005 er tatt inn en setning som forplikter Lions til å medvirke 
til at det lages et fastsatt opplegg for kursing i ledelse. Vi savner en forankring av dette 
punktet i Lions organisasjon. 
Forslag til innstilling:   Langtidsplanen for Leo i Norge tas til orientering 

Arbeidsutvalgets vedtak:  Som forslaget. Med den plasseringen Leo nå har under 
YC, må kursingen i ledelse forankres i YC. 

Langtidsplan for Leo i Norge 

Innledning 
Leo i Norge bør satse på å utvikle organisasjonen i årene som kommer. De eksisterende 
klubbene bør stimuleres til å satse på medlemsrekruttering og det bør arbeides hardt for å 
stifte nye klubber, og ikke minst arbeide hardt for å ta vare på de klubbene og medlemmene 
som allerede er i organisasjonen. På bakgrunn av dette fremlegger Leorådet dette forslaget til 
plan for tiden framover. 

Mål 
Leo i Norge skal, gjennom gode aktiviteter, godt sosialt samvær og felles nasjonale/
internasjonale prosjekter, oppleve en sterk vekst i medlemstallet i løpet av den kommende 3 
års perioden. Veksten i medlemmer skal komme iform av at det skal startes nye klubber og at 
de eksisterende klubbene skal styrkes. 

Virkemidler 
På grunn av situasjonen i Leo i Norge og i Leorådet på det nåværende tidspunkt, ser vi det 
som svært vanskelig å lage en langtidsplan for de neste 3 år. Vi har derfor sett mest på de 
årlige oppgaver som Leorådet og Leo i Norge har, og 1 år videre inn i framtiden.  
Langtidsplanen overlater vi til det nye Rådet som påtrer etter Leo i Norge til å ta seg av, da 
man på dette tidspunkt vet litt mer om framtiden til organisasjonen. 

Det er viktig at det gies rom for hver enkelt leorådspresident til å lage sin egen arbeidsplan. 
Denne arbeidsplanen er kun ment som en rød tråd gjennom det arbeidet som skal gjøres, slik 
at Leo i Norge er sikret en viss kontinuitet i arbeidet som utføres. 
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Årlige oppgaver 
• Leorådet skal sørge for at det årlig gjennomføres en opplæring av alle presidenter, 

sekretærer og kasserere i de eksisterende leoklubbene. Opplæringen skal skje innen 
utgangen av september. Leorådet er ansvarlig for innholdet i opplæringen. 

• Leorådet har ansvar for at det arrangeres et vinterseminar hvert år. Vinterseminaret 
skal ha en sosial profil, og ansvaret for gjennomføringen vil delegeres til en Leoklubb. 

• Leorådet har ansvar for at det arrangeres et Årsmøte for Leo i Norge hvert arbeidsår. 
• Leorådet har ansvar for at nødvendig markedsføringsmateriell er tilgjengelig for 

klubbene. Her vil våre nettsider på http://www.leonorge.org bli brukt aktivt. 
• Leorådet er ansvarlig for at det sendes artikler til leosiden i The Lions i henhold til 

avisens deadlines. 
• Leorådet er ansvarlig for at det til en hver tid er oppdatert informasjon på 

organisasjonens internett sider. 
• Leorådet er sammen med YC ansvarlig for at Leo er representert på Lions Riksmøte.  
• Leorådet er ansvarlig for at det ved arbeidsårets begynnelse utarbeides en arbeidsplan 

som inneholder de oppgaver langtidsplanen pålegger dem. Det er selvfølgelig rom for 
eget initiativ. Arbeidsplanen skal også inneholde et konkret mål for medlemsutvikling 
i året som kommer. 

Arbeidsåret 2004/2005 
• På bakgrunn av erfaringene fra arbeidsåret 2003-2004 er Leorådet sammen med Lions 

ansvarlig for at det lages et fastsatt opplegg for kursing i ledelse av Leomedlemmer og 
andre ungdommer i årene som kommer. 

• Leorådet er ansvarlig for at det blir tettere kontakt med klubbene i årene som kommer. 
Dette blir gjort ved at vi tar inn ett medlem i Leorådet som hovedsakelig har denne 
oppgaven. 

Leorådet har ansvaret for å styrke organisasjonen Leo i forhold til Lions, og bedre kontakten 
med Lions i årene som kommer.



Administrasjonens forslag til innstilling:  Referatet tas til orientering. 

Arbeidsutvalgets innstilling:    Som forslaget 

Guvernørrådets vedtak: 

Referat fra Årsmøtet for Leo i Norge 2004 

Tilstede: Marius Veland Olsvik, Leiv Erik Skadberg, Henriette Linthoe, Jens Roald, Trond Refsnes, Anne Marie 
Garpestad, Mona Linn Nødland, Eilen Søiland, Even-André Andersen, Levi André Ims, André Hustoft, Kristian 
Georg Moe, Marianne S. Volden, Rune Johansen, Terje Pedersen, Ingmund Bygskid og Helen Haga. 

1. Åpning.    
• Presidenten fra Leo Club Sandnes Helen Haga åpnet årsmøtet ved å lese diktet ”Ett råd i livet” skrevet av 

Kristian Georg Moe.  
• Leder for Leorådet 2003/2004  Kristian Georg Moe holdt en åpnings apell. 
• Leos mål og formål ble opplest av Marius Veland Olsvik. 
• Det ble hilst fra Terje Pedersen fra Lions Sotra, Peder Eikeland som er Lions ungdomskontakt i E distriktet 

og Leo hadde også fått en hilsen fra DG i distrikt E, Tor Wilhelmsen. 
• Kasserer for Leorådet 2003/2004 Helene Thyregod Aspelund hilste og beklaget at hun var blitt forhindret fra 

å være med på årsmøtet. 

2. Konstituering. 
2.1. Valg av møteleder og bisitter. 
• Møteleder : Leiv Erik Skadberg, Leo Club Egersund 
• Valgt ved akklamasjon 
• Alle tilstedeværende fant det unødvendig med en bisitter pga. oppmøte og dette ble derfor ikke valgt. 

2. Fastsettelse av stemmetall  og valg av to stemmetellere. 
• Fastsatt stemmetall: 6 stemmeberettigede inkl. Leorådet.  
• Benkeforslag på stemmetellere: Marius Veland Olsvik, Leo Club Bergen/Vest 

Valgt ved akklamasjon. 
• Lovendringsforslag krever minst 2/3 flertall. I år var dette 5 stemmer. Ved andre avstemninger kreves mer 

enn 50%. 

3. Valg av protokollfører 
• Protokollførere:  Helen Haga - Leo Club Sandnes.  

Valgt ved akklamasjon. 

4. Valg av delegater til og underskrive protokollen 
• Underskrivere: Even André Andersen og Levi Andre Ims, Leo Club Sandnes.  

Valgt ved akklamasjon. 

5. Forretningsorden godkjent. (vedlegg) 

6. Dagsorden godkjent (vedlegg) 

3. Rapporter. 
3.1. Rapporten fra Leorådet 2002/2003 ble lagt frem av Kristian Georg Moe.  (vedlegg).  
Tas til etterretning 

3.2. Rapporten fra INIP ble lagt frem av Kristian Georg Moe. (vedlegg)  
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I tillegg til den vedlagte rapporten ble også dette nevnt på årsmøte: 

Casa Caris lese/skrive opplæring har vist seg å fungere bra. En del av guttene er blitt så flink til å lese/skrive at 
de kan gå i vanlig skole. Emrah og Kadirah,  to tyrkiske gutter har begynt i 4. klasse,   Daniel C. går i 7. klasse 
og  Romica, som ikke kunne lese/skrive for et par år siden har fullført 8. klasse og utdanner seg nå til rørlegger.  

En del av personalet holder på med mer utdanning Cami holder på med en master i rådgivning og Diana en 
master i teologi, i tilegg til pedagogikk/psykologi sammen med Marian S. Nelu studerer jus. 

 Det er blitt ansatt en ny mann på Dagsenteret med navn Dan. 

 Rahela Mittu (PRR sosialarbeider)har fått en baby med navn Ruben.  

 Ioan C. har giftet seg med sin kjære Christina, og David og Irina har giftet seg.  

 Et fotballlag besteånde av gutter fra guttehjemmet og daghjemmet vant en fotballturnering med lag fra ulike 
organisasjoner som hjelper barn/unge. 

 Barn/unge fra PRR har også deltatt på kristne sommer leirer. Det har vært avholdt tre stykker. To i fjellene og en 
ved Danuba Delta området. 

I tillegg til det Leo har sendt av klær/utstyr har PRR blant annet mottatt to store sendinger med klær og mat fra 
England i mai og oktober, og julegaver til barna fra England/USA. 

 Jentehjemmet skal flyttes til et nytt sted. Ved hjelp av en engelsk dame har det vært mulig å skaffe til vei et to 
etasjers hus. Flyttingen vil skje når skoleåret er over.  En del av ungene har flyttet fra Casa Caris og nye har 
flyttet inn. Blant annet har: Cristi A som bodde på gården flyttet i en leilighet i sentrum ved hjelp av engelske 
sponsorer. Johnny blitt 21 år, og flyttet tilbake til sin familie i Bucuresti. Dana på 15 har returnert til sin søsters 
familie. 

 Gården er nesten ferdig. Kanadiske bygningsarbeidere ventes i mars for å ferdigstille store deler av den. Det 
som gjenstår er blant annet deler av varme anlegget, rør og klokka + en del elektrisk arbeid. 

 Ellers så sliter stiftelsen fortsatt med årlig økonomi, og i det året som har gått har det vært en del sykdom blant 
de ansatte.  

Etter at rapporten var blitt fremlagt ble det også gjort klart at de resterende midlene fra Adventslysaksjonen 2002 
har blitt overført til PRR. Og at det er planlagt en ny tur til Romania men at denne bør planlegges i sammenheng 
med en vervingskampanje. 

Rapporten tas til etterretning. 

3.3. Den foreløpige rapporten fra Leorådet i det nåværende fiskalår ble lagt frem muntlig av Kristian Georg Moe. 
(vedlegg)  

Etter at rapporten var blitt fremlagt ble det diskutert i hvilken grad Leorådet hadde gjennomført sin oppgave 
angående opplæring av styremedlemmer i de forskjellige Leo klubbene. Det ble klart at det ikke var nok å kurse 
bare presidentene slik det ble gjennomført i 2003. Diskusjonen ble avsluttet ved at lederen leste opp det første 
punktet under Årlige oppgaver i langtidsplanen for Leo i Norge. (Vedlagt) Det kom også frem at de fleste Lions 
klubbene holder kurs innen opplæring av styremedlemmer. De fleste Lions klubbene har ikke noe i mot at Leo’er 
deltar , men her er hver enkelt Leo klubb selv ansvarlig. Slike kurs vil da komme i tillegg til kursingen fra 
leorådet. 

PR ble også diskutert der vi kom frem til at for at Lions skal vite hvem vi er må vi på vår side bli bedre i å 
publisere oss, både i The Lion og ellers. Når det gjelder  The Lion er  det viktig at de ansvarlige får inn stoff 
tidsnok, noe som har vært et problem.  

Rapporten tas til etterretning. 

3.4. Rapport fra MD-YC Rune Johansen 



Lions har slått sammen Leo C og YC ansvaret. Personen med dette vervet har nå ansvaret for alle ungdommene 
som har noe med Lions å gjøre, både når det gjelder ungdomsutvekslinger og Leo’er. Dette er tidkrevende arbeid 
som ofte tar ett par timer daglig da det er ca 130 ungdommer i YE og en del Leo klubber.   

For at Leo skal kunne fungere må Lions satse på ungdommer. Vi har et stort potensiale i nye medlemmer i de 
ungdommene som blir sendt på leirer og det er her vi må begynne.  

Hvordan få YE ungdommene inn i Leo? 

Lions har nå begynt med sertifisering av YE ungdom, dette foregår på internett og det er en to-delt test de skal 
igjennom. 

Del 1. 25-30 spørsmål angående utvekslingen. 
Del 2. 30-35 spørsmål angående Leo i Norge. 

Det er også viktig at den nærmeste Leo klubbene tar tak i hver enkelt som drar på YE-leir og får ham/ henne inn 
i systemet. Får personen med på noen aktiviteter og møter både før og i ettertid av utvekslingen.  

Etter denne rapporten ble det diskutert om denne sertifiseringen var den rette måten å gjøre det på, det ble nevnt 
at Leo ikke er noe man kan lese seg til, det er noe man må oppleve. Det ble også sagt at det ikke var lurt med så 
mange spørsmål fordi disse blir pugget og husket der og da og gir ikke en forståelse av hva Leo virkelig er. Dette 
skulle MD-YC ta til etterretning, men gav også uttrykk for at dette bare var en av måtene for at flere skulle vite 
hva Leo er. Det å få inn disse medlemmene i LEO er ofte en oppgave for den enkelte Leo klubben. 

Rapporten tas til etterretning. 

3.5. Rapport fra Adventslysaksjonen  2003- samt forberedelser til aksjonens formål; leir for syke barn sommeren 
2004 på Tråastølen. 

Ingmund Bygstad, Leo Sandnes meldte seg som interessert som leirleder i tillegg til de tidligere nevnte. 

Den foreløpige rapporten (vedlegg) og det foreløpige leirprogrammet (vedlegg) ble lagt frem og tatt til 
etterretning. 

Seminar- Leo i fremtiden. 

Alle deltakerne på årsmøtet ble delt inn i grupper som skulle diskutere Leo i Fremtiden som er et ganske vidt 
begrep. Her var det bare å legge hodene i bløt og være kreative. Det kom frem en rekke gode ideer og 
synspunkter som er summert opp.   (vedlegg) 

Dette var ett forsøk på å kopiere ett velykket seminar som ble holdt på NSR samme år. Etter at alle gruppene 
hadde lagt frem sine synspunkter konkluderte leder Kristian Georg Moe, at vi hadde kommet frem til det som 
hadde vært hovedpunktene fra NSR pluss mye mer. 

4. Regnskap. 

4.1. Resultatregnskap for 2001/2002 med revisors beretning (vedlegg) 
Regnskapet ble framlagt og godkjent. 

4.2. Resultatregnskap for 2002/2003 med revisors beretning (vedlegg) 
Regnskapet ble framlagt og godkjent.  

5. Forslag til Årsmøtet for Leo i Norge. 

5.1. Forslag fra Leorådet. 
5.1.1. Forslaget om organisasjonsendring for Leo i Norge (vedlegg) ble enstemmig vedtatt. 
5.1.2. Forslaget til langtidsplan 2004-2007 (vedlegg) ble godkjent. 

5.2. Forslag fra klubbene. 

5.2.1. Forslag til adventslysaksjonen 2004.  



Det kom frem et forslag fra Rune Johansen om at inntektene fra neste års aksjon skulle gå til oppbygging av 
skoler i Uganda. Dette ble enstemmig vedtatt. 

6. Budsjett. 

6.1. Budsjettet for Leorådet 2004/2005 ble godkjent. 

7. Valg. 

7.1. Valg av arrangør for Leo i Norge 2005. 
• Benkeforslag : Leo Club Bergen/Vest  
Valgt ved akklamasjon. 

7.2. Valg av arrangør for Vinterseminaret 2005 : 
• enkeforslag : Leo Club Sandnes i samarbeid med Leo Club Egersund Valgt ved akklamasjon. 

7.3. Valg av Leorådet for 2004/2005. 

7.3.1. Valg av leder i Leorådet for 2004/2005 
• Benkeforslag Helen Haga 
Kandidaten tilfredsstiller kravene i henhold til Lov for Leo I Norge. 
Valgt ved akklamasjon  

7.3.2. Valg av nestleder i Leorådet for 2004/2005 
• Benkeforslag : Even-André Andersen  
Kandidaten tilfredsstiller kravene i henhold til Lov for Leo I Norge. 
Valgt ved akklamasjon. 

7.3.3. Valg av kasserer i Leorådet for 2004/2005 og 2005/2006 

Budjsett 2004/2005

DRIFTSINNTEKTE
R:

Tilskudd fra Lions    40 000,00 

Medlemskontingent       4 000,00 

Totalt:     44 000,00 

DRIFTSUTGIFTER:

Rådsmøter    15 000,00 

Utsendelser         500,00 

Riksmøtet      5 000,00 

Leo i Norge    10 000,00 

Internett      2 000,00 

Leoseminar (vinterseminaret)      6 500,00 

NSR       5 000,00 

Totalt:     44 000,00 



• Benkeforslag : Kristian Georg Moe 
Kandidaten tilfredsstiller kravene i henhold til Lov for Leo I Norge. 
Valgt ved akklamasjon. 

7.3.4. Valg av medlem i Leorådet 2004/2005 
• Benkeforslag : Helene Thyregod Aspelund  
Kandidaten tilfredsstiller kravene i henhold til Lov for Leo I Norge. 
Valgt ved akklamasjon. 

8. Eventuelt.   

Leo Club Sandnes tok opp problemer angående kasserer og navnskifte på konto.  Fikk svar fra oppmøtte Lions 
som forklarte at dette måtte de ta opp med fadderklubben sin og at de sannsynligvis måtte bruke organisasjons nr 
til Lions for å få skiftet ”eier” på Leo konto. 
Det kom også en anbefaling fra Lions om at alle klubbene burde opprette en egen PR-sjef som skulle ha ansvaret 
for samarbeid med Lions og hoved ansvar for all PR for klubben. 

9 Avslutning. 

Kristian Georg Moe avsluttet møtet og takket alle de fremmøtte. 

Protokoll fører:   Helen Haga. 

         Even-André Andersen



 
Administrasjonens forslag til innstilling:   Endringsforslaget godkjennes 

Arbeidsutvalgets innstilling:   Som forslaget 

Guvernørrådets vedtak: 

Leorådet fremmer herved ett endringsforslag til Lov for Leo i Norge, vedtatt i 2001 som 
følger :  

Kapittel 4 : Leorådet 
Punkt 4.3 
I dag står det følgende i dette punkt : Leorådet skal bestå av leder, nestleder og kasserer, samt 
en representant for hvert område. 
Dette ønsker vi endret til :  
4.§3 Leorådet skal bestå av leder, nestleder, kasserer og medlem. 

Bakgrunnen for dette endringsforslaget er at på det nåværende tidspunkt er det ikke behov for 
6 medlemmer i Leorådet når en ser på organisasjonens størrelse. 
Leorådet mener likevel at områdene bør velge områdeledere som før, og ha egne 
områdestyrer. Av den grunn, endrer vi ikke Kapittel 6 – Områdestyret og Kapittel 7 – 
Områdemøter i Lov for Leo i Norge. 

For Leorådet 2003/2004 

Kristian G. Moe 
Leder Leorådet 
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Administrasjonens forslag til innstilling:  Vedtakene godkjennes 

Arbeidsutvalgets innstilling:    Vedtakene godkjennes 

Guvernørrådets vedtak: 

Godkjenning av vedtak fra Årsmøtet for Leo i Norge 2004 avholdt i Sandnes 20 mars 2004. 

Iht. lov for Leo i Norge skal alle vedtak fattet på årsmøtet godkjennes av Guvernørrådet før de er gyldige. Saker 
som kun er tatt til orientering er ikke fremmet for GR. Referat fra årsmøtet som vedlegg. 

Årsmøtet for Leo i Norge 2004 har fattet følgende vedtak. 

1. Budsjett 2003/2004. 

Budsjettet for Leorådet 2004/2005 total 44.000,-, hvorav 40.000,- er støtte fra Lions Leo konto.  Budsjett er inntatt 
i referat fra møtet.  

Budsjett for arbeidsåret 2003/2004 har en størrelse på nok 66.000,- hvorav nok 60.000,- er støtte fra Lions Leo 
konti. Mottatt beløp i støtte er nok 30.000,- siden enn har brukt av egenkapitalen. Samme prinsipp vil bli brukt ved 
søknad om støtte for året 2004/2005.   

 Som forrige år er budsjettet lagt opp med en støtte på nok 500,- pr medlem iht. til konklusjonen fra "Leo-
prosjektet".   

2. Regnskap 2001/2002 og 2002/2003. 

Regnskapene er godkjent i GR møte november 2003.  
 
3.   Forslag  til organisasjonsendring – bortfall av områdeledere 

Se vedlegg. 

3. Langtidsplan 2004 – 2007  

Se vedlegg. 

5.     Valg 

Årsmøtet for Leo i Norge 2005;  Leo Club Bergen Vest 
Vinterseminar 2004:  Leo Club Sandnes og Leo Club Egersund 

Adventlysaksjon 2004:  Skoleprosjekt i Uganda  

Leder for Leorådet 2004/2005: Helen Haga, Leo Club  Sandnes 
Nestleder Leorådet 2004/2005: Even-Andre Andersen, Leo Club Sandnes 
Kasserer Leorådet 2004-2006: Kristian Georg Moe, Leo Club Bergen Vest   
Medlem Leorådet 2004/2005: Helene Thyregod Aspelund, Leo Club Oslo Torshov 

  
Lions/Leo hilsen  

Rune Johansen 
MD YC    
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Forslag til 
 
Innstilling 

Rapporten fra YC Rune Johansen tas til orientering 
 
 
 
Til: Guvernørrådet 2003-2004.       Oslo 30.01.04 

Fra: MD – YC Rune Johansen 

  
Statusrapport  vedrørende ungdomsarbeidet MD 104. 

1. YE 

Status pr januar er at vi har 132 reservasjoner vedrørende utvekslingen 2004, hvorav 92 er til Europa. 
dette er et høyt og gledelig antall. En del sponsorklubber er  nye i utvekslings sammenheng. Godt 
arbeid blant YEC'ene i distriktene. 

Når det gjelder ungdom inn til de norske leirene så strømmer henvendelsene på. Pr dags dato har vi 
156 reservasjoner, men vi vet av erfaring at noen nasjoner ikke fyller opp sine kvoter. Vår kapasitet er 
på 145 ungdommer.  Tidlig i februar vil det bli avholdt et telefonmøte med YEC'ene i arrangør 
distriktene  hvor vertsfamilier og status på leirene er aktuelle temaer.  

13 ungdommer fra Malaysia og Australia avsluttet sitt vertsfamilie opphold i Norge i begynnelsen/
midten av januar. Undertegnede møtte ungdommene under et døgns opphold på Kvitfjell i regi av 104J. 
Stor takk til YEC'ene i distriktene H, J og F for stor innsats. Ungdommene dro tilbake med fine minner 
om et flott opphold i Norge. Det å finne vertsfamilier viste seg å være vanskelig, og det har vært liten 
støtte for YEC'enes problemer i eget distrikt. Det er viktig å merke seg at vandreleiren arrangeres iht. 
vårt langtidsprogram og er et  distrikts ansvar ikke kun YEC ansvar. 

NSR i Sandefjord ble en nyttig møte for YE utvalget. De 2 dagene ble brukt til interne møter i YE 
utvalget, samt deltagelse i Nordisk YE møte og seminar. Seminaret ga nyttig informasjon om hvordan 
det jobbes i de andre landene. Noen fine ideer som vi skal jobbe videre med.  YE seminaret ble ikke 
besøkt av noen fra GR 

Under det nordiske YE møtet ble følgende temaer drøftet; EF i Roma 2004, felles søknadsskjema, 
rusproblematikk i YE arbeidet, diabetesleir, leirgebyrer, felles innkjøp av utstyr, saker fra YE møtet i 
Wien og EF på Kypros,  

Under møtene i YE utvalget ble følgende temaer diskutert; omorganisering av utvalget, ny koordinator 
for Norge inn slik at MD YC kan jobbe mer med det overgripende ungdomsarbeidet, overføring av 
arbeidsoppgaver til Lionskontoret, økonomi, utvikling av nettsider,  oppfølgning av YES'er. 

Diabetes leir har vært et nordisk prosjekt i noen år.  Leiren ble diskutert på NSR møtet i Sandefjord. 
Sverige skulle ha arrangert leiren i 2004 men den er kansellert.  LCIF har tidligere  år delvis finansiert 
leiren men det er det nå slutt på. Fra norsk side ble det gitt utrykk for at slike "spesial leire" kanskje ikke 
er det vi bør satse på. I dagens situasjon kan ungdom med diabetes godt delta i vårt ordinære 
program. På bakgrunn av dette så kommer ikke Norge til å arrangere en Diabetesleir i 2005 iht. 
langtidsplanene for 2003 – 2006. 

Forberedelsene til Beitoleiren 2004 går etter planene. Økonomien ser ut til å være på plass, litt mindre 
støtte fra klubbene enn forrige år, men ved litt bruk av overskudd fra tidligere leire er det ikke 
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nødvendig å søke ungdomskontoen om støtte. Leirleder også dette året blir Svein Harald Hjelle, LC 
Bergen Vest. 

2.  LEO 

Årsmøtet for Leo i Norge finner sted i Sandnes den 19 – 21 mars. 

Ca 20 Leo's fra Norge deltok under NSR møtet i Sandefjord. Teknisk arrangør for opplegget Leo Club 
Rustad og Leorådet som var ansvarlig for det faglige innholdet gjorde en meget bra jobb. 
Tilbakemeldingen fra Lions som deltok under Leo seminaret på lørdagen var veldig positive.  
Presentasjonen under rådsmøtet, som var et norsk/svensk samarbeid, ble også godt mottatt. 

Adventlysaksjonen før jul i regi av Leo ser ut til å gi et resultat rundt 70.000,-.     

3. YC 

Tegnekonkurransen for fred er avsluttet og nasjonal vinner ble Sara Walderhaug fra Kjelsås skole i 
104H.  det er nå på tide å begynne innsalget for konkurransen i 2004.5 distrikter, ca 40 skoler og litt 
over 1000 elever har deltatt.  Koordinator PDG Kjell Steinar Aasheim vil bestille materiale fra USA og 
informere ADG'ene om konkurransen høsten 2004.. 

Det er sendt ut en påminnelse om Lions Ungdomspris 2004. DG'ene oppfordres til å spre 
informasjonen ut i distriktet.. 

Lions hilsen 

Rune Johansen 
MD YC 

    
     



Administrasjonens forslag til innstilling:    : Rapporten tas til orientering 

Arbeidsutvalgets innstilling:    Som forslaget 

Guvernørrådets vedtak: 

Statusrapport  vedrørende ungdomsarbeidet MD 104. 

1. YE 
Status pr dags dato er at vi sender ut 109 ungdommer på leir sommeren 2004, hvorav 36 til oversjøiske 
destinasjoner. En gledelig økning fra forrige år, men litt under det målet vi satte oss i handlingsplanen. 

På de norske leirene har vi fått 141 søknader til 145 plasser, tar vi med vandreleiren som vi hadde i vinter har vi 
tatt imot 154 ungdommer i løpet av dette året, som er godt over målet i handlingsplanen. Forrige arbeidsår hadde 
vi ca 130 deltagere på sommerleir/vandreleir. Nye nasjoner som sender studenter til Norge denne sommeren er 
Algerie og Libanon.  

Leirarrangørene er stort sett i rute og også vertsfamile situasjonen ser ut til å være nogenlunde på plass.   

Deltagere fra den østlige delen av Europa viser også en god økning, fra 23 studenter forrige sommer mot 31 i år. 
Fire av disse studentene sponses av lokale klubber/ungdomskontoen, dette iht. handlingsplanen.  

Studenter fra oversjøiske destinasjoner viser også en liten økning, først og fremst takket være stor interesse fra 
India som sender hele 8 ungdommer denne sommeren. Under Convention vil det bli ført samtaler med tanke på å 
tilby India i vårt program for sommeren 2005.  

Informasjon er sendt ut til alle årets studenter om at Ye/Leo sertifiseringen bør gjennomføres før utreise. Dette er 
den første delen i en prosess for å gjøre studentene bedre forberedt på utfordringer de kan møte under sitt YE 
opphold og ikke minst gjøre de bedre kjent med deler av vår organisasjon.  

Programmet for sommeren 2005 begynner å ta form. Dessverre så ser det ut til at vår kapasitet blir blitt mindre 
enn dette året, ca 135 studenter.  

Beitoleiren er også i rute når det gjelder planlegging. Henvendelse sendt ut til distriktene om litt ekstra støtte for å 
fullfinansiere leiren uten å måtte bruke ungdomskontoen. Ca 28 deltagere pr dags dato, så langt ingen norske 
deltagere.  

Nye internettsider publisert. Første delen er nå klar, neste skritt  blir å oppdatere en del av det eksistrende 
matrialet og gjøre det tilgjengelige på nett. 

Fagsjefmøtet avholdes 14-15 august 2004. 

2.  YC 

Årsmøtet for Leo i Norge fant sted i  Sandnes den 19 – 21 mars. Vedtak fra årsmøtet til godkjennelse er fremmet 
som egen sak.  
Leo arrangerer leir for syke barn på Tråastølen 19 – 25 juni.  

Til Lions Ungdomspris 2004 kom det inn forslag på 5 gode kandidater. Juryen har bestemt seg og vinneren 
presenteres under Riksmøtet i Fredrikstad. 

Med utgangspunkt i Lions Quest del 4 så arrangeres det et seminar under Riksmøtet med tittelen "Lions for 
ungdom". Her vil blant annet følgende emner bli presentert; Lions Quest, Helt sjef, Aktiv Elev, ungdomsutveksling, 
Leo og Lions Ungdomspris.  De ulike temaene vil stort sett bli presentert av ungdommer som deltar/har deltatt i 
de ulike prosjektene.  
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Distriktene har fått informasjon om Fredsplakat konkurransen. Årets tema er "Give Pease a Chance.  



MD-YC har i nedenstående dokument fremmet forslag om en gjennomgripende omorganisering av 
hvorledes YE-arbeidet bør omorganisering. Administrasjonen har gått grundig gjennom forslaget og 
kommer med slik 

Vurdering: 

Intensjonene i forslaget er meget gode og kan gi innsparinger i arbeidsmengden for de som er 
valgt til å arbeide med ungdomsutvekslingen. Men forslaget bryter dessverre med en del av 
det som legges til grunn i våre strategiske planer; at så mye som mulig av arbeidet skal gjøres 
av frivillige. Multippeldistriktets økonomi tillater ikke at det ansettes personale ved 
lionskontoret til bruk for slike oppgaver.  
Administrasjonen tar opp følgende vedrørende vedrørende de arbeidsoppgavene som foreslås 
overført: 

Trykking og distribusjon av brosjyrer/publikasjoner: 
- Administrasjonen vil etablere rammeavtaler om trykking etter forespørsel til flere 

leverandører 
- YE-utvalget med eventuelle frivillige hjelpere står som oppdragsgivere mot valgte 

leverandører og styrer arbeidet fra planlegging til ferdig produkt  
- Lionskontoret kan tilby lagringsplass og plass for pakking og utsendelse i vårt 

kjellerlokale og stille frankeringsmaskin til disposisjon i forbindelse med 
hovedutsendelser 

- Små suppleringsutsendelser kan utføres av lionskontoret 

Økonomi: 
- Lionskontoret overtar alle funksjoner i forbindelse med regnskap, inn- og utbetalinger, 

økonomirapportering, samt fakturering etter bekreftede fakturagrunnlag 
- Det forutsettes at utbetalinger bare gjøres på grunnlag av bilag anvist av YC 

Annet: 
- Lions Norge skal ha avtale med forsikringsselskap. YE-komiteen sørger for alle 

formelle oppgaver med dette forsikringsselskapet 
- Utstyrsbestillinger, pins, navneskilt og produksjon/administrasjon av utstyrspakker 

gjøres av YE-utvalget med frivillige hjelpere 

Forslag til 

Innstilling: 
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Administrasjonens forslag til arbeidsdeling i foranstående vurdering tiltres. 

        

        Oslo 20 januar 2004 
  

Til : Administrasjonen v/daglig leder Otto Brødholt 
  GRL Tove Gulliksrud 
  AGRL Sigmund Lerheim  

Kopi: YEPC Arne Solum. YEPC Arild Witzøe, kasserer/sekretær Kjell Reidar 
Bakken 

Fra: MD YC Rune Johansen 

Omorganisering av YE arbeidet innen MD 104. 

Som signalisert i kommentarene til budsjett for 2004 – 2005 så kommer her 
forslaget til omorganisering av YE arbeidet innen MD 104.  

Sommeren 2003 ble de tidligere fagområdene Leo og YE slått sammen til YC. 
Undertegnede har nå fungert i vervet i ca 7 måneder og arbeidsbelastningen 
ved dagen situasjon begynner å bil uholdbar. Det har vært tradisjon at MD YC 
(YEC) har hatt ansvaret for studenter inn til Norge. Dette er en stor og ikke 
minst viktig jobb, som dessverre, slik det er nå går på bekostning av å utvikle 
ungdomsarbeidet innen Lions Norge iht. til langtidsplanen.  

YC sektoren har i dag følgende organisering og ansvarsområde; 
YEPC Overseas – oppfølgning og utsending av ca 40 studenter inneværende 
år. 
YEPC Europa – oppfølgning og utsending av ca 70 studenter inneværende år.  
Sekretær/kasserer – brosjyrer, økonomi (ca 600 bilag), bestilling og utsending 
av utstyr. 
MD YC – inntak av ca 135 studenter til Norge, oppfølgning av norske 
leirarrangører og vandreleire, kontakt med YEC'er, Guvernørråd, Leo, Lions 
Ungdomspris, Beitoleiren. 

YE sektoren står foran store utfordringer når det gjelder å heve kvaliteten på 
vårt YE arbeid, innføre nye arbeidsmetoder ved bruk av internett/data og ikke 
minst følge opp studentene etter avsluttet utveksling. Lions Norge har ikke 
"råd" til at disse ungdommene forsvinner fra Lions systemet. Vi må finne 
muligheter for å engasjere disse i vårt ungdomsarbeid, lokalt og nasjonalt. 
Dette bør være en prioritert oppgave i årene fremover og vil kreve innsats fra 
alle parter, men først og fremst fra MD YC som koordinator på riksplan. Ny 
langtidsplan må ta hensyn til denne utfordringen. 



Saken ble diskutert under YE utvalgets møte i Sandefjord og siden 2 av de 
nåværende medlemmene av YE utvalget trekker seg fra sommeren av så 
foreslår vi følgende; 

Fra 01.07.04 består YE utvalget av følgende medlemmer; 
YEPC Overseas – koordinator for ungdommer oversjøisk  
YEPC Europa – koordinator for ungdommer til Europa 
YEPC Norge – koordinator for ungdommer inn til Norge  
MD YC – leder av YE utvalget, koordinator for ungdomsaktiviteter i MD 104  

Disse blir de oppnevnte personene i YE utvalget. I tillegg til dette så har vi 
vært så heldig at nåværende YEPC Overseas Arild Witzøe har signalisert at 
han vil jobbe med utvikling av instrukser, brosjyrer etc etter at han går av som 
YEPC til sommeren. Svein Harald Hjelle, LC Bergen Vest vil bistå utvalget når 
det gjelder utvikling av EDB baserte løsninger i YE arbeidet. 

Som dere vil se så inneholder ikke forslaget noen ny sekretær/kasserer. YE 
utvalget er av den oppfatning at en del av disse arbeidsoppgavene bør legges 
til Lions kontoret. Dette med bakgrunn i samtaler med GS før han sluttet og 
også signaler som ble fremmet under et møte undertegnede hadde med deler 
av kontoret før jul for å informere om ungdomsarbeidet. YE arbeidet i MD 104 
er sårbart i den forstand at en del viktige oppgaver er utført av en Lions på 
frivillig basis, med systemer som ikke er tilpasset utviklingen.  
  
De arbeidsoppgavene som YE utvalget kunne tenke seg at 
administrasjonen overtok er som følger; 

Trykking og distribusjon av brosjyrer/publikasjoner – hvorav de største 
er;  

1. Engelsk brosjyre. Tilbud til utenlandske studenter i norske leire. 
Brosjyren oppdateres med årets tilbud og skal være ferdig til 
Convention. Brosjyren brukes også ved EF. 
Normalt redigeres brosjyren etter forrige år, YE utvalget er ansvarlig for 

innholdet. 

2. Norsk brosjyre. Tilbud til norske ungdommer. Denne sendes til alle 
landets klubber i aug./sept. Teksten i brosjyren redigeres av YE 
utvalget, og endres lite fra år til år. Basert på siste års resultater/
kostnader revideres prisene hver år. 
Administrasjonen bistår i å bearbeide resultatene fra forrige år for å 

sette prisene. 

3. Guider for leirarrangører og vertsfamilier. YE utvalget er ansvarlig for 
innhold. 

4. Produsere ’Håndbok for YES’.  Håndboken har til nå vært produsert av 
kasserer. Her vil det være uforholdsmessig dyrt og trykke opp boken i et 
lite antall (100-150 stk) for hvert år. Det er heller ikke sett på som 



fornuftig å trykke opp boken for flere år, da det har vist seg å være 
behov for endringer fra år til år. YE utvalg er ansvarlig for oppdatering 
innhold.  

Økonomi 

1. Motta, bokføre og følge opp innbetalte deposita fra klubbene. I 
hovedsak skjer innbetalinger i perioden oktober – desember. Innbetalte 
deposita rapporteres jevnlig til begge YEPC og YEC’er. 1. november er 
et viktig skjæringspunkt i den forbindelse. 

Det er viktig at informasjonen om innbetalte deposita blir kommunisert 
regelmessig til YEC’er og YEPC’er med full oversikt over klubbnavn og 
innbetalingsdato. Hvor arbeidskrevende dette arbeidet er, bestemmes i 
hovedsak av at regnskapet er à jour og at reskontro er organisert på en måte 
som er hensiktsmessig for å rapportere på distriktsnivå. 

2. Betale fakturaer fra reisebyrå. For å følge opp kostnadene og ha 
grunnlag for neste års priser er det nødvendig å registrere den enkelte 
kostnad mot den enkelte student. Igjen er dette et spørsmål om system 
for å holde oversikt. 

3. Fakturere klubbene, i henhold til reisemål, ekstrabestillinger og 
deposita. Arbeidsmengden her er helt avhengig av forhåndsarbeidet.  
Hver enkelt student må behandles separat. Med et oversiktlig 
”ordresystem” er dette greitt. For øyeblikket bruker jeg er regneark, som 
jeg fletter inn i fakturaen. 

4. Følge opp innbetalinger. Aktiviteten, og faktureringen, skjer på en tid da 
mange klubber er helt inaktive. Dette medfører at en del fakturaer må 
følges opp for at den skal betales. I tillegg skjer det endringer i siste 
liten som gjør at fakturagrunnlaget blir galt, og det må krediteres/
endres. Dette er ikke en stor oppgave men krever god oversikt. 

5. Føre regnskap og foreta utbetalinger. Det er relativt få leverandører av 
varer så den siden er ganske takknemlig. Derimot blir det relativt mange 
bilag omkring studentene. Det er i prinsippet tre bilag for hver student: 
depositum, faktura og innbetaling. I tillegg kommer en del leiravgifter, 
fakturaer fra reisebyrå etc. som nok langt på vei utgjør ett bilag per 
student. Totalt skulle det bli omtrent 500 bilag i året direkte relatert til 
studentene, og anslagsvis 600 bilag totalt. 

Annet 

1. Sørge for reiseforsikringer. Dette betinger et nært og tillitsfullt 
samarbeid med forsikringsselskap. Vi trenger skriftlig bekreftelse fra 
selskapet om at ungdommene er forsikret ved utreise. Denne 
bekreftelse må foreligge i januar, selv om den aktuelle polisen ikke 
tegnes før i juni. 



2. Registrere utstyrbestillinger fra YES’er, innbefattet størrelser på klær, og 
antall/størrelse på ekstrabestilling. Dette er grunnlaget for 
utstyrpakkene, og til dels fakturering. Det stilles derfor stor grad av 
nøyaktighet og er relativt tidkrevende. I dag gjøres dette i et regneark, 
men et integrert system er å foretrekke. 

3. Bestille pins og bannere fra utenlandske leverandører. Bestille 
nødvendig utstyr i henhold til bestillinger fra YEC’er, og eventuelt lager 
fra forrige år. Pins og banner bestilles på erfaring og er relativt greitt å 
bestille. 
Bestilling av utstyr gjøres på basis av registrerte bestillinger og erfaring. 
På bestillingstidspunkt vil det ikke foreligge et eksakt tall for antall og 
størrelser, så bestillinger må baseres på skjønn i tillegg til oversikten. 

4. Produsere navnskilt for YES. Alle YES’er har et navnskilt, med YES er 
og navn på forsiden, og en del viktige informasjoner på baksiden. Skiltet 
er ment brukt under hele reisen og må derfor være av rimelig god 
kvalitet. For øyeblikket blir skiltet laminert, men andre metoder kan 
selvsagt vurderes. Relativt arbeidskrevende. 

5. Administrere produksjon av utstyrpakker for YES, og distribusjon av 
pakkene til distriktenes YEC. 
Det er absolutt viktig at riktig navnskilt, klær i riktig størrelse og 
eventuelle ekstrabestillinger pakkes sammen riktig. Dette er ganske 
arbeidskrevende. God forberedelse er nødvendig. I dag tilrettelegges 
det hele av kasserer, mens selve pakkingen settes bort til en klubb, som 
aktivitet. 

Det er vanskelig å være veldig konkret når det gjelder arbeidsmengde. Det er i 
stor grad avhengig av system, og hvordan andre ledd fungerer.  Systemet, slik 
det er i dag, er svært individuelt, og kan i liten grad overdras til andre. I 
prinsippet er det et system for ordrebehandling man trenger. 
Arbeidsmengden er også en funksjon av kvaliteten på samarbeidet mellom de 
forskjellige ledd. Det er helt avhengig av de to YEPC’er, men også av hvordan 
den enkelte YEC i distriktene fungerer og vi har sett ganske store variasjoner 
her. 

Som MD YC håper jeg på positiv dialog rundt denne saken og ikke minst at vi 
kommer frem til løsninger som er til det beste for Lions Norge. 

Hilsen 

Rune  Johansen 
MD YC 2003 – 2005
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Sak 44.11 Statusrapport vedrørende ungdomsarbeidet MD 104 

Til: Guvernørrådet 2003-2004.        Oslo 30.01.04 

Fra: MD – YC Rune Johansen 

  
Statusrapport  vedrørende ungdomsarbeidet MD 104. 

1. YE 

Status pr januar er at vi har 132 reservasjoner vedrørende utvekslingen 2004, hvorav 92 er til Europa. dette er et 
høyt og gledelig antall. En del sponsorklubber er  nye i utvekslings sammenheng. Godt arbeid blant YEC'ene i 
distriktene. 

Når det gjelder ungdom inn til de norske leirene så strømmer henvendelsene på. Pr dags dato har vi 156 
reservasjoner, men vi vet av erfaring at noen nasjoner ikke fyller opp sine kvoter. Vår kapasitet er på 145 
ungdommer.  Tidlig i februar vil det bli avholdt et telefonmøte med YEC'ene i arrangør distriktene  hvor vertsfamilier 
og status på leirene er aktuelle temaer.  

13 ungdommer fra Malaysia og Australia avsluttet sitt vertsfamilie opphold i Norge i begynnelsen/midten av januar. 
Undertegnede møtte ungdommene under et døgns opphold på Kvitfjell i regi av 104J. Stor takk til YEC'ene i 
distriktene H, J og F for stor innsats. Ungdommene dro tilbake med fine minner om et flott opphold i Norge. Det å 
finne vertsfamilier viste seg å være vanskelig, og det har vært liten støtte for YEC'enes problemer i eget distrikt. Det 
er viktig å merke seg at vandreleiren arrangeres iht. vårt langtidsprogram og er et  distrikts ansvar ikke kun YEC 
ansvar. 

NSR i Sandefjord ble en nyttig møte for YE utvalget. De 2 dagene ble brukt til interne møter i YE utvalget, samt 
deltagelse i Nordisk YE møte og seminar. Seminaret ga nyttig informasjon om hvordan det jobbes i de andre 
landene. Noen fine ideer som vi skal jobbe videre med.  YE seminaret ble ikke besøkt av noen fra GR 

Under det nordiske YE møtet ble følgende temaer drøftet; EF i Roma 2004, felles søknadsskjema, rusproblematikk i 
YE arbeidet, diabetesleir, leirgebyrer, felles innkjøp av utstyr, saker fra YE møtet i Wien og EF på Kypros,  

Under møtene i YE utvalget ble følgende temaer diskutert; omorganisering av utvalget, ny koordinator for Norge inn 
slik at MD YC kan jobbe mer med det overgripende ungdomsarbeidet, overføring av arbeidsoppgaver til 
Lionskontoret, økonomi, utvikling av nettsider,  oppfølgning av YES'er. 

Diabetes leir har vært et nordisk prosjekt i noen år.  Leiren ble diskutert på NSR møtet i Sandefjord. Sverige skulle 
ha arrangert leiren i 2004 men den er kansellert.  LCIF har tidligere  år delvis finansiert leiren men det er det nå slutt 
på. Fra norsk side ble det gitt utrykk for at slike "spesial leire" kanskje ikke er det vi bør satse på. I dagens situasjon 
kan ungdom med diabetes godt delta i vårt ordinære program. På bakgrunn av dette så kommer ikke Norge til å 
arrangere en Diabetesleir i 2005 iht. langtidsplanene for 2003 – 2006. 

Forberedelsene til Beitoleiren 2004 går etter planene. Økonomien ser ut til å være på plass, litt mindre støtte fra 
klubbene enn forrige år, men ved litt bruk av overskudd fra tidligere leire er det ikke nødvendig å søke 
ungdomskontoen om støtte. Leirleder også dette året blir Svein Harald Hjelle, LC Bergen Vest. 

2.  LEO 

Årsmøtet for Leo i Norge finner sted i Sandnes den 19 – 21 mars. 

Ca 20 Leo's fra Norge deltok under NSR møtet i Sandefjord. Teknisk arrangør for opplegget Leo Club Rustad og 
Leorådet som var ansvarlig for det faglige innholdet gjorde en meget bra jobb. Tilbakemeldingen fra Lions som 
deltok under Leo seminaret på lørdagen var veldig positive.  Presentasjonen under rådsmøtet, som var et norsk/
svensk samarbeid, ble også godt mottatt. 

Adventlysaksjonen før jul i regi av Leo ser ut til å gi et resultat rundt 70.000,-.     

3. YC 

Tegnekonkurransen for fred er avsluttet og nasjonal vinner ble Sara Walderhaug fra Kjelsås skole i 104H.  det er nå 
på tide å begynne innsalget for konkurransen i 2004.5 distrikter, ca 40 skoler og litt over 1000 elever har deltatt.  
Koordinator PDG Kjell Steinar Aasheim vil bestille materiale fra USA og informere ADG'ene om konkurransen 
høsten 2004.. 

Det er sendt ut en påminnelse om Lions Ungdomspris 2004. DG'ene oppfordres til å spre informasjonen ut i 
distriktet.. 



Lions hilsen 

Rune Johansen 
MD YC 

Forslag til 
 
Innstilling 

Rapporten fra YC Rune Johansen tas til orientering 

(MD/OB 04.02.2004) 
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Sak 44.12 Forslag til omorganisering av YE arbeidet innen MD 104 

        Oslo 20 januar 2004 
  

Til : Administrasjonen v/daglig leder Otto Brødholt 
  GRL Tove Gulliksrud 
  AGRL Sigmund Lerheim  

Kopi: YEPC Arne Solum. YEPC Arild Witzøe, kasserer/sekretær Kjell Reidar Bakken 

Fra: MD YC Rune Johansen 

Omorganisering av YE arbeidet innen MD 104. 

Som signalisert i kommentarene til budsjett for 2004 – 2005 så kommer her forslaget til omorganisering 
av YE arbeidet innen MD 104.  

Sommeren 2003 ble de tidligere fagområdene Leo og YE slått sammen til YC. Undertegnede har nå 
fungert i vervet i ca 7 måneder og arbeidsbelastningen ved dagen situasjon begynner å bil uholdbar. Det 
har vært tradisjon at MD YC (YEC) har hatt ansvaret for studenter inn til Norge. Dette er en stor og ikke 
minst viktig jobb, som dessverre, slik det er nå går på bekostning av å utvikle ungdomsarbeidet innen 
Lions Norge iht. til langtidsplanen.  

YC sektoren har i dag følgende organisering og ansvarsområde; 
YEPC Overseas – oppfølgning og utsending av ca 40 studenter inneværende år. 
YEPC Europa – oppfølgning og utsending av ca 70 studenter inneværende år.  
Sekretær/kasserer – brosjyrer, økonomi (ca 600 bilag), bestilling og utsending av utstyr. 
MD YC – inntak av ca 135 studenter til Norge, oppfølgning av norske leirarrangører og vandreleire, 
kontakt med YEC'er, Guvernørråd, Leo, Lions Ungdomspris, Beitoleiren. 

YE sektoren står foran store utfordringer når det gjelder å heve kvaliteten på vårt YE arbeid, innføre nye 
arbeidsmetoder ved bruk av internett/data og ikke minst følge opp studentene etter avsluttet utveksling. 
Lions Norge har ikke "råd" til at disse ungdommene forsvinner fra Lions systemet. Vi må finne muligheter 
for å engasjere disse i vårt ungdomsarbeid, lokalt og nasjonalt. Dette bør være en prioritert oppgave i 
årene fremover og vil kreve innsats fra alle parter, men først og fremst fra MD YC som koordinator på 
riksplan. Ny langtidsplan må ta hensyn til denne utfordringen. 

Saken ble diskutert under YE utvalgets møte i Sandefjord og siden 2 av de nåværende medlemmene av 
YE utvalget trekker seg fra sommeren av så foreslår vi følgende; 

Fra 01.07.04 består YE utvalget av følgende medlemmer; 
YEPC Overseas – koordinator for ungdommer oversjøisk  
YEPC Europa – koordinator for ungdommer til Europa 
YEPC Norge – koordinator for ungdommer inn til Norge  
MD YC – leder av YE utvalget, koordinator for ungdomsaktiviteter i MD 104  

Disse blir de oppnevnte personene i YE utvalget. I tillegg til dette så har vi vært så heldig at nåværende 
YEPC Overseas Arild Witzøe har signalisert at han vil jobbe med utvikling av instrukser, brosjyrer etc etter 
at han går av som YEPC til sommeren. Svein Harald Hjelle, LC Bergen Vest vil bistå utvalget når det 
gjelder utvikling av EDB baserte løsninger i YE arbeidet. 

Som dere vil se så inneholder ikke forslaget noen ny sekretær/kasserer. YE utvalget er av den oppfatning 
at en del av disse arbeidsoppgavene bør legges til Lions kontoret. Dette med bakgrunn i samtaler med 
GS før han sluttet og også signaler som ble fremmet under et møte undertegnede hadde med deler av 
kontoret før jul for å informere om ungdomsarbeidet. YE arbeidet i MD 104 er sårbart i den forstand at en 
del viktige oppgaver er utført av en Lions på frivillig basis, med systemer som ikke er tilpasset utviklingen.  
  
De arbeidsoppgavene som YE utvalget kunne tenke seg at administrasjonen overtok er som 
følger; 

Trykking og distribusjon av brosjyrer/publikasjoner – hvorav de største er;  



1. Engelsk brosjyre. Tilbud til utenlandske studenter i norske leire. Brosjyren oppdateres med årets 
tilbud og skal være ferdig til Convention. Brosjyren brukes også ved EF. 
Normalt redigeres brosjyren etter forrige år, YE utvalget er ansvarlig for innholdet. 

2. Norsk brosjyre. Tilbud til norske ungdommer. Denne sendes til alle landets klubber i aug./sept. 
Teksten i brosjyren redigeres av YE utvalget, og endres lite fra år til år. Basert på siste års 
resultater/kostnader revideres prisene hver år. 
Administrasjonen bistår i å bearbeide resultatene fra forrige år for å sette prisene. 

3. Guider for leirarrangører og vertsfamilier. YE utvalget er ansvarlig for innhold. 

4. Produsere ’Håndbok for YES’.  Håndboken har til nå vært produsert av kasserer. Her vil det være 
uforholdsmessig dyrt og trykke opp boken i et lite antall (100-150 stk) for hvert år. Det er heller 
ikke sett på som fornuftig å trykke opp boken for flere år, da det har vist seg å være behov for 
endringer fra år til år. YE utvalg er ansvarlig for oppdatering innhold.  

Økonomi 

1. Motta, bokføre og følge opp innbetalte deposita fra klubbene. I hovedsak skjer innbetalinger i 
perioden oktober – desember. Innbetalte deposita rapporteres jevnlig til begge YEPC og YEC’er. 
1. november er et viktig skjæringspunkt i den forbindelse. 

Det er viktig at informasjonen om innbetalte deposita blir kommunisert regelmessig til YEC’er og YEPC’er 
med full oversikt over klubbnavn og innbetalingsdato. Hvor arbeidskrevende dette arbeidet er, bestemmes 
i hovedsak av at regnskapet er à jour og at reskontro er organisert på en måte som er hensiktsmessig for 
å rapportere på distriktsnivå. 

2. Betale fakturaer fra reisebyrå. For å følge opp kostnadene og ha grunnlag for neste års priser er 
det nødvendig å registrere den enkelte kostnad mot den enkelte student. Igjen er dette et 
spørsmål om system for å holde oversikt. 

3. Fakturere klubbene, i henhold til reisemål, ekstrabestillinger og deposita. Arbeidsmengden her er 
helt avhengig av forhåndsarbeidet.  Hver enkelt student må behandles separat. Med et oversiktlig 
”ordresystem” er dette greitt. For øyeblikket bruker jeg er regneark, som jeg fletter inn i fakturaen. 

4. Følge opp innbetalinger. Aktiviteten, og faktureringen, skjer på en tid da mange klubber er helt 
inaktive. Dette medfører at en del fakturaer må følges opp for at den skal betales. I tillegg skjer 
det endringer i siste liten som gjør at fakturagrunnlaget blir galt, og det må krediteres/endres. 
Dette er ikke en stor oppgave men krever god oversikt. 

5. Føre regnskap og foreta utbetalinger. Det er relativt få leverandører av varer så den siden er 
ganske takknemlig. Derimot blir det relativt mange bilag omkring studentene. Det er i prinsippet 
tre bilag for hver student: depositum, faktura og innbetaling. I tillegg kommer en del leiravgifter, 
fakturaer fra reisebyrå etc. som nok langt på vei utgjør ett bilag per student. Totalt skulle det bli 
omtrent 500 bilag i året direkte relatert til studentene, og anslagsvis 600 bilag totalt. 

Annet 

1. Sørge for reiseforsikringer. Dette betinger et nært og tillitsfullt samarbeid med forsikringsselskap. 
Vi trenger skriftlig bekreftelse fra selskapet om at ungdommene er forsikret ved utreise. Denne 
bekreftelse må foreligge i januar, selv om den aktuelle polisen ikke tegnes før i juni. 

2. Registrere utstyrbestillinger fra YES’er, innbefattet størrelser på klær, og antall/størrelse på 
ekstrabestilling. Dette er grunnlaget for utstyrpakkene, og til dels fakturering. Det stilles derfor stor 
grad av nøyaktighet og er relativt tidkrevende. I dag gjøres dette i et regneark, men et integrert 
system er å foretrekke. 

3. Bestille pins og bannere fra utenlandske leverandører. Bestille nødvendig utstyr i henhold til 
bestillinger fra YEC’er, og eventuelt lager fra forrige år. Pins og banner bestilles på erfaring og er 
relativt greitt å bestille. 
Bestilling av utstyr gjøres på basis av registrerte bestillinger og erfaring. På bestillingstidspunkt vil 
det ikke foreligge et eksakt tall for antall og størrelser, så bestillinger må baseres på skjønn i 
tillegg til oversikten. 

4. Produsere navnskilt for YES. Alle YES’er har et navnskilt, med YES er og navn på forsiden, og en 
del viktige informasjoner på baksiden. Skiltet er ment brukt under hele reisen og må derfor være 
av rimelig god kvalitet. For øyeblikket blir skiltet laminert, men andre metoder kan selvsagt 
vurderes. Relativt arbeidskrevende. 



5. Administrere produksjon av utstyrpakker for YES, og distribusjon av pakkene til distriktenes YEC. 
Det er absolutt viktig at riktig navnskilt, klær i riktig størrelse og eventuelle ekstrabestillinger 
pakkes sammen riktig. Dette er ganske arbeidskrevende. God forberedelse er nødvendig. I dag 
tilrettelegges det hele av kasserer, mens selve pakkingen settes bort til en klubb, som aktivitet. 

Det er vanskelig å være veldig konkret når det gjelder arbeidsmengde. Det er i stor grad avhengig av 
system, og hvordan andre ledd fungerer.  Systemet, slik det er i dag, er svært individuelt, og kan i liten 
grad overdras til andre. I prinsippet er det et system for ordrebehandling man trenger. 
Arbeidsmengden er også en funksjon av kvaliteten på samarbeidet mellom de forskjellige ledd. Det er helt 
avhengig av de to YEPC’er, men også av hvordan den enkelte YEC i distriktene fungerer og vi har sett 
ganske store variasjoner her. 

Som MD YC håper jeg på positiv dialog rundt denne saken og ikke minst at vi kommer frem til løsninger 
som er til det beste for Lions Norge. 

Hilsen 

Rune  Johansen 
MD YC 2003 – 2005 

Vurdering: 

Intensjonene i forslaget er meget gode og kan gi innsparinger i arbeidsmengden for de som er valgt til å 
arbeide med ungdomsutvekslingen. Men forslaget bryter dessverre med en del av det som legges til 
grunn i våre strategiske planer; at så mye som mulig av arbeidet skal gjøres av frivillige. 
Multippeldistriktets økonomi tillater ikke at det ansettes personale ved lionskontoret til bruk for slike 
oppgaver.  
Administrasjonen tar opp følgende vedrørende vedrørende de arbeidsoppgavene som foreslås overført: 

Trykking og distribusjon av brosjyrer/publikasjoner: 
- Administrasjonen vil etablere rammeavtaler om trykking etter forespørsel til flere leverandører 
- YE-utvalget med eventuelle frivillige hjelpere står som oppdragsgivere mot valgte leverandører 

og styrer arbeidet fra planlegging til ferdig produkt  
- Lionskontoret kan tilby lagringsplass og plass for pakking og utsendelse i vårt kjellerlokale og 

stille frankeringsmaskin til disposisjon i forbindelse med hovedutsendelser 
- Små suppleringsutsendelser kan utføres av lionskontoret 

Økonomi: 
- Lionskontoret overtar alle funksjoner i forbindelse med regnskap, inn- og utbetalinger, 

økonomirapportering, samt fakturering etter bekreftede fakturagrunnlag 
- Det forutsettes at utbetalinger bare gjøres på grunnlag av bilag anvist av YC 

Annet: 
- Lions Norge skal ha avtale med forsikringsselskap. YE-komiteen sørger for alle formelle 

oppgaver med dette forsikringsselskapet 
- Utstyrsbestillinger, pins, navneskilt og produksjon/administrasjon av utstyrspakker gjøres av YE-

utvalget med frivillige hjelpere 

Forslag til 

Innstilling: 

Administrasjonens forslag til arbeidsdeling i foranstående vurdering tiltres. 
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Sak 44.41 Statusrapport fra MD-NAC 

MD - NAC  Kjell-Tore Andersen 

Guvernørrådet 

Sørlandet 02.02.04 
  

Rapport fra sektor NA 

Konkursen i LQF har snudd opp ned på mye av det arbeidet som var kommet godt i gang. 
Resultatet er at mye må revurderes både mhp fremdrift og økonomi. 

Følgende statusrapport kan fremlegges: 

Narkofondet: 
Ikke direkte berørt , men noen justeringer med hensyn på støtten til høyskoler må vurderes. 
Her foreligger en konkret sak til vurdering av guvernørrådet. 
Status på søknadsmassen høsten 2003 og til d.d. 2004 er vedlagt. 

Evaluering av kursvirksomheten: 
All evaluering er stoppet pr. dato i påvente av tilskudd fra Sosial og helsedirektoratet (SHD) og 
eller LCIF. 
Evalueringen var planlagt ferdig før sommerferien i år. 

Prosjekt ” Overgrep mot barn ” 
Samarbeidet med ”Stine Sofies Stiftelse ” er stoppet, i påvente av tilskudd. 
Det må også forfattes en ny avtale mellom Stine Sofies Stiftelse og ”Det er mitt valg” 
Programmet skulle vært uttestet i løpet av mai måned 2004. 

Røde Tornekrone 
Sist møte i Røde Tornekrone ble spennende i det NIF hadde annonsert at de muligens ville trekke 
seg. Dersom dette hadde skjedd ville vi også gått ut av stiftelsens styre. Heldigvis ønsket NIF å 
fortsette med øket styrke og jeg håper dette resulterer i at vi i 2004 kan igangsette felles 
prosjekter i kampen mot narkotika i distriktene. 
Rapport fra møte i januar er vedlagt. 

Tulipanprisen: 



Arbeidet går sin gang og aktuelle kandidater er til vurdering. 

Stiftelsen ”Det er mitt valg” 
Stiftelsesdokumenter er oversendt Brønnøysund for hurtigbehandling. Vi er avhengig av 
registreringsnummer for å få oversendt søknader om midler fra SHD. 
Vi søker om rundt 2,8 mill fra SHD til drift og utvikling av undervisningsopplegg. 
Vi søker LCIF om 200.000 US $. Avtalen er at LCIF får et grovutkast til søknaden i uke 6 og gjør 
sine merknader før endelig søknad oversendes. 
Midler fra SHD vil eventuelt komme inn først i april og LCIF i mai. 
I tillegg vil vi søke UNI stiftelsen om midler. 

Kursaktiviteten på våren er tilfredstillende, men det er fremdeles åpning for flere kurs i april og 
mai. 

Med blide hilser fra Sørlandet. 

Kjell-Tore Andersen 

Forslag til 

Innstilling: 

Statusrapport fra MD-NAC tas til orientering
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Guvernørrådsmøte februar 2004 

Sak 44.42 Protokoll fra styremøte i Stiftelsen Røde Tornekrone 

 

Det ble tirsdag 20. januar 2004 avholdt styremøte i Stiftelsen Røde Tornekrone. 
Møtet fant sted i Stortinget i Oslo. 

Tilstede på møtet: 
Grethe Fossli, styreleder 
Per Tøien, styremedlem NIF 
Kjell-Tore Andersen, styremedlem LIONS  
Sigmund Kjos, nytt varamedlem LIONS 
Ruth Støle Fjeldberg, styremedlem 
Jan Erik Thoresen, styremedlem LMS 
Roar Tandberg, styremedlem 
Anne-Bjørg Bærås, varamedlem 
Odd Elnæs, forretningsfører 

Grethe Fossli ønsket velkommen til et nytt år, og ønsket også Sigmund Kjos velkommen som nytt 
varamedlem for LIONS organisasjonen. 
1. Referat 
Referatet som ble utsendt fra styremøtet 3. desember ble godkjent uten kommentarer. 

2. Årsberetning 2003 
Den fremlagte årsberetning ble godkjent uten kommentarer. 

3. Regnskap 
Det ble fremlagt resultatregnskap som viste et årsresultat på kr. 167.643,57, samt en balanse som viste en 
egenkapital på kr. 448,465.54. 
Regnskapet og balansen med tilhørende noter ble godkjent uten kommentarer. 

Styret forslo at 60 % av overskuddet – kr. 100,000.- blir overført til Landsforbundet Mot Stoffmisbruk (i 
henhold til vedtektene), mens det øvrige overskudd på kr. 67.643,57 overføres til annen egenkapital. 
Forslaget ble enstemmig vedtatt, men styret så det som ønskelig at man foretar ytterligere en utdeling av 
overskuddet til en trengende organisasjon for gjennom dette kunne presentere Stiftelsens positive aktiviteter, 
blant annet i presse. 
Forslag til mottager vil bli fremlagt på neste styremøte. 

4. Hendt siden siste styremøte. 
Den tidligere avtalte overrekkelse av smykket til stortingsrepresentantene, ble på grunn av de høye 
aktivitetsnivået i Stortinget før jul, utsatt til januar, ref. punkt 5. 
LIONS-organisasjonen er i øyeblikket noe avventende til NIF kommer i gang. Et møte for å drøfte 
samarbeidsaktiviteter, vil bli avtalt mellom Per Tøien og Kjell-Tore Andersen. 
LMS har ikke hatt noen aktivitet rundt årsskiftet vedr. Røde Tornekrone bortsatt fra noen spredte 
bestillinger fra lokalforeningene. 
Roar Tandberg har hatt kontakt med 9-kommune samarbeidet i Vestfold i anledning av å benytte ordførerene 
til å komme inn i skoleverket, eks rettet mot avgangsklassene i ungdomsskolene. 
Han har videre hatt kontakt med russeformannen i en av Tønsberg’ videregående skoler vedr. mulighetene 
for at russen kan trekke inn smykket som en aktivitet i sitt fellesarrangement i mars med tema Mot Stoff. 
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Ruth Støle Fjeldberg har hatt kontakter i Vestfold vedrørende mulighetene for organisering av salg av 1 – 10 
smykker til alle innen idrettskretsene i Vestfold.  
Per Tøien og Grethe Fossli tar kontakt med tillitsmennene, og kommer tilbake med et mulig opplegg. 

  

5. Idéer til markedsaktiviteter  
Den utsatte overrekkelsen av smykker til stortingsrepresentantene vil bli gjennomført i løpet av januar. Det 
forsøkes samlet en gruppe av 4 – 5 profilerte stortingsrepresentanter til en presentasjon i ”vandrehallen”, 
hvor håndplukkede journalister fra sentrale aviser (Aftenposten, Dagsavisen) samt TV/radio vil bli invitert. 
Et parallelt opplegg kan tenkes gjennomført mot ”Vestfold-benken” med tema ”Vestfold leder i arbeidet”. 
Det utarbeides informasjonsmateriell til pressen, samt til hver enkelt stortingsrepresentant som får utlevert et 
smykke. 

Ruth Støle Fjeldberg har fremlagt en idé med bruk av unge artister til å profilere Stiftelsen. Per Tøien 
utarbeider et forslag sammen med RTS. 

NIF vil følge opp idéen om salg av smykker i Vestfold, og vil også presentere Stiftelsen og smykket for 
snow-board forbundet. 

Jan Erik Thoresen, Anne-Bjørg Bærås og Odd Elnæs har hatt er arbeidsmøte for å gjennomgå idéer til 
aktiviteter 2004. Anne-Bjørg Bærås går gjennom de tidligere foreliggende idéer, og fremkommer med en 
oppsummerng av tenkte aktiviteter for de ulike salgskanalene, som distribueres før neste styremøte. 
Lions ønsker at Sigmund Kjos også deltar i markedsgruppen. 

6. Eventuelt 
I forbindelse med distribusjon av smykker til nye distribusjonskanaler som for eksempel skoler, grupper som 
russ, idrettskretser etc. minte undertegnede om at Stiftelsen fortrinnsvis bør ha en skole, institusjon el. lign   
som står som mottager av smykkene, og som ansvarlig for innbetaling av det fakturerte beløp. Smykkene vil 
bli fakturert til ”selgende gruppe” med kr 75.- pr. stk (+porto-kostnader). Innbetaling skal skje innen 30 
dager. 
Bestilling skjer til undertegnede som distribuerer og fakturerer leveransen. 

6. Neste møte  
ble fastsatt til mandag 24. februar 2004 kl. 13.00 i Stortinget. 

Drøbak 21. januar 2004 

Odd Elnæs  

Vurdering: 

Administrasjonen er i tvil om slike referatsaker skal på sakskartet i AU og GR. Den hører kanskje mer 
rettelig hjemme i et NA-utvalg til orientering. 
 
Vi har fått opplyst at utgifter knyttet til dette styret dekkes av Røde Tornekrone selv og belaster ikke MD’s 
budsjett. 

Vedtak: 

Protokollen tas til orientering 

    

 2



+Guvernørrådsmøte februar 2004 
 
Sak 44.44 Midler fra Stiftelsen DemV til kurs ved høgskoler 

                              
Til : Guvernørrådet 

  
SAK: Stiftelsen ”Det er mitt valg”  

Bakgrunn: 

Stiftelsen ” Det er mitt valg” er under opprettelse og starten vil bli en økonomisk vanskelig 
tid. 
Stiftelsen starter opp med en egenkapital på Kr. 200.000,-.  
For å unngå for store ringvirkninger rundt konkursen i Lions Quest Foundation, ønsker den 
nye stiftelsen å være i gang med kurs fra 6.februar 2004. 
Det er blitt foretatt en revurdering av kursvirksomheten på høyskoler som tidligere har vært 
en stor økonomisk belastning for Narkofondet med 65% støtte og dernest for LQF med en 
finansiering på 35%. 
Det er stilt krav om at denne type kurs må tas ut av programmet eller reduseres til 1 dags kurs. 
Instruktørene er innstilt på å gjennomføre disse kursene på 1 dag med eventuelle 
oppfølgingskurs senere.. 
Det foreslås nå å subsidiere disse kursene med midler fra narkofondet med Kr. 7800,-/kurs. 
Begrunnelse: 
Den tidligere finansieringen av kursene var priset ut fra en utsalgspris for kurset på ca. kr. 
710/ deltaker. Kr.7800,- dekker instruktørens lønnskostnader for kurset og vil i forhold til 
tidligere praksis bli billiger for Narkofondet og akseptabelt for den nye stiftelsen. (Nåværende 
ordning tilsier en overføring fra narkofondet med min. kr. 13.800,-) 
I forslaget ligger at høyskolene må betale for bøker med kr. 95,- pr sett og deltaker. 

Konklusjon: 

MD-NAC  innstiller på at Narkofondet dekker kurs ved høyskoler med Kr. 7800,- pr kurs. 
Beløp for Høyskolekurs som avholdes i februar og mars overføres stiftelsen så snart 
guvernørrådet har gitt sin tilslutning. 

Arendal 02.02.04 

Kjell-Tore Andersen 
     MD-NAC        Ref. (5.4-23-03) 



Vurdering: 

Den økonomiske situasjonen innenfor NA-området gir pr. i dag noe begrenset handlefrihet. 
Da MD-NAC ikke har antydet noe antall kurs i sin henvendelse, vil administrasjonen anbefale 
et begrenset antall kurs i første omgang. 

Administrasjonen foreslår følgende  

Innstilling:  

Guvernørrådet godkjenner at det trekkes kr. 7.800 pr. kurs ved høyskolene av narkofondet, 
begrenset oppad til 5 kurs.



Administrasjonens innstilling: Rapporten tas til etterretning. 

Arbeidsutvalgets innstilling:  Rapporten tas til etterretning med følgende forbehold: 
Vårt engasjement i ”Røde Tornekrone” settes på dagsorden i GR-møte i august 2004. 
Arbeidsutvalget ber om en grundigere vurdering av om det er forenlig med vilkårene for 
bidraget fra LCIF til Stiftelsen å bruke midlene til kurs ved lærerhøyskolene. 
Representasjonen til Europa Forum gjøres helt avhengig av om Forum vil ha relevante 
programposter for fagområdet Arbeid mot narkotika. 

Guvernørrådets vedtak: 

Rapport fra sektor NA 

Året har vært preget av store omveltninger og bruk av mye tid på lite engasjerende oppgaver. 
Bortsett fra at ”Det er mitt valg” igjen er i virksomhet, har dette året satt oss tilbake i vårt 
arbeide mot narkotika nasjonalt.  

Følgende statusrapport kan fremlegges: 

Tulipanaksjonen: 
Det ser ut for at vi i år havner på rundt 775.000 tulipaner, noe ned fra i fjor, men dersom vi er 
sikret bedre kvalitet med Norske tulipaner samt at logistikken fungerer vil vi ligge an til ”All 
time high ” når sluttstrek skal settes. 
Lykke til med aksjonen. 

Narkofondet: 
Nakofondet låner nå penger av Lions øvrige aktivitetsfond. Det vil si at vi starter på nytt år 
med minus på konto. Prognosene viser dog at fondet skal være i normal gjenge igjen fra 
2007 / 2008. 
Fondet vil dog fungere normalt, alle som søker om midler innenfor fondets retningslinjer vil 
få dekket 25% av sine kostnader. Den eneste justering som er foretatt er ordningen med 
finansiering av kurs ved høyskolene.  
Det er behandlet rundt 45 søknader om støtte i løpet av året, oversikt er vedlagt. 
Prognose for narkofondets utvikling er vedlagt. 

Guvernørrådsmøte mai 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Statusrapport NA-arbeidet Arkiv nr. Sak nr. 45.1

Fra: Kjell-Tore Andersen, MD-NAC 01.05.04 Del nr. 1



Prosjekt ” Overgrep mot barn ” 
Samarbeidet med ”Stine Sofies Stiftelse ” er stoppet, i påvente av tilskudd. 
Det er  forfattet en ny avtale mellom Stine Sofies Stiftelse og ”Det er mitt valg” som er under 
forhandling. 
Programmet skulle vært uttestet i løpet av mai måned 2004, men er nå utsatt på ubestemt tid. 
LCIF ved Barbra Flanigan ble informert om programmet under sitt Norgesbesøk 30.04-04. 

Røde Tornekrone 
Røde Tornekrones fremtid og Lions engasjement er avhengig av at NIF fremdeles ønsker å 
satse på arbeide mot narkotika gjennom stiftelsen. Alt oppstyret rundt økonomien i NIF gjør 
dette usikkert. Nåværende styreformann og varamedlem er ikke lenger i NIF styret og nye 
representanter må eventuelt velges. På styremøtet som avholdes 3. mai vil forhåpentlig vil det 
forhåpentlig bli klarhet om hva NIF ønsker.  
Rapport fra møte i mai vil bli oversendt så snart denne foreligger. 

Tulipanprisen: 
Komiteen har behandlet flere gode søknader på kandidater og bestemt seg for kandidat som 
vil få tildelt prisen på 50.000 kr. under riksmøtet i Fredrikstad. 

Stiftelsen ”Det er mitt valg” 
Stiftelsen er nå kommet godt i gang og omsøkte midler fra LCIF er bevilget.  Søknaden til 
SHD er under behandling og svar forventes i juni måned. 
Søknad til UNI stiftelsen er behandlet med negativt resultat. 

Kursaktiviteten på våren er tilfredstillende, men det er fremdeles åpning for flere kurs på 
høsten 2004. Kurs på lærerhøyskolene er under vurdering og vil inntill videre finansieres med 
midler fra LCIF. Det kan være aktuelt å revurdere disse kursene dersom søknaden til SHD 
ikke gir oss de nødvendige midler til å fortsette. 

Evalueringen er inne i en sluttfase og stiftelsen har bevilget Kr. 10.000,- til dette arbeidet slik 
at arbeidet kan fortsette med innhenting av informasjon fra skolen. 

Europaforum 2004 i Roma. 
Under Europaforum på Kypros ble det vår anmodning om seminar ” Children at Risk” 
overlevert til programkomiteen for Europaforum i Roma 2004. Det er ikke kommet noen 
tilbakemeldinger fra komiteen om vårt bidrag og mulighetene for å få dette med ser ut til å 
sitte langt inne. 
Jeg tok dette opp med Barbra Flanigan for å se om LCIF kan åpne noen bakdører for å få 
dette med under et Lions Quest seminar, om det i det hele tatt blir noe Lions Quest seminar 
under dette europaforum ??.  

Fagsjefseminar. 
Vi får holde motet oppe og arbeide videre med motivering av våre utmerkede fagsjefer i 
distriktene. Jeg mener det er viktig med en samling av NA fagsjefer for å bygge relasjoner i 
dette viktige arbeidet og arbeider med en feles samling i slutten av august. 



Med blide hilser fra Sørlandet. 
Kjell-Tore Andersen 



Forslag til 

Innstilling: 

Statusrapport fra MD-NAC tas til orientering 

Statusrapport fra MD-NAC Kjell-Tore Andersen 

Til Guvernørrådet 

Sørlandet 02.02.04 
Rapport fra sektor NA 

Konkursen i LQF har snudd opp ned på mye av det arbeidet som var kommet godt i gang. 
Resultatet er at mye må revurderes både mhp fremdrift og økonomi. 

Følgende statusrapport kan fremlegges: 

Narkofondet: 
Ikke direkte berørt , men noen justeringer med hensyn på støtten til høyskoler må vurderes. 
Her foreligger en konkret sak til vurdering av guvernørrådet. 
Status på søknadsmassen høsten 2003 og til d.d. 2004 er vedlagt. 

Evaluering av kursvirksomheten: 
All evaluering er stoppet pr. dato i påvente av tilskudd fra Sosial og helsedirektoratet (SHD) 
og eller LCIF. 
Evalueringen var planlagt ferdig før sommerferien i år. 

Prosjekt ” Overgrep mot barn ” 
Samarbeidet med ”Stine Sofies Stiftelse ” er stoppet, i påvente av tilskudd. 
Det må også forfattes en ny avtale mellom Stine Sofies Stiftelse og ”Det er mitt valg” 
Programmet skulle vært uttestet i løpet av mai måned 2004. 

Røde Tornekrone 
Sist møte i Røde Tornekrone ble spennende i det NIF hadde annonsert at de muligens ville 
trekke seg. Dersom dette hadde skjedd ville vi også gått ut av stiftelsens styre. Heldigvis 
ønsket NIF å fortsette med øket styrke og jeg håper dette resulterer i at vi i 2004 kan 
igangsette felles prosjekter i kampen mot narkotika i distriktene. 

Guvernørrådsmøte februar 2004 Side nr. dagens møte
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Rapport fra møte i januar er vedlagt. 

Tulipanprisen: 
Arbeidet går sin gang og aktuelle kandidater er til vurdering. 

Stiftelsen ”Det er mitt valg” 
Stiftelsesdokumenter er oversendt Brønnøysund for hurtigbehandling. Vi er avhengig av 
registreringsnummer for å få oversendt søknader om midler fra SHD. 
Vi søker om rundt 2,8 mill fra SHD til drift og utvikling av undervisningsopplegg. 
Vi søker LCIF om 200.000 US $. Avtalen er at LCIF får et grovutkast til søknaden i uke 6 og 
gjør sine merknader før endelig søknad oversendes. 
Midler fra SHD vil eventuelt komme inn først i april og LCIF i mai. 
I tillegg vil vi søke UNI stiftelsen om midler. 

Kursaktiviteten på våren er tilfredstillende, men det er fremdeles åpning for flere kurs i april 
og mai. 

Med blide hilser fra Sørlandet. 

Kjell-Tore Andersen 



Administrasjonens forslag til innstilling: Søknaden innvilges med kr. 43.550. 
  
Arbeidsutvalgets innstilling:   Som forslaget 

Guvernørrådets vedtak: 

SAK: Søknad fra LC Sem     

Bakgrunn: 
LC Sem har i 4 år engasjert seg sterkt i engasjement for barn og unge gjennom et 4-delt 
rullerende narkoprosjekt. Prosjektet er rettet mot alle 5 ungdomsskoler i Tønsberg Kommune. 
Pr. år deltar det ca. 1200 elever i prosjektet. 
Opplegget er 4-delt og omfatter: 

• Leirskoleopphold ved Hudøy Leirskole for alle 8. klassinger. 
• Temadag for alle 9.klasser. 
• Opplevelsesdag for alle 10. klasser. 
• Avsetting av midler til aktivitetsfond som skolene selv disponerer. 
•

Prosjektets kostnader for 2003 iflg. Kvitteringer er Kr. 174.207,45. 25% søkes dekket av 
narkofondet Kr. 43550,- 
Begrunnelse: 
Arbeidet bærer preg av langsiktighet og fokus på arbeid mot narkotika ved å gi barn ved 
ungdomsskolen trygge omgivelser gjennom gleden av samvær og felles aktiviteter. 
Aktiviteten setter fokus på Lions arbeide med unge og føyer seg inn i rekken av gode 
prosjekter igangsatt av kreative Lions.  
Prosjektet er av stor interesse og er klart i tråd med narkofondets retningslinjer.  
  
Konklusjon: 

MD-NAC innstiller på å dekke Kr 43550,- (25%) av klubbens kostnader for 2002. 

Arendal 10.04.03 
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Kjell-Tore Andersen 
     MD-NAC 



Vurdering: 

Administrasjonen er i tvil om slike saker skal på sakskartet i AU og GR.  Saken er av et slikt innhold 
og omfang at den ikke bør gå til GR. 

I fall saken aksepteres, foreslås følgende  

Vedtak: 

Protokollen tas til orientering 

Protokoll fra styremøte i Stiftelsen Røde Tornekrone 

Det ble tirsdag 20. januar 2004 avholdt styremøte i Stiftelsen Røde Tornekrone. 
Møtet fant sted i Stortinget i Oslo. 

Tilstede på møtet: 
Grethe Fossli, styreleder 
Per Tøien, styremedlem NIF 
Kjell-Tore Andersen, styremedlem LIONS  
Sigmund Kjos, nytt varamedlem LIONS 
Ruth Støle Fjeldberg, styremedlem 
Jan Erik Thoresen, styremedlem LMS 
Roar Tandberg, styremedlem 
Anne-Bjørg Bærås, varamedlem 
Odd Elnæs, forretningsfører 

Grethe Fossli ønsket velkommen til et nytt år, og ønsket også Sigmund Kjos velkommen som nytt 
varamedlem for LIONS organisasjonen. 
1. Referat 
Referatet som ble utsendt fra styremøtet 3. desember ble godkjent uten kommentarer. 

2. Årsberetning 2003 
Den fremlagte årsberetning ble godkjent uten kommentarer. 

3. Regnskap 
Det ble fremlagt resultatregnskap som viste et årsresultat på kr. 167.643,57, samt en balanse som viste 
en egenkapital på kr. 448,465.54. 
Regnskapet og balansen med tilhørende noter ble godkjent uten kommentarer. 

Styret forslo at 60 % av overskuddet – kr. 100,000.- blir overført til Landsforbundet Mot Stoffmisbruk 
(i henhold til vedtektene), mens det øvrige overskudd på kr. 67.643,57 overføres til annen egenkapital. 
Forslaget ble enstemmig vedtatt, men styret så det som ønskelig at man foretar ytterligere en utdeling 
av overskuddet til en trengende organisasjon for gjennom dette kunne presentere Stiftelsens positive 
aktiviteter, blant annet i presse. 
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Forslag til mottager vil bli fremlagt på neste styremøte. 

4. Hendt siden siste styremøte. 
Den tidligere avtalte overrekkelse av smykket til stortingsrepresentantene, ble på grunn av de høye 
aktivitetsnivået i Stortinget før jul, utsatt til januar, ref. punkt 5. 
LIONS-organisasjonen er i øyeblikket noe avventende til NIF kommer i gang. Et møte for å drøfte 
samarbeidsaktiviteter, vil bli avtalt mellom Per Tøien og Kjell-Tore Andersen. 
LMS har ikke hatt noen aktivitet rundt årsskiftet vedr. Røde Tornekrone bortsatt fra noen spredte 
bestillinger fra lokalforeningene. 
Roar Tandberg har hatt kontakt med 9-kommune samarbeidet i Vestfold i anledning av å benytte 
ordførerene til å komme inn i skoleverket, eks rettet mot avgangsklassene i ungdomsskolene. 
Han har videre hatt kontakt med russeformannen i en av Tønsberg’ videregående skoler vedr. 
mulighetene for at russen kan trekke inn smykket som en aktivitet i sitt fellesarrangement i mars med 
tema Mot Stoff. 
Ruth Støle Fjeldberg har hatt kontakter i Vestfold vedrørende mulighetene for organisering av salg av 
1 – 10 smykker til alle innen idrettskretsene i Vestfold.  
Per Tøien og Grethe Fossli tar kontakt med tillitsmennene, og kommer tilbake med et mulig opplegg. 

5. Idéer til markedsaktiviteter  
Den utsatte overrekkelsen av smykker til stortingsrepresentantene vil bli gjennomført i løpet av januar. 
Det forsøkes samlet en gruppe av 4 – 5 profilerte stortingsrepresentanter til en presentasjon i 
”vandrehallen”, hvor håndplukkede journalister fra sentrale aviser (Aftenposten, Dagsavisen) samt 
TV/radio vil bli invitert. 
Et parallelt opplegg kan tenkes gjennomført mot ”Vestfold-benken” med tema ”Vestfold leder i 
arbeidet”. 
Det utarbeides informasjonsmateriell til pressen, samt til hver enkelt stortingsrepresentant som får 
utlevert et smykke. 

Ruth Støle Fjeldberg har fremlagt en idé med bruk av unge artister til å profilere Stiftelsen. Per Tøien 
utarbeider et forslag sammen med RTS. 

NIF vil følge opp idéen om salg av smykker i Vestfold, og vil også presentere Stiftelsen og smykket 
for snow-board forbundet. 

Jan Erik Thoresen, Anne-Bjørg Bærås og Odd Elnæs har hatt er arbeidsmøte for å gjennomgå idéer til 
aktiviteter 2004. Anne-Bjørg Bærås går gjennom de tidligere foreliggende idéer, og fremkommer med 
en oppsummerng av tenkte aktiviteter for de ulike salgskanalene, som distribueres før neste styremøte. 
Lions ønsker at Sigmund Kjos også deltar i markedsgruppen. 

6. Eventuelt 
I forbindelse med distribusjon av smykker til nye distribusjonskanaler som for eksempel skoler, 
grupper som russ, idrettskretser etc. minte undertegnede om at Stiftelsen fortrinnsvis bør ha en skole, 
institusjon el. lign   
som står som mottager av smykkene, og som ansvarlig for innbetaling av det fakturerte beløp. 
Smykkene vil bli fakturert til ”selgende gruppe” med kr 75.- pr. stk (+porto-kostnader). Innbetaling 
skal skje innen 30 dager. 
Bestilling skjer til undertegnede som distribuerer og fakturerer leveransen. 

6. Neste møte  
ble fastsatt til mandag 24. februar 2004 kl. 13.00 i Stortinget. 

Drøbak 21. januar 2004                         Odd Elnæs 



Fremlagt forslag fra MD-NAC om bruk av midler fra Narkofondet til kurs ved høyskolene. 

Vurdering: 

Narkofondet har etter konkursen i Lions Quest Foundation negativ egenkapital. Det betyr at 
dersom en velger å godkjenne denne henvendelsen fra MD-NAC, betyr det at vi trekker 
ytterligere på et overskudd av den kommende Tulipanaksjonen. Å trekke på ventede inntekter 
strider egentlig mot god forretningsskikk, men det er lett å se behovene for å gjøre en slik 
disponering i den aktuelle situasjonen. MD-NAC har ikke antydet noe antall kurs i sin 
henvendelse. Administrasjonen vil derfor anbefale at et engasjement i første omgang 
begrenses til 5 kurs.   

Administrasjonen foreslår følgende  

Innstilling:  

Guvernørrådet godkjenner at det trekkes kr. 7.800 pr. kurs ved høyskolene av narkofondet, 
begrenset oppad til 10 kurs. 

Til : Guvernørrådet 
  
SAK: Stiftelsen ”Det er mitt valg”  

Bakgrunn: 

Stiftelsen ” Det er mitt valg” er under opprettelse og starten vil bli en økonomisk vanskelig 
tid. 
Stiftelsen starter opp med en egenkapital på Kr. 200.000,-.  
For å unngå for store ringvirkninger rundt konkursen i Lions Quest Foundation, ønsker den 
nye stiftelsen å være i gang med kurs fra 6.februar 2004. 
Det er blitt foretatt en revurdering av kursvirksomheten på høyskoler som tidligere har vært 
en stor økonomisk belastning for Narkofondet med 65% støtte og dernest for LQF med en 
finansiering på 35%. 
Det er stilt krav om at denne type kurs må tas ut av programmet eller reduseres til 1 dags kurs. 
Instruktørene er innstilt på å gjennomføre disse kursene på 1 dag med eventuelle 
oppfølgingskurs senere.. 
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Det foreslås nå å subsidiere disse kursene med midler fra narkofondet med Kr. 7800,-/kurs. 
Begrunnelse: 
Den tidligere finansieringen av kursene var priset ut fra en utsalgspris for kurset på ca. kr. 
710/ deltaker. Kr.7800,- dekker instruktørens lønnskostnader for kurset og vil i forhold til 
tidligere praksis bli billiger for Narkofondet og akseptabelt for den nye stiftelsen. (Nåværende 
ordning tilsier en overføring fra narkofondet med min. kr. 13.800,-) 
I forslaget ligger at høyskolene må betale for bøker med kr. 95,- pr sett og deltaker. 

Konklusjon: 

MD-NAC  innstiller på at Narkofondet dekker kurs ved høyskoler med Kr. 7800,- pr kurs. 
Beløp for Høyskolekurs som avholdes i februar og mars overføres stiftelsen så snart 
guvernørrådet har gitt sin tilslutning. 

Arendal 02.02.04 

Kjell-Tore Andersen 
     MD-NAC        Ref. (5.4-23-03) 



Endringene vedtatt på GRM er ikke innarbeidet i dette forslaget. 
VEDTEKTER 

for stiftelsen 

”DET ER MITT VALG” 

vedtatt på stiftelsesmøtet 18.desember 2003, 
med endringer foreslått på styremøtet 22.04.04. 

Senere endret i guvernørrådsmøte 21.05.04. 

§ 1 

Stiftelsen ”Det er mitt valg” er en selveiende, næringsdrivende stiftelse opprettet av Lions 
Clubs International, Multippeldistrikt 104, Norge (heretter kalt Lions Norge). Stiftelsen har 
sitt forretningskontor i Oslo.  
Stiftelsen er registrert i Enhetsregisteret og har register nr. 986 487 204.. 

§ 2 

Stiftelsen har et ideelt, allmennyttig og samfunnsgagnlig formål. 

Stiftelsen skal videreutvikle, vedlikeholde og drive undervisningsprogrammet ”Det er mitt 
valg” for etablering av sunne holdninger og forebygging av rusmisbruk for elever i 
grunnskolen, den videregående skole og for ansatte i institusjoner, lærerhøyskoler og i 
bedrifter. Stiftelsen skal tilrettelegge og arrangere kurs for lærere og andre som vil bruke 
programmet i sin virksomhet, og forestå utarbeidelse, tilrettelegging og trykking av alt 
undervisningsmateriell som brukes i programmet. Den skal organisere og ha ansvar for salg 
av undervisningsmateriell til brukerne, herunder prissetting av materiellet. Stiftelsen har 
ansvar for at virksomheten drives innenfor de rammer og regler som er gitt av 
rettighetsinnehaver til undervisningskonseptet, Lions Clubs International Foundation, USA. 
Stiftelsen betaler til rettighetsinnehaver de avgifter for bruk av programmene som til enhver 
tid er avtalt. 

§ 3 

Stiftelsens grunnkapital utgjør kr. 200 000,-, skaffet til veie ved bidrag fra Lions Norge. 

§ 4 
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Stiftelsen skal ha et styre på inntil seks medlemmer med personlige varamedlemmer. 

Styremedlemmer og varamedlemmer velges av Guvernørrådet for en periode av fire år. Et av 
styremedlemmene med personlig varamedlem pekes ut av de ansatte. Styret i Stiftelsen har 
anledning til å foreslå øvrige styremedlemmer og varamedlemmer. Ved første gangs 
oppnevning skal to av de guvernørrådsvalgte styremedlemmer og varamedlemmer tre ut etter 
loddtrekning etter to år. Disse kan da gjenvelges for fire nye år. Styrets leder og nestleder 
velges ved særskilt valg for to år blant de som er foreslått av guvernørrådet og kan gjenvelges 
for to nye år. Funksjonstiden følger kalenderåret. 
 
Lions Norges leder for arbeid mot rusgift, MD-NAC, og guvernørrådsleder, GRL, har 
møterett i styret. 

Dersom et styremedlem trer ut av sin funksjon før utløpet av perioden, skal et nytt 
styremedlem velges med funksjonstid for resten av perioden. Vedkommende skal kunne 
gjenvelges for fire nye år dersom funksjonstiden har to år eller kortere. . 

Utover disse tre bestemmelsene kan gjenvalg ikke finne sted. 

Stiftelsens daglige leder er fast sekretær for styret. 

Styret er beslutningsdyktig når minst halvparten er tilstede. Vedtak fattes med simpelt flertall. 
Ved stemmelikhet avgjør styreleders stemmegivning, eventuelt nestleders stemmegivning 
dersom styreleder ikke er til stede. 

Styreleder  skal sørge for at det holdes minimum tre møter i året. Innkallelse sendes minimum 
10 dager før møtet. Det skal føres møtebok. Et medlem alene kan kreve at styret 
sammenkalles.  

Stiftelsen forpliktes av styrets leder og et av styremedlemmene i fellesskap eller av to 
styremedlemmer i fellesskap.  

Styret kan meddele prokura. 

Styret er ansvarlig for stiftelsens organisering. Styret skal påse at man har tilfredsstillende 
budsjett, regnskapsførsel og økonomiforvaltning og at økonomiske rapporter sendes tertialvis 
til Guvernørrådet.  

Alle beslutninger vedrørende stiftelsens aktiviteter treffes av styret eller av daglige leder i den 
utstrekning han utstyres med fullmakt fra styret. 
  
Styrets medlemmer får dekket sine utlegg og reiseregninger etter de satser som gjelder for 
tillitsvalgte i Lions Norge MD 104. Styremedlemmene tilkommer ikke styrehonorar. 

§ 5 



Stiftelsens sekretariat er tillagt Lionskontoret. Daglig leder av Stiftelsen er ansatt ved 
Lionskontoret og er ved dette underlagt Generalsekretæren. Stiftelsens styreleder skal delta i 
ansettelse av daglig leder. 

§ 6 

Stiftelsens regnskapsår følger kalenderåret. Stiftelsens regnskap revideres av en statsautorisert 
revisor, som utpekes av Guvernørrådet.  
Styret skal hvert år innen 1. februar  legge frem et foreløpig regnskap for Guvernørrådet. 

Styret skal hvert år innen 15. april utarbeide en årsrapport som oversendes Guvernørrådet og 
de instanser som etter gjeldende lover skal ha slike. Årsrapporten skal legges frem for 
Riksmøtet.  
. 
Årsrapporten skal inneholde:  

- Beretning om stiftelsens virksomhet det foregående år.  
- Årsregnskap for stiftelsen med revisors beretning samt forslag til disponering av 
overskudd,  eventuelt dekning av underskudd.  

Budsjett og planer for stiftelsen for neste år legges frem for Guvernørrådet til augustmøtet. 

§ 7 
Stiftelsens vedtekter kan forandres av et fulltallig styre med 4/5 flertall, dog ikke før tre 
måneder etter at forslag om vedtektsendring er fremmet og forelagt til uttalelse for 
Guvernørrådet. 

§ 8 

Oppløsning av stiftelsen kan besluttes av et fulltallig styre etter de samme regler som gjelder 
for vedtektsendringer. Endelig oppløsning av stiftelsen må godkjennes av Lions Norge.  
  
Dersom stiftelsen besluttes oppløst,  skal stiftelseskapitalen, kr 200 000, føres tilbake til Lions 
Norge MD 104. Kapital ut over dette overføres til Lions Norge MD 104, og kan bare brukes 
til formål som ligger innenfor stiftelsens arbeidsområder. 

§ 9 

For forhold som ikke er regulert gjennom de foreliggende vedtekter, vises til Lov 1980-05-23 
nr 11: Lov om stiftelser m.m. 



Administrasjonens vurdering: ADM vil foreslå følgende tilføyelse i vedtektenes § 1: 
Stiftelsen er registrert i Enhetsregisteret og har register nr. 986 487 204. 

§ 4 fastsetter hvorledes valgene til styret skal finne sted. Vi ser det som uheldig at paragrafen 
åpner for at alle styremedlemmer kan fratre samtidig og fordelaktig om en halvpart trer ut 
etter to år med mulighet for gjenvalg for fire nye år. Styreleder og nestleder bør velges for 2 år 
med anledning til gjenvalg for 2 nye år. 
  
Vi foreslår at § 4 blir sålydende: 
Stiftelsen skal ha et styre på inntil seks (6) medlemmer med personlige varamedlemmer. 
Styremedlemmer og varamedlemmer velges av Riksmøtet for en periode av fire år. Fem av 
styremedlemmene med varamedlemmer velges etter forslag fra Guvernørrådet i Lions Norge, 
de ansattes representant med varamedlem velges etter forslag fra de ansatte. To av de 
riksmøtevalgte styremedlemmene trer etter loddtrekning ut etter to år og kan gjenvelges for 
fire nye år. Styrets leder og nestleder velges ved særskilt valg for to år blant de som er 
foreslått av guvernørrådet og kan gjenvelges for to nye år. Utover disse to bestemmelsene kan 
gjenvalg ikke skje.  
Funksjonstiden følger kalenderåret. 

Administrasjonens forslag er senere noe endret i det endelige forslaget som fremlegges. 

Administrasjonen uttaler seg ikke i valgsaker. 

Guvernørrådet skal etter vedtektenes § 7 uttale seg om endringer i vedtektene. Siden dette er 
første gang vedtektene er til behandling i guvernørrådet, må uttalelsen omfatte hele 
vedtektsforslaget. 

Administrasjonens forslag til uttalelse:           Vedtektsforslaget godkjennes med de endringer 
som er innarbeidet i vedlagte forslag.. 

Arbeidsutvalgets innstilling:  Det fremlagte forslag til vedtekter slik det fremgår av sak 
46.2 godkjennes.:   

Arbeidsutvalget forslag til valg av styre i Stiftelsen Det er mitt valg: 
  
Jan Holtet, LC Lørenskog Vest  med personlig varamedlem Arve Fossum, LC Stange 
Per Fossum, LC Oslo/Høybråten med personlig varamedlem XX 
Tom Berge, LC Odda med personlig varamedlem Jens Brun, LC Lørenskog 
Sigmund Kjos, LC Røyken med personlig varamedlem Stein Larsen, LC Storhamar 
Bjørn Holm, LC Oslo/Høybråten med personlig varamedlem Knut Eirik Wollan, LC Narvik 
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Som styrets leder foreslås Per Fossum, som nestleder Jan Holtet 

Guvernørrådets uttalelse: 
 
Guvernørrådets forslag til valg av styre:



Administrasjonens vurdering: Vi er vel kjent med rutinene rundt søknader til Helse og 
rehabilitering og har stått som søkere ved minst tre anledninger. ADM har kompetanse til å 
kvalitetssikre søknaden. Alle søknader skal normalt gå gjennom hovedorganisasjoner, uten at 
vi er helt sikre på at dette er nødvendig for en stiftelse som er et eget rettssubjekt. På den 
annen side er det klare bestemmelser om at en søker må ha vært operativ med godkjente 
vedtekter i minst ett år, slik at det er naturlig at Lions Norge søker og ber stifterlsen være 
operatør for prosjektet. Vi er usikre på om Lions Norge kommer til å oppebære 10 % 
provisjon når vi selv står som søker. 

Forslag til innstilling: Lions Norge søker om tilskudd fra Helse og rehabilitering til et 
prosjekt i kategorien forebyggende arbeid og ber Stiftelsen Det er mitt valg om å stå som 
operatør. Administrasjonen gis fullmakt til å undertegne søknaden. 

Arbeidsutvalgets vedtak: Som forslaget 

    Søknad Helse og Rehabilitering 

STIFTELSEN DET ER MITT VALG (DMV) har gått igjennom dokumentasjonen for 
utlysning av midler og retningslinjer for fordeling av midler for året 2004 fra Stiftelsen helse 
og rehabilitering, og har vurdert at en søknad innen forebyggende arbeid kommer inn under 
de områder som kan bli tildelt midler. Søknadsfristen er 15. juni, og DMV har startet arbeidet 
med å utarbeide en søknad. 

Det er bare et  stort men! I notatet ”Utlysning av midler” står under  forutsetninger følgende:  
”Søkerorganisasjoner må ha en demokratisk styringsstruktur, være etablert med eget styre og 
ha godkjente vedtekter i minst et år før søknad kan fremmes for Helse og Rehabilitering”. 

For å slippe og vente et år med en søknad, foreslår DMV følgende: I henhold til reglene kan 
en humanitær organisasjon som Lions Clubs International MD 104  søke om midler. De har 
videre anledning til å engasjere en ekstern instans som STIFTELSEN DET ER MITT VALG 
til å gjennomføre prosjektet. 

DMV ber Arbeidsutvalget om å godkjenne at MD 104 står som søker til Stiftelsen helse og 
rehabilitering om støtte til rusforebyggende arbeid. DMV gis ansvar for gjennomføring av de 
foreslåtte tiltak.  DMV vil  utarbeide en søknad med Lions Clubs International MD 104 som 
søker. GRL/AU godkjenner søknaden før den sendes til Helse og Rehabilitering       
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Forslag til innstilling:       Guvernørrådet godkjenner den fremlagte rapporten og 
slutter seg til forslaget til disponering av restmidlene. Riksmøtet 2004 gis en kort orientering 
om status. Endelig rapport med reviderte regnskaper fremlegges til godkjenning på riksmøtet i 
2005. 

Arbeidsutvalgets innstilling:  Som forslaget  

Guvernørrådets vedtak: 

Rapport fra prosjektgruppen for disponering av restmidler fra ”Røde Fjær 1999”. 

Viser til vedtak i sak 6.1.6 i Guvernørrådsmøte 22. og 23. februar 2003 og til sak 6.1.3 fra  
Guvernørrådsmøte 30. mai 2003. 

Gjennom informasjon i ”The Lion” ble klubbene invitert til å avholde møter/samlinger under 
mottoet for innsamlingen i 1999: ” Livskvalitet i eldre år”. Hovedfokus skulle være 
Alzheimer/ demens. 

Klubbene ville motta en støtte tilsvarende kr.5.000,- inneholdende informasjonsfilmen 
”Sjøhestens hemmelige liv”, brosjyremateriell til 30 deltakere og kontante midler til dekning 
av lokalleie, bespisning, foredragsholder eller lignende. 

48 lionsklubber har aktivisert seg med dette. Noen har hatt flere arrangement. Komiteen 
hadde håpet på langt større engasjement. Derfor har det ved flere anledninger vært minnet om 
aktiviteten, særlig i ”The Lion”, og de fleste Guvernører har motivert sine klubber til å delta 
via sine månedsbrev. 

Komiteen er pålagt å avslutte aktiviteten ved utgangen av dette Lionsåret.  

Det opprinnelige beløp som ble stilt til disposisjon for dette prosjektet var kr.1.000.000,-. Det 
disponible beløp viser seg å være vesentlig mindre, grunnet enkelte ikke utbetalte 
bevilgninger fra ”Røde Fjær 1999”. Dette vil fremkomme av revidert regnskap for ”Røde 
Fjær 1999”, som fremlegges så snart det er avsluttet. Regnskapet vil også omfatte vårt 
prosjekt. 

Foreløpig regnskap for vårt prosjekt viser disponering av kr.228.919,- 
Foreløpig sluttoversikt for restmidlene fra ”Røde Fjær 1999” viser etter fratrekk av tidligere 
bevilgninger og kr. 228.919, en disponibel saldo på kr. 235.330,- 
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Komiteen ønsker å stille de resterende  midler til disposisjon for et forskningsprosjekt på 
Demens / Alzheimer i regi av avdeling for nevropsykologi og rehabilitering, avdeling for 
forskning og fagutvikling og Nasjonalt senter for aldersdemens ved Ullevål 
Universitetssykehus. 
Prosjektet består av testing av et norsk utviklet produkt bestående av alle fargemolekylene 
(antocyanene) fra blåbær og solbær. Det er et rent produkt, bestående av aktive biologiske 
antioksiderende antocyaner. Som det fremgår av vedlegget (som av forskningshensyn bes 
behandlet konfidensielt), er de forsøk som så langt er gjennomført på dyr, meget lovende.  

Komiteen har hatt følgende sammensetning: 
Arne Krogstad, Terje Nohr, Karl T. Pharo, Erik Evang og Morten K. Jansen. 

For komiteen 
Morten K. Jansen 

Vedlegg :   Beskrivelse av forskningsprosjekt (behandles konfidensielt). *) 
  Referat fra telefonmøte i komiteen 03.05.2004. 

*) ADM: Dette vedlegget er ikke omdelt 

         ARBEIDSGRUPPEN FOR Lions Demens-seminar           

N  o  t  a  t 
fra telefonmøtet 03.05.04 – kl. 20.00 

Deltakere: Morten K. Jansen, Karl T. Pharo og Erik Evang 
Forfall:      Terje R. Nohr og Arne Krogstad. 

Morten ledet telefonmøtet, og ba Erik lage et notat fra møtet. Han la fram følgende forslag:  
Til drøfting: Avslutning av – oppgjør til klubbene – etter ”Demensaksjonen” 
                      Bruk av sluttbeløpet fra Røde Fjær i Norden 1999 

Saksdokumenter: Forut for møtet har alle deltatt med forslag til og synspunkter på bruk av et ev. fortsatt 
”overskudd” etter RG-1999.  Erik hadde laget et notat om status for aksjonen, både økonomisk og materielt. På 
grunnlag av et statusnotat fra Per Fossum for hele RF-prosjektet, hadde Erik utarbeidet en prognose for hvilket 
sluttbeløp som sto til disposisjon.. Disse notatene var sendt gruppen på forhånd. 

Både Terje og Arne var forhindret i å delta i møtet, men hadde uavhengig av hverandre kommet med synspunkter 
på bruk av restbeløpet fra RF-1999. 

Morten redegjorde for tanker han hadde gjort seg vedrørende en sluttrapport til Guvernørrådet. Han tok til 
etterretning at GR ønsket en aksjonsslutt dette Lionsåret, og ville at GRAU skulle få et notat til orientering til sitt 
møte 08.05.04. 

Deretter orienterte han om synspunktene vedr. sluttbruk av restbeløpet, slik Terje og Arne hadde gitt uttrykk for. 
I realiteten sto dette mellom to prosjekt: 



A. Utvidet støtte til et prosjekt (Askøy terapibad), der LC Askøy var involvert. Prosjektbudsjett 20 mill, med 50 
% egenkapital. Prosjektet fikk i sin tid 1 mill. for  fullfinansiering. 

B. Støtte til et forskningsprosjekt i regi av Ullevål Universitetssykehus, der de nå skal gå videre i å prøve ut 
forskningsresultater på bestanddeler i blåbær, som har gitt lovende resultater i dyreforsøk når det gjelder 
Alzheimer / Demens. Prosjektetproduket bærer navnet MEDOX. 

Følgende vedtak ble gjort: 
1. Avslutning av aksjon prosjekt ”Livskvalitet i eldre år”, med film og materiell til klubbene: 

- Klubbene tildeles et kontantbeløp på kr. 4.100 for gjennomført arrangement.  
- Erik tar kontakt med Nasjonalforeningen for Folkehelsen for å tilby at de gjennom sitt kontaktnett / 

lokalforeninger, kan få som gave de filmene / info - heftene vi har igjen. 
Det forutsettes at de blir aktivt fordelt / brukt ute i lokalmiljøet. 
Kr. 15.000 stilles til disposisjon for dekning av fraktutgifter. (150 sett á kr. 100) 

2.    Bruk av restbeløpet fra Røde Fjær aksjonen 1999. 
- Restbeløpet – som synes å ville bli om lag 235.000 – stilles til disposisjon for  

pilotprosjektet ved Ullevål Universitetssykehus, for utprøving av MEDOX på mennesker.  
(NB: Estimert restbeløp må konfirmeres av Per Fossum.) 
(Både Terje og Arne hadde uavhengig av hverandre gitt sin støtte til dette prosjektet.) 
Vedtaket var enstemmig. 

Gruppen forutsetter at det lages en rapport fra sluttprosjektet ”Livskvalitet i eldre år”  
(Erik setter sammen denne), og at revidert sluttregnskap blir lagt fram for Guvernørrådet i løpet av 
ettersommeren / høsten 2004. 
Møtet hevet kl. 20.40 

Karl T. Pharo (sign)                            Morten K. Jansen (sign)               Erik Evang (sign) 



Forslag til innstilling: 
Det er med stolthet og glede at guvernørrådet kan registrere at det er gjennomført en aksjon med et 
meget godt resultat både økonomisk og når det gjelder selve utførelsen. 
Guvernørrådet retter en takk til alle klubber og medlemmer over hele landet, til alle dem som stilte opp 
på aksjonsdagen, til våre gode samarbeidspartnere og ikke minst til de utallige komiteer og 
enkeltmedlemmer som gjorde aksjonen mulig. En spesiell takk går til hovedkomiteen og dens leder Egil 
Moe-Helgesen. 
Guvernørrådet tar den fremlagte statusrapporten og landsoversikten til foreløpig orientering. 

Arbeidsutvalgets innstilling:  Som forslaget.  

Guvernørrådets vedtak: 
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Lions Røde Fjær 2004 - 
Landsoversikt: 04.05. 2004
 Andre Bøsseinnsamling TOTALT Antall Totalt pr. Snitt pr 

Distrikt
Aktivitet

er
Bøss

er Beløp  
innbygg

er
innbygge

r bøsse

A 413 664 1 970 1 901 187 2 314 851 269 000 8,61 965

B 747 966 3 533 4 955 094 5 703 060 597 000 9,55 1 403

C 204 343 2 542 3 918 101 4 122 444 398 000 10,36 1 541

D 54 875 2 000 3 072 010 3 126 885 445 000 7,03 1 536

E 502 445 2 409 3 675 283 4 177 728 549 000 7,61 1 526

F 100 000 2 800 3 052 000 3 152 000 322 000 9,79 1 090

G 371 400 3 000 3 024 192 3 395 592 459 000 7,40 1 008

H 541 000 1 700 2 745 354 3 286 354 625 000 5,26 1 615

J 321 528 2 865 4 486 188 4 807 716 521 000 9,23 1 566

K 609 170 2 100 4 300 000 4 909 170 373 000 13,16 2 048

Sum
3 866 

391
24 

919
35 129 

409
38 995 

800
4 558 

000 8,56 1 410

Sentralt avregnede 
aktiviteter: 6 620 500

Den røde fjæren er i Østens symbolspråk et tegn på medmenneskelighet. Fjæren passer derfor godt som varemerke og kvalitetsstempel på 
raskt gjennomførte og stort opplagte innsamlingsaksjoner til allmennyttige formål. Lions har siden 1966 gjennomført fem aksjoner som 

bekrefter innholdet i denne symbolikken. 



45 616 
300 Pr. innb. 10,01

Sentralt avregnede 
aktiviteter
P4   410 000

Givertelefon 2 855 100

Regjeringen 2 000 000

Pins 230 000

Kalendr
e 450 000

TV 2 100 000

Auksjon QXL 149 000

Bankkonto 426 400

Sum   6 620 500

Den røde fjæren er i Østens symbolspråk et tegn på medmenneskelighet. Fjæren passer derfor godt som varemerke og kvalitetsstempel på 
raskt gjennomførte og stort opplagte innsamlingsaksjoner til allmennyttige formål. Lions har siden 1966 gjennomført fem aksjoner som 

bekrefter innholdet i denne symbolikken. 



 
 

    SØNDAG 28. MARS 2004   

                             Lions Røde Fjær aksjon     

Komiteleder Egil Moe-Helgesen 

e-post: emoe-he@online.no 

Tlf.: 64.94.13.18 
Mobil: 909.47.053 

STATUSRAPPORT LIONS RØDE FJÆR. 

Lions Røde Fjær 2004 gikk av stabelen i hovedsak som en bøsseinnsamling den 28. mars 2004. Jeg 
vil på Riksmøtet ha en mer inngående rapport om aksjonen, og denne rapporten blir derfor noe 
summarisk mht inntrykk og erfaringer så langt.  

1. Det er en stor glede å konstatere at vi pr dato har et brutto innsamlet beløp på 45.6 mill. Av 
dette har 39 mill kommet fra bøsseinnsamlingen, mens det resterende har kommet via sentralt 
avregnede aktiviteter. En mer detaljert oversikt er vedlagt. For ordens skyld tar jeg forbehold om 
at rapporten er utarbeidet på bakgrunn av tall kommet inn fra distriktsansvarlige i dagene etter 
aksjonen, og ikke basert på faktiske regnskaper.  

2. Generelt har resultatene denne gangen vært betydelig bedre enn i aksjonen i 1999. Dette har 
flere årsaker, men viktigst er at vi denne gangen hadde et formål som appellerte til hele den 
norske befolkning samt at vi hadde Kreftforeningen som samarbeidspartner.  

3. Resultatene varierer meget fra distrikt til distrikt. I forhold til antall innbyggere er K best med 
kr.13.16 pr innbygger, mens H ligger lavest med kr. 5,26 pr. innbygger.  

4. Vi har registrert ca. 25.000 bøssebærere, noe som er et noe skuffende tall ut fra forventninger 
og det antallet klubbene meldte inn. Imidlertid ble langt flere innsamlingsruter dekket da mange 
bøssebærere gikk flere ruter.  

5. Det er dessverre rapportert om et par tilfeller av at bøsser blir borte. Dette er tilfeller som 
umiddelbart ble anmeldt rette politimyndighet.  

6. Samarbeidet med Kreftforeningen har vært meget bra. De har i perioder stilt til rådighet ca. 15 
personer som bl.a. har bidratt til at de har tilført oss ca. 7.000 bøssebærere. Jeg tror jeg kan si 
at uten den hjelpen vi har fått kunne vi ikke ha gjennomført den samme aksjonen og med det 
gode resultatet bare ved bruk av våre egne frivillige. 

7. Fristen for å sende inn regnskapene gikk ut 30. april. I god ”Lions-tradisjon” har vi ved fristens 
utløp fått inn kun 200 regnskaper.  Det er dessverre slike ting som ødelegger helhetsinntrykket, 
og som påfører oss masse ekstraarbeid og unødvendige kostnader. 

8. De fleste distriktslederne vil være samlet under Riksmøtet slik at vi kan lage en 
evalueringsrapport til senere aksjonen. Som en del av dette vil vi komme med forslag til 
endringer i det regelverk som gjelder for Lions Røde Fjær. 
 
Tilslutt vil jeg på vegne av hovedkomiteen rette en hjertelig takk til hele Lions Norge for 
en utrolig stor innsats og ståpåvilje. Uten en slik innsats hadde vi aldri nådd målet – 
visjonen om å bygge Montebello-Tunet. 
 
Egil Moe-Helgesen 
Leder Lions Røde Fjær 2004

Guvernørrådsmøte mai 2004 Side nr. dagens møte

Sak: Lions Røde Fjær 2004 - status Arkiv nr. Sak nr. 47.2

Fra: Egil Moe-Helgesen – LRF-komiteens leder 04.05.04 Del nr. 2

Den røde fjæren er i Østens symbolspråk et tegn på medmenneskelighet. Fjæren passer derfor godt som varemerke og kvalitetsstempel på 
raskt gjennomførte og stort opplagte innsamlingsaksjoner til allmennyttige formål. Lions har siden 1966 gjennomført fem aksjoner som 

bekrefter innholdet i denne symbolikken. 

Røde Fjær bøsseaksjon 2004 vil i sin helhet gå til å bygge et nasjonalt kreftforebyggende senter i Mesnalia i Ringsaker. Det 
nye senteret vil hete Montebello-Tunet, og vil bli bygget i tilknytning til Montebello-Senteret som er  

 Norges ledende senter for rehabilitering av kreftpasienter.  
I samarbeid med Kreftforening 
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Sakliste 

Sak nr. Gjelder        Arkiv Side 

1.  Åpning og konstituering 

 

2 Protokoller og referater 

21 Protokoll fra guvernørrådsmøte november 2003 

22 Takkebrev fra H.M. Kong Harald i anledning blomster til hans sykeleie 

23 Takkebrev fra Redd Barna for bidrag til arbeidet i Iran 

24 Orientering om Lions Quest-saken (muntlig) 

25 Forslag til finansiering av LQ og Stiftelsen 

26 Lions Røde Fjær 2004 – muntlig orientering 

3. Plansaker 

31 Strategisk plan 2004-2012 – rullering 

31.1 STP 2004-2012  

32. Budsjett 2004/05  

33. Nytt IR-prosjekt  

4 Rapporter og forslag fra fagområdene 

41 Statusrapport klubb- og medlemsutvikling 

42.1 Statusrapport lederutvikling og opplæring 

42.2 Ny Chairperson for å stimulere kvinnerekruttering 

43.1 Statusrapport nasjonalt og internasjonalt hjelpearbeid 

43.2 Utkast til årsrapport for Lions Aid Norway 

43.3 Status innbetalinger til Ugandaprosjektene 

43.4 Lion Mints 

43.5 Nasjonalt hjelpefond 

43.6 Norske Lionsklubbers Katastrofeberedskap 



44.1 Statusrapport ungdomsarbeid 

2. Omorganisering av YE-utvalgets arbeid 

3. Ungdomsutveksling 

2. Leo-arbeidet 

45.1 Statusrapport narkotikaarbeidet 

2. Protokoll Stiftelsen Røde Tornekrone 

3. Oversikt over innkomne søknader til Narkofondet 

4. Midler fra Narkofondet til kurs ved høyskoler 

5. Reglement for bruk av Narkofondet 

5 Andre komiteer 

51 Presse- og informasjon 

52 IT 

53 Diverse komiteer  

54 Fornyelse av ”The Lion” 

6 Organisasjon og administrasjon 

61 Lionskontoret 

62 Endring av reglement for valg av LDC  

63 Endring av reglement for riksmøtet  

64 Søknad vedr. utdeling av Lionskrystallen (muntlig) 

65 Nye inntektsmuligheter *) 

66 Rammeavtale om juridisk bistand 

7 Økonomi 

7.2 Regnskap 01.07.2002 – 30.06.2003 

7.3 Regnskap 01.07. – 31.12.2003 

 

8 Andre saker 

81 Riksmøtesaker 

81.1 Forslag fra Bodø om to-årige riksmøteperioder   

2. Forslag fra sone J7 om økonomi 



3. Forslag fra Sørum om økonomi 

4. Forslag fra Molde om engasjement mot HIV/Aids   

5. Forslag fra Spydeberg om begrensning i tillitsvalgtes tjenestetid *) 

6. Forslag fra Sagene og Torshov om krav til søknader om prosjektstøtte *) 

 

82 Distriktssaker 

83 Nordisk samarbeid 

84 Europeisk 

85 Internasjonalt 
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